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 استاندار کرمان:

آمار دانش آموزان اتباع خارجی 
در کرمان به روزرسانی شود
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 از هر ۳ نفری که از کار بیکار شدند، ۲نفر زن بودند 

 حفر چاه در قلعه گنج جان کارگر ایرانی و افغان را گرفت 
منابع محلی در قلعه گنج کرمان بــا اعلام جان باختن ۲ 
تن در بخش چاه  دادخدا این شهرســتان حین حفر چاه 
کشــاورزی به علت گازگرفتگی توضیح دادند که تلاش 

یک کارگر ایرانــی برای نجات فرد افغــان نتیجه بخش 
نبوده و هر دو در این حادثه کشته شدند معاون فرماندار و 
جانشین ستاد بحران شهرستان قلعه گنج محل وقوع این 

حادثه را روستای چاه هیشورکی 
اعلام کرد، گفت: این حادثه عصر 

دیروز رخ داده است.

کرمان و یزد صدرنشین نرخ بیکاری زنان

نیاز روزانه بیماران استان 
 کرمان به ۲۰۰ واحد خون

ابتلای یک مورد 
مثبت به تب کریمه 
 کنگو در رفسنجان

سرپرست اتحادیه آسانسور، پله برقی و خدمات وابسته استان کرمان گفت:در حال حاضر 
۳۵شرکت صنعتی آسانسور در اســتان کرمان فاقد پروانه بهره برداری،طراحی و مونتاژ 

آسانسور هستند.

 سرپرست اتحادیه آسانسور کرمان:
۳۵ شرکت آسانسور درکرمان

  فاقد پروانه هستند

مدیرکل انتقال خون استان کرمان با اشاره به تعداد زیادی بیماران تالاسمی 
و هموفیلی در استان،گفت:روزانه به حدود ۲۰۰ واحد خون نیاز داریم.  ایرج 

شکوهی با اشاره به اینکه استان کرمان بسیار پهناور است،اظهارداشت: ۴۲موسسه درمانی در استان 
کرمان وجود دارد که نیازمند دریافت خون هستند و خون اهدایی بین آنها توزیع می شود. به گفته 
او حدود یک هزار و ۵۰۰بیمار تالاسمی ماژور در استان داریم که هر ماه باید خون دریافت کنند. او 
با بیان اینکه در بیمارستان های مرکز استان به ویژه بیمارستان افضلی پور کرمان مصرف پلاکت 
خیلی بالا است، افزود:در این بیمارستان بیماران پیوندی،بیمارانی که نیاز به پلاکت دارند،بیماران 
هموفیلی،بیماران سرطانی و شیمی درمانی را داریم و همچنین توزیع خون بین بیمارستان هایی که 

نیاز به خون دارند،بیماران تصادفی، حراجی ها و غیره نیز باید انجام شود.
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مدیر امور برق شمال غرب کرمان :
 از ابتدای سال تاکنون بیش از 260 

 دستگاه ماینر کشف و ضبط  کردیم
مدیر امور برق شمال غرب کرمان با اشاره به دریافت 
گزارش مردمی مبنی بر فعالیت غیرقانونی و استخراج ارز 

دیجیتال”بیت کوین” در یک واحد مسکونی واقع در شهرک امام حسن مجتبی کرمان، بررسی 
موضوع در دستور کار قرار گرفت.

مهندس رضا مسعودی افزود: همکاران با شناسایی و اطمینان از صحت گزارش های دریافتی و پس 
از هماهنگی با مقام قضایی به همراه ماموران نیروی انتظامی به محل مورد نظر اعزام و موفق به کشف 

و ضبط ۷ دستگاه ماینر استخراج بیت کوین شدند.
مدیر امور برق شمال غرب کرمان اظهار کرد: از ابتدای سال گذشته تاکنون بیش از ۲۶۰ دستگاه 

ماینر غیرمجاز کشف و ضبط شده است . 

ادامه مطلب را در 
صفحه ۲ بخوانید 

صفحه ۲ را 
بخوانید

صفحه ۲ را 
بخوانید

۲

کشاورزان خیرآباد  نرماشیرکشاورزان خیرآباد  نرماشیر
 چشم به راه آب سد نساء چشم به راه آب سد نساء

۲

 ساختار اتاق بازرگانی تغییر می کند؟
نشست بررسی پیش نویس طرح اصلاح 
قانون اتاق ایران با حضور تعدادی از 
ایران  اتاق  نمایندگان  هیات  اعضای 
و نماینده برخی از تشکل های اقتصادی 
 به صورت حضوری و آنلاین برگزار شد.
به گزارش ایسنا، در ابتدای این نشست، 
کیوان کاشفی، عضو هیات رئیسه اتاق ایران 
مقدمه ای درباره طرح اصلاح قانون اتاق 
ایران گفت که حدود یکسال است زمزمه 
اصلاح قانون اتاق ایران شروع شده و آخرین 
جلسه بررسی این طرح در شیراز برگزار شده 
است. قوانین از چند مسیر مختلف، برای 
بررسی، تدوین و اصلاح به مجلس ارجاع 
داده می شوند: به صورت لایحه از طرف اتاق 
ایران ارائه می شد، یا دولت به هر دلیلی چنین 
لایحه ای را به مجلس می فرستاد و یا اینکه 
خود مجلس نیاز به اصلاح قانون را تشخیص 
داده و به صورت طرح آن را در دستور کار قرار 
می داد. پیش نویس اولیه ای که طراحان لزوم 
تغییر قانون اتاق ایران آن را ارائه داده اند در 
مجلس به طرحی تبدیل شده و در حال حاضر 
این طرح در کمیسیون اقتصادی مجلس در 
دست بررسی است. جلسات مختلفی در این 
زمینه برگزار شده و خیلی از اعضای هیات 

نمایندگان نسبت به برخی از مفاد این قانون 
حساسیت هایی دارند و شاید این جلسه 
به رفع این ابهام ها کمک کند تا درنهایت 
قانون خوب و جامعی تدوین و تصویب 
 شود تا با مشکلات بعدی روبرو نشویم.

کاشفی در ادامه تصریح کرد: اصلاح قانون 
اتاق فی نفسه موضوع بدی نیست و قبلًا 
هم بارها اصلاح قانون در دستور کار هیات 
رئیسه وقت اتاق ایران قرار گرفته ولی هر بار 
به دلایلی به نتیجه نرسیده است. اما تعجیل 
کنونی در تغییر قانون نکته خطرناکی است 
و می تواند زمینه خیلی از نگرانی ها باشد. 
این قانون قرار است چندین سال مبنای 
فعالیت فعالان اقتصادی باشد و اصلاح 
مجدد آن در آینده ممکن نیست. تعجیل در 
تغییر قانون به دلیل نزدیکی زمان انتخابات، 
وجهه خوبی ندارد و این نگرانی را می توان با 
 اصلاح آیین نامه یا مصوبه ای برطرف کرد.

بر اساس گزارش پایگاه اتاق ایران، بعد از آن 
محمدرضا رمضانی، معاون پارلمانی اتاق 
ایران درباره تاریخچه اصلاح قانون اتاق ایران 
گفت: طرح اصلاح قانون اتاق ایران در ۲۵ 
ام آذرماه سال ۱۳۹۹ با امضای ۶۰ نفر از 
طراحان به مجلس ارائه شد و بعداً اعلام 

وصول شد. بعد از آن این طرح به کمیسیون 
اقتصادی مجلس ارجاع شد و در دستور کار 
قرار گرفت. همزمان هیات رئیسه کمیته ای 
را درباره این موضوع تشکیل داد. جلسات 
متعددی در سال گذشته و امسال برگزار 
شد؛ مسئولیت کار بر عهده محمد قاسمی، 
رئیس مرکز پژوهش های مجلس بود که 
باید نظرات کمیته را جمع بندی کرده و به 
هیات رئیسه ارجاع می دادند. در طرح اولیه 
مهم ترین مسئله ماهیت حقوقی اتاق ایران 
خیلی مورد تأکید بود؛ این موضوع در کمیته 
و کمیسیون تخصصی مجلس بررسی شد. در 
نهایت هدف اصلی این است که قانونی نوشته 
 شود دغدغه های اتاق ایران را مرتفع کند.

در ادامه رمضانی با ارائه گزارشی از روند 
بررسی طرح اصلاح قانون اتاق ایران گفت: 
نکته نگران کننده که درباره طرح اصلاح 
قانون اتاق ایران وجود داشته و در جلسه 
آخر در شیراز هم بررسی شد، مسئله 
تشکل ها بود. هم نمایندگان طراح طرح و 
هم نماینده اتاق ایران معتقد بودیم که باید 
تشکل ها در اتاق حضور داشته باشند، اما 
کمیسیون اقتصادی مجلس عدد صفر را 
در نظر داشت؛ تا درنهایت با اصرار که اتاق 

ایران تشکل تشکل هاست و باید نماینده 
تشکل ها در آن عضویت داشته باشند عدد 
۴۵ را پیشنهاد دادند و تعداد اعضای هیات 
نمایندگان از ۵۱۰ نفر به ۳۰۰ نفر تقلیل یافته 
است. تعداد نمایندگان اتاق تهران در طرح 
جدید به ۳۰ نفر رسیده و دولت در هیات 
نمایندگان ۱۰ نفر نماینده خواهد داشت و 
 نماینده شهرستان ها بین ۵ الی ۱۵ نفر است.
بعد از آن رئیس مرکز پژوهش های اتاق ایران 
با تاکید بر پیش نویس بودن طرح اصلاح 
قانون اتاق ایران گفت: در کمیته تخصصی ای 
که در اتاق ایران برای بررسی قانون اتاق ایران 
تشکیل شده، نشست های متعددی برگزار 
شده و جمع بندی این نشست ها به هیات 
رئیسه ارجاع شده است. به هیچ روی اینگونه 
نبود که این کمیته فقط روی نظر شخص یا 
گروه محدود تأکید کند؛ در یک سال به طور 
مداوم نظر افراد متعدد و اتاق ایران اخذ و 
جمع بندی شده است. همه این افراد بر آن 
تأکید داشتند که قانونی نوشته شود تا ۵۰ 
سال آینده هم آن قانون خوب و قابل دفاع 
باشد. درباره ماهیت حقوقی اتاق ایران 
جمع بندی کمیته این بود که این ماهیت 

تغییر نکند.
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            8            ۱۴۰۱ مــاه   خــرداد   ۲۵ چهارشــنبه          ۱۲۵۱ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

اهالی خیرآباد: آب در کانال از سمت سد به سوی این 
روستا روان شده اما آبی به خیرآباد نمی رسد
آنها معتقدند آب در طول مسیر سرقت می شود

فراخوان مناقصات عمومی 
یک مرحله اي با ارزیابی کیفی

اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان در نظر دارد مناقصه عمومی پروژه به شرح ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. 
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تداکات الکترونیکی دولت )ستاد( به 
آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی 

امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

فراخوان مناقصات عمومی یک مرحله اي با ارزیابی کیفی
فهرست بهابراورد )ریال(نوعتضمین )ریال( عنوانشماره

۱۴،۱۵۴،۰۰۰،۰۰۰احداث باند دوم قلعه گنج-کهنوج )قطعه ۱(۱۵۱/ج۱۴۰۰/۳
ضمانت نامه بانکی 

)مطابق با فرمت ارائه 
شده در اسناد(

۴۰۷،۶۵8،۹۷۷،۷۰۳
فهرست بهاي راه، راه آهن و باند فرودگاه 

سال ۱۴۰۱ و فهرست بهاي تجمیعی

نوبت اول

* مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت عمومی مناقصه یک مرحله ای با ارزیابی کیفی : ساعت 7 روز 1401/03/28 تا تاریخ 1401/04/02 
* مهلت زمانی ارائه پیشنهاد عمومی یک مرحله ای: تا ساعت 13 روز دوشنبه تاریخ 1401/04/20
* زمان بازگشایی پاکت های مناقصه یک مرحله ای: ساعت 8 روز سه شنبه تاریخ 1401/04/21

* اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف: آدرس: جیرفت- حدفاصل سیلو و پلیس راه، بلوار ورودی 
 )http://iets.mporg.ir(و پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات کشور  www.jkerman.murd.ir شهرك صنعتی شماره 2 تلفن: 43310516-034 و سایت

اطلاعات تماس سامانه جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 41934-021 و دفتر ثبت نام 88969737 و 85192768

اداره کل راه و شهرسازی جنوب استان کرمان  شناسه آگهی: 1335158

به  متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت 
برای کلیه  برخط(  صورت  )به  الکترونیکی  امضای  دریافت گواهی  و  نام  ثبت 

صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
تاریخ انتشار مناقصات در سامانه تاریخ 1401/03/28 می باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصات از سایت: تا ساعت 13:00 روز چهارشنبه 
مورخ 1401/04/01

مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: تا ساعت 13:00 روز چهارشنبه مورخ 1401/04/15

زمان بازگشایی پاکت ها: ساعت 08:00 روز پنجشنبه مورخ 1401/04/16
اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص 
اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف: اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده 
به نشاني: جيرفت – کیلومتر 5 جاده کرمان_ابتدای  ای جنوب استان کرمان 

شهرک صنعتی شماره 2 و تلفن: 03443317523
مرکز   : سامانه  در  عضویت  مراحل  انجام  جهت  ستاد  سامانه  تماس  اطلاعات 

تماس- 1456

اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان شناسه آگهی: 1۳۳۵69۰

فراخوان مناقصه عمومی  یک مرحله ای
 سری 12 / 1401

اداره كل راهداری و حمل و نقل جاده ای جنوب استان کرمان در نظر دارد مناقصات عمومی فوق را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. کلیه 
مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به 

آدرس “ www.setadiran.ir “  انجام خواهد شد.

نوبت اول

فهرست بهامبلغ تضمين )ريال(نوع تضمينمبلغ برآورد )ريال(عنوان پروژهشماره  مناقصه

2001000282000032
 )12/الف/1401/46(

 تعمیرات اساسی ابنیه فنی
25،246،257،310)بازسازی ابنیه فنی شهرستان جیرفت ناشی از سیل(

 براساس بخشنامه
  123402/ت  50659هـ
 مورخ 94/09/22 آئین

 نامه تضمین برای
معاملات دولتی

راهداری سال 1,262,312,8661401

2001000282000033
 )13/الف/1401/46(

تکمیل زیرسازی و ابنیه فنی محور آباد بی بی – جغین
65،088،783،7163,254,439,186))همزمان با ارزیابی کیفی )یکپارچه((

 راه، راه آهن و باند
فرودگاه سال 1401

)فهرست بهای
 تجمیع شده(

شرکت آب و فاصلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی(  فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای ت اول 
شماره 55/الف/3-1401 م نوب

برآورد  با  را  تابعه شهرستان کرمان  توزیع خدمات مشترکین شهرهای  و  قرائت  با موضوع  مناقصه عمومی  دارد  نظر  در  استان کرمان  فاضلاب  و  آب  شرکت 
33.456.512.340 ریال همراه با ارزیابی کیفی با مبلغ ضمانت نامه فرایند ارجاع کار در مناقصه 1.672.830.000 ریال از محل اعتبارات داخلی و با حداقل تعداد شرکت 

کنندگان 5 نفر و به شماره 2001005963000095 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. 

از طریق درگاه سامانه تدارکات  بازگشایی پاکت ها  ارائه پیشنهاد مناقصه گران و  تا  از دریافت اسناد مناقصه  کلیه مراحل برگزاری مناقصه 
الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت 

نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند .
تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1401.03.25 می باشد.

مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت:ساعت 19:00 روز  شنبه 1401.04.04
 مهلت زمانی ارائه پیشنهاد: ساعت 19 روز  شنبه تاریخ 1401.04.18

 تاریخ تحویل ضمانتنامه به دبیرخانه شرکت ساعت 13:00 تاریخ 1401.04.18
زمان بازگشایی پاکت ها:ساعت 9:00 روز دوشنبه تاریخ 1401.04.20

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت الف:آدرس: کرمان بلوار 22 بهمن شرکت 
آب و فاضلاب استان کرمان- دفتر قراردادها - تلفن: 034-333222282 

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 1456- 021 
مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانیدفتر ثبت نام: 88969738 و 85193768

تصفیه آب، دشوار وپرهزینه است ،آن را بیهوده هدر ندهیم.

استاندار کرمان خواستار بروزرســانی آمار دانش آموزان اتباع 
خارجی شــد. محمد مهدی فداکار در شورای آموزش و پرورش 
استان با تاکید بر به روز رسانی آمار دانش آموزان اتباع خارجی 

در استان گفت: با توجه به افزایش دانش آموزان اتباع خارجه در 
استان باید پیش بینی کلاس درس برای بچه های اتباع در اولویت 

کارهای آموزش و پرورش قرار گیرد.
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حفر چاه در قلعه گنج جان کارگر 
ایرانی و افغان را گرفت 

منابع محلی در قلعه گنــج کرمان با اعــلام جان باختن ۲ تن در 
بخش چاه  دادخدا این شهرستان حین حفر چاه کشاورزی به علت 
گازگرفتگی توضیح دادند که تلاش یک کارگر ایرانی برای نجات 

فرد افغان نتیجه بخش نبوده و هر دو در این حادثه کشته شدند
معاون فرماندار و جانشین ستاد بحران شهرستان قلعه گنج محل 
وقوع این حادثه را روستای چاه هیشورکی اعلام کرد، گفت: این 

حادثه عصر دیروز رخ داده است.
محمدجعفر جهانگیری اظهارداشــت: این کارگران در یک چاه 
کشاورزی جدید مشــغول عملیات حفر بودند که ناگهان پس از 
جدا شدن شلنگ دستگاه کمپرسور چاه کن و انتقال دود و گاز به 
چاه، یک کارگر افغان در عمق ۵۰ متری بیهوش و در انتهای چاه 

محبوس می شود.
به گفته او نفر دوم نیز که یک کارگر ایرانی میانسال بوده برای نجات 
کارگر افغان به داخل چاه می رود که وی نیز دچار گازگرفتگی، در 
عمق چاه محبوس می شود و به علت خفگی جان خود را از دست 

می دهد.
او ادامه داد:نیروهای عملیاتی هلال احمر قلعه گنج و آتش نشانی از 
شهرستان مجاور )کهنوج( با کمک مردم روستا به سرعت در محل 
حادثه حضور یافتند و با اســتفاده از تجهیزات مخصوص نجات، 
خود را به انتهای چاه رساندند و با تلاش فراوان ۲ کارگر ۵۵ ساله 
ایرانی و ۲۵ ســاله افغان که کاملا بیهوش بودند را به خارج از چاه 

انتقال دادند.
معاون فرمانداری قلعه گنج اضافه کرد: آتش نشــانان این افراد را 
تحویل امدادگران اورژانس ۱۱۵ دادند که متاسفانه پس از معاینات 
پزشکی مشخص شد در همان لحظات اولیه جان خود را از دست 

داده اند.

ابتلای یک مورد مثبت به تب 
کریمه کنگو در رفسنجان

مدیر گروه پیشگیری از بیماری های دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان 
از شناسایی یک فرد مبتلا به بیماری تب خونریزی دهنده کریمه کنگو 

CCHF در رفسنجان خبر داد. 
دکتر سید محسن نژاد قادری عصر امروز ۲۳ خرداد در جمع خبرنگاران 
اظهار کرد: فرد مشکوک به تب کریمه کنگو روز شانزدهم خردادماه به 
مرکز درمانی مراجعه نموده که پس از بستری، آزمایشات لازم انجام 

شده و تست او تایید شد. 
اوبا ابراز خرسندی از  بهبود حال عمومی این بیمار توضیح داد: بالافاصله 
پس از بستری بیمار در بیمارستان، بیمار ایزوله شده و درمان دارویی 
آغاز و با توجه به اهمیت این بیماری، بلافاصله با اداره دامپزشــکی 
هماهنگی های لازم انجام شد تا اقدامات پیشگیری از جمله سم پاشی 

محل نگهداری دام ها صورت گیرد.
نژاد قادری ادامه داد: همچنین پرســنل خانه بهداشت منطقه برای 
آموزش به خانواده بیمار مبتلا، اقدامات لازم را انجام دادند و خانواده و 

افرادی که با بیمار در ارتباط بودند تحت مراقبت قرار گرفته اند.
مدیر گروه پیشگیری از بیماری های دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان 
افزود: انتقال این بیمــاری از طریق گزش کنــه و همچنین تماس 
مستقیم پوســت و مخاط با خون و فرآورده های دامی مثل گوشت، 
امحاء و احشاء دام آلوده امکان پذیر است بنابراین خانواده ها در خرید 
گوشت دقت کرده و از مراکز معتبر گوشت مورد نیاز خود را تهیه کنند 
و پس از گذشت ۲۴ ساعت با دستکش نسبت به خرد کردن گوشت 

اقدام نمایند.
نژاد قادری تصریح کرد: لازم اســت از ذبح غیربهداشتی دام اجتناب 
کرده و محل نگه داری دام ها با مشورت اداره دامپزشکی سمپاشی شود.
مدیر گروه بیماری های واگیردار دانشگاه علوم پزشکی رفسنجان تاکید 
کرد: پس از ورود این ویــروس به بدن، بیمار به صورت ناگهانی دچار 
سردرد، تب، لرز، درد عضلانی، سفتی گردن، گیجی، حالت تهوع و حتی 
تغییر خلق می شود. در ادامه بیمار دچار علایم خونریزی مثل کبودی 
پوست و خونریزی از مجاری طبیعی بدن مثل خونریزی از بینی، دهان، 
مقعد و واژن  شــده که در صورت تاخیر در مراجعه و تاخیر در شروع 

درمان این مشکل می تواند جان بیمار را تهدید کند.

سـد نسـاء بر روی رودخانه ای با همین اسم 
در شـرق اسـتان کرمان احداث شـده اسـت 
ایـن سـد بـه منظـور تأمیـن بخشـی از آب 
کشـاورزی، صنعـت و شـرب شـهرهای بم و 
بروات اسـت و قـرار بود بـا احداث این سـد 
در کنـار تأمیـن آب کشـاورزان و تحـول در 
کشـاورزی، آب شـهرهای شـرق اسـتان نیز 

تأمیـن شـود.
یکـی از روسـتاهایی کـه چشـم انتظـار آب 
بـاد در  سـد نسـاء اسـت روسـتای خیـر آ
شهرسـتان محروم نرماشـیر در شرق استان 
کرمـان اسـت، شهرسـتانی کـه بـه تازگـی 
مـا  عنـوان شهرسـتان را یـدک می کشـد ا
همچنان زیـر سـاخت های آن با شهرسـتان 

فاصلـه زیـادی دارد.
نتقـال آب از سـد  پـس از تکمیـل کانـال ا
مـا بـه  د ا بـا نرماشـیر بـه روسـتای خیرآ
ورزی منطقـه متحـول  ینکـه کشـا جـای ا
زمین هـای  بگیرد، نـق  رو ورزی  کشـا و 
کشـاورزی بـه سـمت خشـکی رفتـه اسـت 
مـه  دا ننـد در صـورت ا ن نگرا ورزا و کشـا
غ هـا و نخلسـتان های  وضعیـت کنونـی با

یـن روسـتا بـه کلـی خشـک شـوند. ا
کشاورزان با بی آبی 
مطلق مواجه شده اند

پـس از مدت هـا انتظـار کانـال انتقـال آب 
احـداث شـد و آب نیـز از سـمت سـد بـه 
سـوی این روسـتا روان شـده اسـت اما آبی 
به خیـر آبـاد نمی رسـد و هـزاران کشـاورز 
دلیـل  ند. یـن منطقـه رنـگ آب را ندیده ا ا
یـن مشـکل سـرقت آب در طـول مسـیر  ا
نحـراف  د سـودجو و ا فـرا نـال توسـط ا کا

مسـیر آب اسـت.
کشـاورزان ایـن روسـتا کـه بارهـا اعتـراض 
خود را در ایـن زمینـه عنـوان کرده اند حالا 
می گوینـد از مسـئولان می خواهیم مشـکل 
مـردم را رفـع کننـد چون مـردم بـه صورت 
ننـد بـا برداشـت های  ا خودجـوش نمی تو
غیـر مجـاز آب از این کانـال برخـورد کنند.

ضابطین قانون باید
 با متخلفان برخورد کنند

بـاد در  ز کشـاورزان خیـر آ محمـد یکـی ا
ایـن خصـوص می گویـد: مـردم از وضعیـت 
کنونـی گلایـه منـد هسـتند و از مسـئولان 

می خواهیـم جلـوی سـرقت آب در مسـیر 
نتقـال را بگیرنـد. ا

د همـکاری  بـا یـد: مـردم خیرآ ا فز و می ا ا
لازم را انجـام می دهنـد امـا ایـن کار بایـد 
نجـام شـود تـا  نونـی ا بطیـن قا توسـط ضا

د سـودجو جریمـه سـنگین شـوند. فـرا ا
او ادامـه مـی دهد:ماه هاسـت از ایـن کانال 
که منبـع اصلـی تأمیـن آب اسـت،هیچ آبی 
وارد روسـتا نشـده و زمیـن های کشـاورزی 
غ هـا در حـال خشـک  کشـت نشـده و با

شـدن هسـتند
محمـد گفت: قـرار بـود بعـد از احداث سـد 
بـم از ایـن کانـال آب به صـورت دائـم وارد 
روسـتا شـود و مشـکل آب رفـع شـود، در 
سـال آبـی جـاری هـم هیـچ بارندگـی روی 
ده و قنات هـا و چشـمه ها بـه کلـی  نـدا
خشـک شـده اند و مـردم بـرای تأمیـن آب 
کشـاورزی و دامـداری بـا مشـکل جـدی 

جـه هسـتند. موا
او گفـت: ایـن آب حق آبـه کشـاورزی مردم 

خیرآباد اسـت.
آب توسط روستاهای بالادست 

برداشت غیر مجاز می شود
ورز نیـز می گویـد:  سـماعیل دیگـر کشـا ا
صدهـا روسـتا در مسـیر ایـن کانـال وجـود 
دارد و مـردم نمی تواننـد مانـع از برداشـت 

غیر مجـاز آب شـوند و نیـاز به یک سیسـتم 
قانونـی و مناسـب اسـت.

او عنـوان کـرد: سـد قـرار بـود مشـکل ما را 
رفـع کنـد امـا از زمانی کـه کانال زده شـده 
زمین هـای مـا هـم خشـک شـده اسـت و 
ورزی  ز زمین هـای کشـا ده ا سـتفا هیـچ ا
نمی شـود و باغ هـای قدیمـی هـم در حـال 
خشـک شـدن اسـت و در نتیجه جوانان نیز 

ز روسـتا مهاجـرت می کننـد. ا
با متخلفان برخورد قانونی می شـود

مدیر بهره بـرداری و نگهـداری از تجهیزات 
آبـی شـرکت آب منطقـه ای اسـتان کرمـان 
در پاسـخ بـه پیگیری هـای صـورت گرفتـه 

می گویـد: مسـیر کانـال بـه سـمت روسـتا 
احـداث و حـق آبـه نیـز اختصـاص می یابد.
اقدامـات لازم بـرای جلوگیـری از برداشـت 
غیـر مجاز انجـام شـده و مقسـم و اتاقک در 
مسـیر کانـال ایجـاد شـده اسـت و نیروهای 
مـا بـا توجـه بـه تـوان و محدودیت هـا نیـز 
نه  مـا متأسـفا نـال را کنتـرل می کننـد ا کا
فتـه  تجهیـزات مقسـم نیـز بـه سـرقت ر

اسـت.

حامـد فـراز افـزود: کانـال سـیمانی در این 
مسـیر ایجـاد شـده اسـت و سـعی کردیم از 

هـدر رفـت آب جلوگیـری کنیـم.
او ادامـه داد: اقدامات لازم بـرای جلوگیری 
از برداشـت غیـر مجـاز انجـام شـده اسـت 
و مقسـم و اتاقـک در مسـیر کانـال ایجـاد 
شـده اسـت و نیروهـای ما بـا توجه بـه توان 
ا کنتـرل  نـال ر و  محدودیت هـا  نیـز کا
مـا متأسـفانه تجهیـزات مقسـم  می کننـد ا

نیـز بـه سـرقت رفتـه اسـت.
یـد بـا  یـن مشـکل با ز گفـت: رفـع ا ا فـر
همـکاری شـرکت آب منطقـه ای و مـردم 
محلـی انجام شـود،ضمن اینکه سـودجویان 
ز  ز آب ا ننـد برداشـت غیـر مجـا یـد بدا با
کانال هـای انتقـال آب غیـر قانونـی اسـت و 

بـا برخـورد جـدی مواجـه می شـوند.
مدیر بهره بـرداری و نگهـداری از تجهیزات 
آبـی شـرکت آب منطقـه ای اسـتان کرمـان 
ه  نه در مـدت کوتـا : متاسـفا بیـان کـرد
چندیـن بـار مقسـم ها مـورد سـرقت قـرار 
گرفتـه و امیدواریم بـا همـکاری فرمانداری 
شهرسـتان جلـوی ایـن مشـکل را بگیریـم 
نـد  ا قـع همـکاری مـردم می تو ا مـا در و ا
جلـوی ایجـاد چنیـن مشـکلاتی را بگیـرد

سرپرســت اتحادیــه آسانســور،پله برقی و 
خدمات وابسته استان کرمان گفت:در حال 
حاضر ۳۵شرکت صنعتی آسانسور در استان 
کرمان فاقد پروانــه بهره برداری،طراحی و 

مونتاژ آسانسور هستند.
حمیــد عباســی، آسانســورها را یکــی از 
پرکاربردترین تجهیزات در سازه های جدید 
دانست و گفت:با توجه به اینکه اکنون عصرِ 
ساختمان ها و آپارتمان های چند طبقه است 
و بالا رفتن از پله ها فرآیندی خســته کننده 
و کند است، اســتفاده از آسانسور تبدیل به 
یک الزام شده است که صرفه جویی در زمان 

و انرژی را به دنبال دارد.
او بــا تاکیــد بــر اینکــه ایمنی آسانســور 
تــی  ر حیا نتخــاب آن نقــش بســیا در ا
دارد،بیان کرد:سیســتم ایمنــی آسانســور 
باید هنگام نصب و ســاخت آسانسور توسط 

مهندســان ناظر بررســی شــود،زیرا یک 
آسانســور ناایمن ممکن است،موجب وقوع 
حوادث ناگوار در آینده و خســارت مالی و 

جانی به ساکنان ساختمان شود.
عباســی با اشــاره به اینکه در حــال حاضر 
۳۵ شــرکت صنعتی آسانســور در اســتان 
کرمان فاقد پروانــه بهره برداری،طراحی و 
مونتاژ آسانسور هســتند،تصریح کرد:با ابراز 
تاســف این تعداد از شــرکت ها در سایه به 
فعالیت خود ادامه می دهنــد، فارغ از اینکه 
مالیات،عــوارض یا هرگونــه هزینه دیگری 
بپردازنــد و در مقابل کار خود به مشــتری 

پاسخگو باشند.
او با بیان اینکــه همچنین ۳۱ شــرکت زیر 
نظر اتحادیه استان کرمان تا به امروز موفق 
به دریافــت پروانه بهره بــرداری، طراحی و 
مونتاژ آسانسور شده اند، افزود:به کارگیری 

یک مدیر فنی و دو تکنسین برای امتیاز آور 
بودن شــرکت متقاضی با ســابقه سه سال 
بیمه زیر نظر شــرکت های آسانســوری از 
جمله الزامــات دریافت پروانه از ســازمان 
صمت اســت و باید این پروانه هر سه سال 

یکبار تمدید شود.
عباســی با توجه به اینکه برخی شــرکت ها 
علاوه بــر کار در حیطه آسانســور در بخش 
درب برقــی،  یفــون، نصب آ تاسیســات،
دوربیــن مداربســته و پکیــج و … نیــز 
فعالیــت می کنند،عنــوان کرد:صاحبــان 
طرح های ســاختمانی و عموم مــردم باید 
از انعقــاد قــرارداد بــا شــرکت های بدون 
پروانــه طراحی،مونتــاژ و نصب آسانســور 
خــودداری کننــد در غیــر ایــن صورت 
اتحادیه هیــچ مســئولیتی در قبال هرگونه 
تخلف،اهمال کاری و عواقــب مالی و جانی 

ناشــی از اســتفاده از این آسانســورهای 
غیرا یمن ندارد.

سرپرســت اتحادیــه آسانســور،پله برقی و 
خدمات وابسته استان کرمان با ابراز تاسف 
از اینکــه خریداران به دلیــل تفاوت قیمت 
ناچیز به شــرکت های بــدون مجوز مراجعه 
می کنند، ادامــه داد:بیشــتر حوادثی که در 
آسانســورهای نصب شــده رخ می دهد به 
دلیل بی دقتــی در طراحی،نصــب قطعات 
غیر ایمن و عدم رعایت اســتانداردهای لازم 
اســت و توجه به همین امر مهم ترین دلیل 
برای همکاری با شرکت های مجاز محسوب 

می شود.
او با تاکید بر اینکه تبلیغات شرکت های بدون 
مجوز قانونی، جرم محســوب می شود،ابراز 
داشت:تمام تلاش خود را به کار می گیریم تا 
فرهنگ استفاده از آسانسورهای ایمن را در 
ســطح جامعه نهادینه کنیم و در این راستا 
نیازمند همــکاری مردم هســتیم بر همین 
اســاس می طلبد،آنهــا نیز قبــل از هرگونه 
همکاری با شــرکت های آسانسور در مورد 
داشــتن مجوزشــان از اتحادیه اســتعلام 

بگیرند.

کشاورزان خیرآباد نرماشیر چشم به راه آب سد نسا
یکی از اهالی خیرآباد:آب در کانال از سمت سد  به سوی این روستا روان شده اما آبی به خیر آباد نمی رسد.

آب در طول مسیر سرقت می شود

سرپرست اتحادیه آسانسور کرمان خبر داد

وجود 35 شرکت آسانسور فاقد پروانه در کرمان

نیاز روزانه بیماران استان کرمان 
به ۲۰۰ واحد خون

مدیرکل انتقال خون اســتان کرمان با اشــاره به تعداد زیادی بیماران 
تالاسمی و هموفیلی در اســتان،گفت:روزانه به حدود ۲۰۰ واحد خون 
نیاز داریم.  ایرج شکوهی با اشــاره به اینکه استان کرمان بسیار پهناور 
است،اظهارداشت: ۴۲موسسه درمانی در استان کرمان وجود دارد که 

نیازمند دریافت خون هستند و خون اهدایی بین آنها توزیع می شود.
به گفته او حدود یک هزار و ۵۰۰بیمار تالاسمی ماژور در استان داریم که 

هر ماه باید خون دریافت کنند.
او با بیان اینکه در بیمارستان های مرکز استان به ویژه بیمارستان افضلی پور 
کرمان مصرف پلاکت خیلی بالا است، افزود:در این بیمارستان بیماران 
پیوندی،بیمارانی که نیاز به پلاکــت دارند،بیماران هموفیلی،بیماران 
ســرطانی و شــیمی درمانی را داریــم و همچنین توزیــع خون بین 
بیمارستان هایی که نیاز به خون دارند،بیماران تصادفی، حراجی ها و غیره 

نیز باید انجام شود.
او با اشاره به اینکه ما هر روز به چیزی در حدود ۲۰۰ واحد خون نیاز داریم و 
باید هر روز تولید پلاکت را داشته باشیم،گفت:محدوده سنی ۱8تا ۶۰سال 
برای خونگیری تعیین شده و خوشبختانه همیشه مردم ما را همراهی 

کردند که جای تقدیر و تشکر دارد.
شکوهی با بیان اینکه در حال حاضر وضعیت ذخایر خونی ما نسبت به قبل 
بسیار بهتر شده و فقط در گروه خونی oمنفی مشکل داریم،ادامه داد:در 

سایر گروه های خونی در حال حاضر وضعیت ما مطلوب است.
او گفت:خونی که اهدا می شود به بخش فرآورده می رود و از هر واحد خون 
سه واحد فرآورده یعنی یک واحد پلاکت،یک واحد گلبول قرمز متراکم و 

یک واحد پلاسما استخراج می شود.
مدیرکل انتقال خون استان کرمان با بیان اینکه کسی که خون اهدا می کند 
جان سه نفر را نجات می دهد،افزود: نیمه عمر گلبول قرمز متراکم یک ماه 
بوده و ما می توانیم پلاسما را در سردخانه با دمای منهای ۳۵ درجه،تا یک 

سال نگهداری کنیم.
او با اشاره به اینکه نیمه عمر پلاکت سه روز است، ادامه داد:این فرآورده 
مصرف بسیار بالایی دارد و برای همین همه روز باید خونگیری را داشته 
باشیم. شکوهی با بیان اینکه در پایگاه ما در مرکز استان کرمان واقع بلوار 
۲۲ بهمن، همه روزه از ساعت ۷:۳۰ صبح تا ۷:۳۰ عصر خونگیری انجام 
می شود،گفت:پایگاه بلوار جمهوری فقط روزهای فرد فعال است و روزهای 
زوج به صورت تیم سیار به شهرستان هایی که پایگاه انتقال خون ندارند، 

مراجعه می کند.
او افزود:پایگاه های انتقال خون در شهرستان های سیرجان، رفسنجان، 
جیرفت و بم نیز از ۷:۳۰ صبح تا ۲ بعد از ظهر در حال خدمت رسانی به هم 

استانی های عزیز هستند

مدیرکل تعزیرات حکومتی کرمان می گوید پنج 
پرونده حمل و فروش آرد یارانه ای هفته گذشته در 
استان رسیدگی شد و با متخلفان این عرصه با فوریت 
و جدی برخورد خواهد شد. ارسلان میری با اشاره به ممنوعیت عرضه 
آرد یارانه ای خارج از شبکه توزیع تاکید کرد:هرگونه خروج و فروش 
آرد یارانه ای که خارج از شبکه توزیع رسمی باشد در حکم کالای 
قاچاق است و ضمن توقیف و ضبط،مشمول جرایم سنگینی خواهد 
شد. او توضیح داد:طی هفته گذشته پنج فقره پرونده حمل و فروش 
آرد یارانه ای در استان رسیدگی شد که به صورت غیرمجاز و خارج از 
شبکه به قصد استفاده و فروش از مناطق جنوبی به مرکز استان حمل 
شده بود. میری تاکید کرد:نانوایی ها باید طبق سهمیه آرد یارانه ای، 
پخت نان خود را انجام دهند و اگر در بازرسی ها مشخص شود میزان 
دریافت آرد با مقدار پخت نان مغایرت دارد، تخلف محسوب می شود و 
پرونده عرضه آرد خارج از شبکه برای آن واحد صنفی تشکیل خواهد 
شد. او اظهار داشت: برای جلوگیری از تخلف در حوزه آرد و نان ابتدا 
باید این کار از منشاء و کارخانه های تولید آرد انجام شود و سپس 
نظارت و بازرسی جدی و مستمر نانوایی ها برای جلوگیری از نشت 

و خروج آرد اعمال شود.
گزارش تخلفات به سرعت رسیدگی می شود

او ادامه داد:گزارش هایی که توسط نیروی انتظامی،ادارات صمت و 
جهاد کشاورزی مبنی بر تخلف در حوزه آرد و نان به تعزیرات واصل 
شود با قید فوریت و به سرعت رسیدگی خواهد شد. میری با بیان 
اینکه وظیفه ذاتی تعزیرات حکومتی بازرسی است بیان کرد:در 
قالب گشت های مشترک با جهاد کشاورزی، ادارات صمت،بسیج و 
سایر نهادهای متولی با اولویت گزارش های مردمی وضعیت بازار به 
صورت کامل در زمینه آرد و نان و سایر کالاهای اساسی مورد پایش 

و کنترل قرار می گیرد.
افزایش جرایم تعزیرات بازدارندگی را بالاتر برده است

او با اشاره به افزایش سرعت رسیدگی به پرونده های تخلف در تعزیرات 
اظهارداشت:با توجه به تصمیم های اخیر سران سه قوه،اختیارات 
ویژه تری به تعزیرات حکومتی داده شده و میزان جریمه ها مقدار 
قابل توجهی افزایش پیدا کرده که بازدارندگی را بالاتر برده است. 
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان کرمان تصریح کرد:تمامی 
کارخانه ها،واردکنندگان و شرکت های پخش کننده موظفند همه 
کالاهای وارداتی و تولیدی را با درج قیمت تولید کننده و مصرف کننده 
عرضه کنند به صورتی که برای مصرف کنندگان قابل رویت باشد و 
در غیر این صورت آن کارخانه و شرکت وارد کننده در موضوع درج 
نکردن قیمت متخلف محسوب می شود و مشمول جریمه های 

سنگین خواهد شد.

مدیر امور برق شمال غرب کرمان با اشاره به دریافت گزارش مردمی 
مبنی بر فعالیت غیرقانونی و استخراج ارز دیجیتال”بیت کوین” در 
یک واحد مسکونی واقع در شهرک امام حسن مجتبی کرمان، 

بررسی موضوع در دستور کار قرار گرفت.
مهندس رضا مسعودی افزود: همکاران با شناسایی و اطمینان از 
صحت گزارش های دریافتی و پس از هماهنگی با مقام قضایی به 
همراه ماموران نیروی انتظامی به محل مورد نظر اعزام و موفق به 

کشف و ضبط ۷ دستگاه ماینر استخراج بیت کوین شدند.
مدیر امور برق شمال غرب کرمان اظهار کرد: از ابتدای سال 
گذشته تاکنون بیش از ۲۶۰ دستگاه ماینر غیرمجاز کشف و 

ضبط شده است .
او با بیان اینکه دستگاه های  ماینر، علاوه  بر مصرف بالای برق، باعث 
فشار مضاعف بر شبکه توزیع، ایجاد نوسان در شبکه و در نهایت 
خسارت به لوازم برقی مشترکان می شود اظهار داشت: با کشف 
و ضبط این تعداد دستگاه ماینر بیش از یک میلیون و ۲۰۰ هزار 

کیلووات ساعت » صرفه جویی « در مصرف برق شده است .
او اضافه کرد: با توجه به اینکه استفاده از دستگاه های استخراج 
ارز دیجیتال نیاز به مصرف برق زیادی دارد برای همین افراد 
سودجویی که با استفاده از انشعاب غیرمجاز برق اقدام به فعالیت 
غیرقانونی کنند، مجرم شناخته شده و با آنها بدون اغماض برخورد 

خواهد شد.
مدیر امور برق شمال غرب کرمان از شهروندان خواست در صورت 
مشاهده موارد مشکوک، مراتب را به سامانه فوریت های برق 

)۱۲۱( گزارش دهند.
او ادامه داد: همچنین لینک مربوط به گزارش های مردمی در 
خصوص استخراج غیرمجاز رمز ارز در اپلیکیشن “برق من” نیز 
فراهم شده و شهروندان این اطمینان را داشته باشند که این 
همراهی و همکاری برای جلوگیری از تضییع حقوق بیت المال 
علاوه بر دریافت جایزه نقدی به تناسب میزان ماینرهای کشف 

شده تا سقف ۲۰۰ میلیون ریال، کاملا محرمانه خواهد بود.

 نماینده مردم رفســنجان و انار در مجلس از اتمام مطالعات طرح گازرسانی 
به منطقه راویز تا پایان تیرماه خبر داد و گفت: طبق برنامه زمان بندی شده 
ابتدای آذرماه ۱۴۰۱ عملیات لوله گذاری و گازرســانی به منطقه راویز آغاز 

خواهد شد.
حجت الاسلام حسین جلالی در دیدار با مهندس فلاح مدیرعامل شرکت گاز 
استان کرمان پیگیر اجرای مصوبه گازرسانی به روستای راویز شد و بر ضرورت 

گازرسانی به مناطق سرچشمه و روستاهای حومه آن تاکید کرد.
او در خصوص این دیدار اظهار داشــت: در طرح های گازرســانی در استان 
موفقیت های خوبی حاصل شده و اکثر شهرها و روستاهای استان از نعمت گاز 
برخوردار شدند. در حوزه رفسنجان منطقه راویز هنوز از نعمت گاز برخوردار 
نیست و پیرو جلساتی که با وزیر نفت دکتر اوجی داشتیم، دستور انتقال گاز به 
روستاهای راویز گرفته و مصوبه آن اخذ شده است و از همان زمان مطالعات 

طرح آغاز شده است.
نماینده رفســنجان و انار در مجلس تصریح کرد: به دلیل اینکه این طرح از 
شهربابک باید اجرا شود طبیعی  است در مسیر روستاها و مناطقی که در حوزه 

شهربابک هستند هم از نعمت گاز برخوردار شوند.
او خاطرنشان کرد: پیرو سخنان مدیرعامل شرکت گاز استان و طبق برنامه 
زمان بندی شده، تا چهل روز آینده تقریبا تا اواخر تیرماه مطالعات گازرسانی 
به راویز تمام خواهد شــد و نقشــه برداری و برنامه برای اجرا تمام می شود و 

برنامه های مناقصه انجام می گیرد.
حجت الاسلام جلالی ابراز امیدواری کرد موانعی در راستای اجرای این طرح 
ایجاد نشود که بتوانیم تا یک سال آینده شاهد افتتاح گاز منطقه راویز باشیم.

مدیر کل آموزش و پرورش اســتان بــه دیدار عطا 
احمدی سردار مدرسه سازی استان کرمان رفت.در 
این دیدار عطا احمدی خدمت به مردم را توفیق الهی 
دانست و گفت:مســئولان در راستای تکریم ارباب 
رجوع و رسیدگی به مطالبات مردمی، جلسات کاری 

خود را در ساعات غیر اداری برگزار کنند.
عطا احمدی از مردم به عنــوان ولی نعمتان نظام 
جمهوری اسلامی ایران نام برد و تاکید کرد:درجهت 
اهداف نظام تعلیم و تربیت تلاش و کوشش کنید و 

نیت خیر داشته باشید و برای خدا کار کنید، خدا هم کمک می کند.
احمدی با بیان اینکه مسئولیت ها زودگذر هستند تاکید کرد: باید از این مسئولیت ها و موقعیت ها برای 

خدمت به مردم به ویژه محرمان حداکثر استفاده را کرد.
سردار مدرسه سازی استان کرمان و بازنشسته فرهنگی بر حفظ املاک آموزش و پرورش و بیت المال 
نیز تاکید کرد و گفت: آموزش و پرورش از نظر نیروی انسانی و املاک، سرمایه دارترین دستگاه اجرایی 

کشور است.
 احمدی تاکید کرد: وقت اداری مسئولان متعلق به مردم است و مسئولان باید در راستای خدمت به 

مردم جلسات کاری خود را در ساعات غیراداری برگزار کنند.
رضا رضایی، مدیر کل آموزش و پرورش استان کرمان ضمن تقدیر و تشکر از عطا احمدی جهت ساخت 
حدود ۳۰۰ مدرسه عنوان کرد: خدمات عطا احمدی در امر مدرسه سازی برای همیشه در تاریخ استان 

کرمان ماندگار خواهد بود.
او خطاب به پهلوان عطا احمدی گفت: آموزش و پرورش استان با تمامی توان در جهت رفع مشکلات 

پیش روی مدرسه سازی عطا احمدی تلاش می کنند.

استاندار کرمان خواســتار بروزرسانی آمار 
دانش آموزان اتباع خارجی شد.

محمد مهدی فداکار در شورای آموزش و 
پرورش استان با تاکید بر به روز رسانی آمار 
دانش آموزان اتباع خارجی در استان گفت: 
با توجه به افزایش دانش آموزان اتباع خارجه 
در استان باید پیش بینی کلاس درس برای 
بچه های اتباع در اولویت کارهای آموزش و 
پرورش قرار گیرد لذا لازم است مستندسازی 

دقیقی درباره تعداد اتباع بیگانه استان کرمان هر چه سریع تر انجام شود فداکار با اشاره به 
زمین های بلاتکلیف آموزشی اظهار داشت: در آموزش و پرورش ساخت محیط آموزشی بر 

اساس تعداد دانش آموزان امری لازم و ضروری است.
او عنوان کرد:همواره مشکل زمین برای ساخت محیط های آموزشی وجود داشته است لذا 
باید با همکاری شهرداری، بنیاد مسکن و سازمان اوقاف زمین های بلاتکلیف و بلااستفاده 
شناسایی و برای آنها سرمایه گذار معین گردد و اگر سرمایه گذاری آمادگی لازم را برای 
ساخت و ساز محیط آموزشی اعلام کرد همکاری لازم را داشته باشیم تا زمین هایی که 

واگذار شده اند تعیین تکلیف شوند.
استاندار کرمان در مورد مشکلات بیمه و قراردادهای تأمین اجتماعی نیروهای شاغل در 
مدارس غیرانتفاعی نیز گفت: باید تأمین اجتماعی تدابیری بیندیشد تا قراردادها به صورت 
قانونی بسته شود و برای اجرای این کار بهتر است از متخصصین تامین اجتماعی که اطلاعات 
زیادی در این خصوص دارند کمک گرفته شود و آموزش ها و کلاس هایی برای نیروهای 

شاغل در مدارس غیرانتفاعی گذاشته و شفاف سازی صورت گیرد.

گازرسانی به منطقه راویز وارد
 فاز اجرایی شد

عطا احمدی سردار، مدرسه سازی استان کرمان:

وقت اداری مسئولان متعلق به مردم است

 استانداری کرمان:

آمار دانش آموزان اتباع خارجی در کرمان 
به روز رسانی شود

رسیدگی به پرونده ۵ نانوایی 
کرمان که آرد را فروختند

مدیر امور برق شمال غرب کرمان: 
 از ابتدای سال تاکنون بیش از ۲6۰ 
دستگاه ماینر کشف و ضبط  کردیم

خبر

خبر

مدیر بهره برداری و نگهداری از تجهیزات آبی شرکت آب منطقه ای استان کرمان:اقدامات لازم 
برای جلوگیری از برداشت غیر مجاز انجام شده و مقسم و اتاقک در مسیر کانال ایجاد شده 
است،نیروهای ماکانال را کنترل می کنند اما متأسفانه تجهیزات مقسم نیز به سرقت رفته است.

هر
س: م

عک

کاغذ استان
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خبرخبر

معاون توسعه مدیریت و منابع سازمان 
بهزیستی کشور درخصوص جاماندگان 
ســهام عدالت که تحت پوشــش این 
ســازمان قرار دارند، بیان کــرد: همه 
مددجویــان تحت پوشــش ســازمان 
بهزیستی دارای ســهام عدالت خواهند 
شــد، اما قرار نیســت به هیچ عنوان به 
جایــی مراجعــه کنند، زیرا ســازمان 
بهزیســتی اســامی افراد را با اطلاعات 
دقیق در اختیار سازمان خصوصی سازی 
قرار داده اســت. به گزارش ایسنا، سید 
مرتضی حســینی  با بیــان اینکه همه 
مددجویــان تحت پوشــش ســازمان 
لــت  عدا ســهام  رای  دا بهزیســتی 
خواهند شــد، گفت: طبق قانون سهام 
عدالت باید بــا اولویت اقشــار ضعیف 
و مددجویــان کمیته امداد و ســازمان 
بهزیســتی به افراد تعلق گیرد، در این 
راستا ســازمان بهزیســتی جلسه ای را 
با ســازمان خصوصی برگــزار و آمارها 
را در ایــن زمینه به روز رســانی کرد و 
بر این اســاس همه مددجویان سازمان 
بهزیستی ســهام عدالت می گیرند. وی 
با بیــان اینکه ۶ میلیــون و ۹۲8 هزار 
مددجو تحت پوشش سازمان بهزیستی 
قرار دارد، افزود: این درحالیســت که 
حــدود ۷۰ درصد از این افــراد )چهار 
میلیون و 8۰۶ هزار نفر( در حال حاضر 
ســهام عدالت دارند و حدود ۲ میلیون 
و ۲۵ هزار نفر، جز جاماندگان ســهام 
عدالت هســتند یا قبلا تحت پوشــش 
سازمان بهزیســتی نبوده اند که باتوجه 
بــه پیگیری های انجام شــده همه این 
افراد ســهام عدالت دریافــت خواهند 
کرد. معاون توســعه مدیریــت و منابع 
ســازمان بهزیستی کشــور تاکید کرد: 
قرار نیســت جاماندگان ســهام عدالت 
به هیچ عنوان به جایــی مراجعه کنند، 
زیرا سازمان بهزیســتی اسامی افراد را 
با اطلاعــات دقیق در اختیار ســازمان 
خصوصی ســازی قرار داده و به محض 
اینکه سازمان خصوصی سازی کارهای 
قانونــی و اداری آن را انجــام دهــد 
مســتقیما برای افراد جامانده ســهام 

عدالت برقرار می شود.
حسینی با بیان اینکه مقرر است مرجع 
اعــلام اخبار در مــورد ســهام عدالت 
ســازمان خصوصی سازی باشــد، بیان 
کرد: مطالبه سازمان بهزیستی این است 
که افرادی که ســهام عدالت نگرفته اند 
و قرار اســت از این پس به آنها ســهام 
تخصیص یابد، برمبنــای ارزش روز به 

آنها سهام داده شود.

انسداد پنج هزار حساب 
بانکی و دستگیری ۵۰ نفر 
در زمینه معاملات طلا و ارز

سرپرست دادســرای مجتمع تخصصی 
ویژه رســیدگی به جرایــم اقتصادی از 
انســداد بیش از پنج هزار حساب بانکی و 
دستگیری حدود ۵۰ نفر در جریان برخورد 

با معاملات فردایی طلا و ارز خبر داد.
به گزارش ایســنا، رضا نجفی سرپرست 
دادسرای مجتمع تخصصی ویژه رسیدگی 
به جرایم اقتصادی در نشســت مشترک 
رئیس کل دادگستری اســتان تهران با 
قضات این مجتمع با تشــریح علل بروز 
اطالــه در فرایند رســیدگی های قضایی 
و در پرونده های مطروحــه گفت: زمانی 
که یک پرونده اقتصادی از صفر شــروع 
می شود در قریب به اتفاق این موارد نیاز 
به ردیابی مالی اســت که این امر، بسیار 

زمان بر خواهد بود.
سرپرست دادسرای مجتمع تخصصی ویژه 
رسیدگی به جرایم اقتصادی خاطرنشان 
کرد: نکته دوم؛ فقدان ضابط ویژه مستقر و 
در اختیار است و همین امر سبب می شود 
که مستندســازی پرونده ها به ســختی 

صورت گیرد.
وی در ادامه از انســداد بیش از پنج هزار 
حساب بانکی در حوزه برخورد با معاملات 
فردایی ارز و طلا و با ورود دستگاه قضایی 
در چنــد روز اخیــر خبــر داد و گفت: 
همچنین حدود ۵۰ نفــر در جریان طرح 
برخورد با معامــلات فردایــی ارز و طلا 

دستگیر شده اند.
نجفی با اشــاره به اقدامات دادستانی در 
جهت برخورد با کانال ها و ســامانه هایی 
که در حوزه معامــلات فردایی ارز و طلا 
فعالیت می کنند، گفــت: برخی از لیدرها 
و ادمین هــای این کانال ها کــه اقدام به 
قیمت سازی می کنند، شناسایی و اقدامات 

لازم در حال انجام می باشد.
سرپرست دادســرای مجتمع تخصصی 
ویژه رسیدگی به جرایم اقتصادی در پایان 
گفت: در سال جاری قریب به هزار و ۳۲8 

میلیارد تومان رد مال انجام شده  است.

شکاف جنسیتی بیکاری در کرمان به قعر 
خود رسید. بر مبنای گزارش دیوار سال 
۹۹از هر سه نفری که بیکار شدند، ۲ نفر زن 
بودند و شکاف جنسیتی بیکاری که حاصل 
نسبت نرخ بیکاری زنان به نرخ بیکاری 
مردان است در دو استان کرمان و یزد از 

تمام استان های کشور بیشتر است. 
بر اساس گزارش سال ۱۳۹۹ دیوار، 
در  ترتیب  بـه  بیکاری  نرخ  بالاترین 
استان های لرستان، چهارمحال و بختیاری 
و کرمانشـاه بـوده اسـت. بــا اینکــه در 
بیشــتر اســتان ها نــرخ بیــکاری زنــان 
بالاتر از مردان بــوده، در آذربایجان غربی و 
زنجان مردان نرخ هــای بیکاری بیشتری 

تجربه کرده اند.
بزرگترین شکاف بین نرخ بیکاری زنـان و 
مـردان هم در کرمان و یزد مشـاهده شـده 
اسـت؛ دو استانی که بالاترین نرخ بیکاری 

زنان را داشته اند.
 بر این اساس در سال ۱۳۹۹ از کل جمعیت 
8۲.۹ میلیون نفری، ۶۲.۴ میلیون نفر در 
سن کار قرار داشته اند.بعد از این تصویر 
کلی موضوع جنسیت در اشتغال و بیکاری 
مطرح می شود. در بخشی از این گزارش 
آمده: »بـا اینکـه سـهم زنـان و مـردان در 
سـن کار تقریبـا برابـر بـوده اسـت، بخـش 
قابـل توجهـی از زنـان )8۶ درصد( تمایـل 
یـا توانایـی انجـام کار نداشــته اند. در واقع 
8۱ درصد از زنــان غیرفعال بــه دلیل 
مســئولیت های شخصی یا خانوادگی 

از بازار کار بیرون مانده انــد. از طرفی به 
طور خالص بیش از ۱.۴ میلیون نفر از بازار 
کار خارج شده اند که ۶۳ درصد آن را زنان 
تشکیل داده اند. بر اساس این گزارش از 
هر سه شاغلی که شغل خود را از دست 

داده اند، دو نفر زن بوده اند.«
در حالی که نرخ بیکاری کل زنـان، حدود 
۱۵.۶ درصد بـوده، ایـن نـرخ بــرای زنـان 
بـا تحصیلات دانشگاهی بالای ۲۰ درصد 

بـوده اسـت. 
 بیشترین نرخ بیکاری مربوط بـه زنـــان 
با تحصیلات کارشناسی بـوده )۲۵ درصد(

کـه حدود ۹ واحـد درصد بیشتر از متوسط 
نرخ بیکاری زنـان بـوده اسـت. ایـن در 
حالی  اسـت کـه بـرای مـردان، نرخ 
بیکاری در بین افراد با مدارک تحصیلی 

مختلـف نوسان زیادی نداشته است.
در سـال ۱۳۹۹ ،نرخ بیکاری زنان با مدرک 
دکتـری تخصصـی در مقایسـه بـا سـال 

قبـل افزایش چشمگیری داشـته و از ۵ 
درصد به ۱۳ درصد رسیده است. ایـن در 
حالـی اسـت کـه ایـن نـرخ بـرای مـردان 
از ۴ درصد بـه زیـر ۲ درصـد کاهـش 
یافتـه اسـت. از طـرف دیگـر، نرخ مشارکت 
اقتصادی زنـان بـا ایـن میزان تحصیلات 
طی این مـدت ۳.۵ واحـد درصد بیشتر 

شده است.
این گزارش نشان می دهد که از هـر سه  
رشته کشاورزی،  در  تحصیلکرده  زن 
جنگلداری، ماهیگیری و دامپزشکی و 
همچنین رشته مهندسی، ساخت و تولید، 

یــک نفـر بیـکار بـوده اسـت.
 این گزارش همچنین نشان می دهد بیش از 
نیمی از زنــان بیکار تحصیلات کارشناسی 
داشــته اند. ایــن در حالی اســت کــه 
بیشترین مردان بیکار در سطوح تحصیلی 
دیپلم یا پیش دانشگاهی و راهنمایی یا 

متوسطه بوده آند.

سخنگوی دولت در واکنش به پرسشی درباره 
شایعه گرانی بنزین تصریح کرد: تا اطلاع ثانوی 
ز من یک تکذیبیه در زمینه هرگونه شایعه  ا

گرانی بنزین داشته باشید.
به گزارش ایسنا، بهادری جهرمی در نشست 
فزود:  خبری هفتگی خود با اعلام این خبر ا
دولت هیچ برنامه ای در هیچ ابعادی در مورد 
افزایش قیمت بنزین ندارد. تا پایان ۱۴۰۱ هم 
پیش بینی می کنم که نیازی به این کار نباشد. 
در مورد حذف کارت سوخت در برخی جایگاه ها 
هم موردی برخورد می شود و چنانچه بحث 
قاچاق مطرح باشد با آن مورد برخورد می شود 
اما ممکن است آن کسانی که ذی نفع بوده اند 
در این زمینه خبرسازی کنند و از حذف کارت 

سوخت بگویند.
بهادری جهرمی در پاسخ به پرسشی درباره 
معیار محاسبه مالیات، اظهار کرد: دولت برای 
محاسبه مالیات مکلف بوده بر اساس قانون 
تراکنش دستگاه های کارتخوان را مدنظر قرار 
دهد. مبنای دولت در بررسی مالیات  همکاری 
و همیاری با اصناف است. به عنوان مثال حدود 
یک میلیون نفر که مشمول مالیات بودند ۵۵۰ 
هزار نفر از این عزیزان از پرداخت مالیات معاف 

شدند.
وی افزود: نکته دوم اینکه رئیس جمهور تاکید 
ر اعتماد با  رند که اساس کار  باید بر مدا دا

بازاریان و خوداظهاری آنها باشد.
لی  سخنگوی دولت همچنین در پاسخ به سوا
درباره اعلام علت سانحه خروج قطار مشهد به 
یزد تأکید کرد: گزارش اولیه درخصوص سانحه 
د بیل مکانیکی و  نسدا قطار منتشر شده که ا

تخطی از سرعت دو عامل آن بودند.
بهادری جهرمی در پاسخ به پرسشی درباره 

ز قطع برق در  برنامه دولت برای جلوگیری ا
تابستان اظهار کرد: دولت با سرعت زیاد، توسعه 
ظرفیت نیروگاه را در دستور کار قرار داد و در 
غیر این صورت باید شاهد خاموشی ها بودیم. در 
کنار توسعه توان تولید برق، دولت برنامه ای برای 

مدیرت مصرف برق قرار داد.
وی افزود: دولت سعی کرد برای مدیریت مصرف 
برق از ادارات شروع کند تا شاهد خاموشی چراغ 
خانه مردم نباشیم. امیدواریم همکاری از سوی 

مردم نیز تداوم یابد.
سخنگوی دولت در پاسخ به پرسشی درباره 
چگونگی محاسبه دهک  دهم برای اصلاح روند 
نه ها، گفت: مطابق تکلیف قانونی، دولت  یارا
مکلف است که یارانه دهک های بالا را حذف 
کند. ضعف در شفافیت اقتصادی برخی خانوارها 
و مشکلاتی از این قبیل ممکن است اشتباهاتی 
در دهک بندی ایجاد کند. به همین دلیل امکان 
اعتراض ایجاد شد. بهادری جهرمی یادآور شد: 

بیش از ۴ و نیم میلیون نفر اعتراض کردند. از 
طرفی دیگر افرادی بودند که امکان ثبت نام 
برایشان فراهم نبود و امکان آن اخیرا فراهم شد.

 وی افزود: کسانی که اعتراضاتشان پذیرفته شود 
اطلاعاتشان به سازمان هدفمندی اعلام و نتایج 

به زودی اعلام می شود.
بهادری جهرمی همچنین در پاسخ به پرسشی 
درباره برنامه وزارت نیرو برای مدیریت مصرف 
آب اظهار کرد: وزارت نیرو برنامه های متعددی 
ز هدر  برای مدیرت مصرف آب و جلوگیری ا
رفت آب داشته است. با تغییر الگوی کشت در 
مناطق بحرانی از ابتدای دولت خطوط مختلفی 
برای انتقال آب دریا به مناطق کم آب صورت 

گرفته است.
وی تاکید کرد: استفاده از کنتورهای هوشمند و 
ممنوعیت کشت محصولات کشاورزی پرمصرف 
نجام شده در زمینه  قدامات ا ز نمونه های ا ا

مدیریت مصرف آب است.

سخنگوی دولت: پیش بینی می کنم تا پایان 1401 نیازی به افزایش قیمت بنزین نباشد

نیمی از اصناف از پرداخت مالیات معاف شدند
کرمان و یزد صدرنشین نرخ بیکاری زنان

 از هر 3 نفری که از کار بیکار شدند، 2نفر زن بودند 

معاون وزارت جهاد کشاورزی با بیان اینکه چرخش سیاستی در حمایت از 
تولید محصولات اساسی کشاورزی ایجاد شده است گفت: از سال زراعی 
آینده تولید 8 محصول اساسی مشمول یارانه بلاعوض ۶ میلیون تومانی 

برای هر هکتار می شود.
محمد قربانی معاون برنامه ریزی و اقتصادی وزارت جهاد کشاورزی در 
گفتگو با خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم  در ارتباط با یارانه بلاعوض 
کشت محصولات کشاورزی اظهار داشت: برای حمایت از تولید کالاهای 
اساسی در کشور به کشاورزانی که گندم، دانه های روغنی و نهاده های 
دامی بکارند یارانه به صورت مستقیم پرداخت می شود؛ در فاز اول به ازای 
هر هکتار  ۳ میلیون تومان به افرادی که  دانه سویا بکارند پرداخت می شود، 
۳ میلیون تومان نیز به عنوان افزایش عملکرد بهره وری در این بخش 
پرداخت خواهد شد. وی افزود: ۲۰۰ میلیارد تومان یارانه برای کشت سویا 

در کشور یارانه بلاعوض در نظر گرفته شده و برای اجرا ابلاغ شده است.
 معاون برنامه ریزی و اقتصادی وزارت جهاد کشاورزی ادامه داد: برای سال 
زراعی آینده علاوه بر سویا ؛گندم، جو، برنج، کلزا، ذرتعلوفه ای و عدس نیز به 
این صورت حمایت می شود تا شاهد جهش تولید در این محصولات باشیم.

وی با بیان اینکه برای تولید 8 محصول یارانه بلاعوض پرداخت می شود 
گفت: در هر استانی با توجه اقتضائات خود می توان ۴ محصول را انتخاب 

کرد؛ براساس این اقدامات الگوی کشت نیز در کشور اجرا می شود. 
قربانی تصریح کرد: چرخش سیاستی برای حمایت از تولید محصولات 
اساسی کشاورزی ایجاد شده است؛ بر این اساس تمرکز زیادی روی خرید 

تضمینی کالاهای اساسی تمرکز نخواهیم داشت.
قربانی گفت: افزایش قیمت خرید تضمینی محصولات کشاورزی قیمت 
مصرف کننده را نیز بالا می برد و تورم ایجاد می کند اما با این یارانه ای که به 
کشاورزان پرداخت می شود علاوه بر اینکه افزایش تولید و عملکرد ایجاد 

می شود از ایجاد تورم نیز جلوگیری خواهد شد. 
وی اظهار داشت: با این کار زمین های کشاورزی که بعضا بلاکشت هستند 
نیز به زیر کشت خواهند رفت و برای دریافت یارانه هم که شده فعالیت 

کشاورزی در آن انجام خواهد شد.

6میلیون یارانه بلاعوض 
برای ۸ محصول کشاورزی

همه مددجویان 
بهزیستی سهام 
عدالت می گیرند

سازندگان مسکن که بعضا انتقاداتی را به تولیدکنندگان فولاد و سیمان دارند، مدعی هستند که این شرکتها 
قطعی برق را بهانه ای برای افزایش قیمت می کننــد و قبل از قطعی نیز ظرفیت خود را تا 6۰ درصد کاهش داده 
بودند. در این خصوص فرشید پورحاجت ـ عضو هیات مدیره کانون انبوه سازان به ایسنا گفت: در بخش تولید 
مصالح ساختمانی، افرادی به صورت کاملا هدفمند به دنبال افزایش قیمت هســتند و نظارتی هم بر عملکرد 

آنها نیست.
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گمرک، از رشد ۳۹ درصدی کالاهای عبوری خارجی از ایران در دو ماه 
نخست امسال خبر داده است. به گزارش ایسنا، سیدروح اله لطیفی- 
سخنگوی گمرک- در اعلام گزارشی از وضعیت ترانزیت اعلام کرد که از 
ابتدای امسال تا پایان اردیبهشت، با عبور دو میلیون و ۵۶۰ هزار تن کالای 
خارجی از مسیر ایران، ترانزیت خارجی، نسبت به مدت مشابه با رشد ۳۹ 
درصدی همراه بوده است. به گفته وی بعد از هفت سال کاهش ترانزیت 
کالای خارجی از کشور، مسیر رشد ترانزیت در سال گذشته از سر گرفته شد 
و با عبور ۱۲میلیون و ۶۵۰ هزار تن کالای خارجی  از کشورمان، با رشد ۶8 
درصدی همراه بوده است. این در حالی است که رشد ۶8 درصدی ترانزیت 
در سال گذشته و رشد ۳۹ درصدی ترانزیت در دو ماهه امسال، می تواند 
بیانگر به حد نصاب رسیدن کالای عبوری خارجی از کشور در سال ۱۴۰۱ 

به بالای ۱۵ میلیون تن باشد  که در تاریخ کشور بی سابقه است.

افزایش ۳9 درصدی ترانزیت از ایران

هماننـد سـال گذشـته محدودیت هـای ایجاد شـده 
برای برق کارخانجات فولاد و سـیمان منجـر به گران 
شـدن این کالاها در بـازار شـده؛ به نحـوی که قیمت 
سـیمان در خرده فروشـی ها از حدود پاکتـی ۵۰ هزار 
تومـان بـه ۶۵ هـزار تومـان و در مناطقـی تـا ۹۰ هزار 

تومان رسـیده اسـت.
بـه گـزارش ایسـنا، پـس از اعمـال محدودیـت بـرق 
صنایـع فـولادی و سـیمانی، سـازندگان مسـکن از 
افزایـش ۲۰۰۰ تومانـی هـر کیلوگـرم میلگـرد خبـر 
می دهنـد و می گوینـد کـه قیمت هـا از کیلویـی ۱8 
هـزار تومـان در روزهـای اخیـر بـه کیلویـی ۲۰ هزار 
تومان رسـیده و احتمـال افزایـش این نرخ نیـز وجود 
دارد. نوسـان بـازار مصالح سـاختمانی پـس از قطعی 
برق در شـرایطی رخ داده که سال گذشـته نیز همین 
شرایط حاکم شـد. در روزهای اخیر عبدالرضا شیخان 
ـ دبیر انجمن سـیمان هشـدار داده بود کـه در صورت 
محدودیـت ۵۰ درصـدی بـرق واحدهـای سـیمانی، 
قیمت سـیمان افزایش خواهـد یافت و ظاهـرا همین 

اتفاق نیـز رخ داده اسـت.
قیمت سـیمان که تـا چند روز قبـل کمتـر از ۵۰ هزار 
تومـان در هـر پاکـت بـود بـر اسـاس گزارش هـای 
میدانی به حـدود ۶۵ هزار تومان رسـیده اسـت. البته 
به دلیل نابسـمانی بازار، شـنیده ها حاکی از آن اسـت 
کـه در برخـی مناطـق قیمت هـا بـه پاکتـی ۹۰ هزار 

تومـان نیز رسـیده اسـت.
 سازندگان: قطعی برق بهانه گرانی است

سـازندگان مسـکن کـه بعضـا انتقاداتـی را بـه 
تولیدکنندگان فولاد و سـیمان دارند، مدعی هسـتند 
که این شـرکتها قطعی بـرق را بهانه ای بـرای افزایش 
قیمت می کنند و قبـل از قطعی نیز ظرفیت خـود را تا 
۶۰ درصد کاهش داده بودند. در این خصوص فرشـید 
پورحاجـت ـ عضـو هیات مدیـره کانـون انبوه سـازان 
به ایسـنا گفـت: در بخش تولیـد مصالح سـاختمانی، 
افـرادی به صـورت کامـلا هدفمند بـه دنبـال افزایش 
قیمت هسـتند و نظارتی هم بـر عملکرد آنها نیسـت.
وی بـا بیـان اینکـه گرانـی مصالـح سـاختمانی باعث 
ایجـاد اختـلال در بـازار مسـکن می شـود افـزود: بـاد 
می آید سـیمان و فولاد گران می شـوند، باد می ایستد 
مجـددا گـران می شـوند. قطعـی بـرق بهانـه اسـت، 
وگرنه اطلاع داریم کـه برخی تولیدکننـدگان مصالح 
سـاختمانی چنـد روز قبـل اعمـال محدودیتهـا  نیـز 

ظرفیـت تولیـد خـود را بـه ۴۰ درصد رسـاندند.
پورحاجت با بیـان اینکه هر تن سـیمان درب کارخانه 
به ۹۰۰ هـزار تومان رسـیده اسـت گفـت: در واقع هر 
پاکت سـیمان  درب کارخانه ۴۵ هزار تومان اسـت، به 
این عدد ۹ درصـد مالیات بر ارزش افـزوده، هزینه های 
حمل و نقل، سـود واسـطه ها، کارگر و غیـره هم اضافه 
می شـود. نهاده های سـاختمانی وارد بازی سفته بازی 
و بورس بازی شـده و سوءاسـتفاده هایی از این فرآیند 

صـورت می گیرد.
بازار سیمان در قبضه ۳۰ نفر؟

انتقـادات سـازندگان به بـازار مصالـح سـاختمانی در 
شـرایطی مطرح مـی شـود که سـال گذشـته رییس 
انجمن تولیدکننـدگان صنعت سـیمان از وجـود ۳۰ 
نفر واسـطه سـیمان که مصرف کننـده و تولیدکننده 
را نابـود کرده انـد سـخن گفـت. بـه گفتـه جمارانیان 
این عده بیـش از ۱۵ سـال اسـت که بـازار سـیمان را 

در دسـت دارنـد.
در عیـن حـال تولیدکنندگان سـیمان، اسـتدلالاتی 
بـرای نوسـانات ایـن بـازار دارنـد. عبدالرضا شـیخان 
ـ دبیـر انجمـن صنفـی کارفرمایـان صنعت سـیمان، 
چنـد روز قبـل بـه ایسـنا گفتـه بـود: بـه هـر میـزان 
مگاوات برقی که سـال گذشـته کارخانه های سـیمان 
مصـرف بـرق داشـته اند، امسـال ۵۰ درصـد آن تعلق 

خواهـد گرفـت. ایـن موضـوع سـبب خواهد شـد که 
کارخانه های سـیمان نتوانند تولید خود را ادامه دهند 
و تولید کلینکـر آن ها کـه بـرای فعالیت کـوره نیاز به 
برق اسـت، متوقـف خواهـد شـد. چنانچه بـرق مورد 
نیـاز بـرای تولیـد کلینکـر تامین نشـود، قطعـا تولید 

متوقـف خواهد شـد.  
وی خاطرنشـان کرد: با خواب تولیـد، کاهش تولید در 
کشـور جدی خواهد شـد که ایـن موضـوع بزرگترین 
علـت افزایـش قیمـت  در بـازار آزاد خواهـد بـود. مـا 

به عنوان تولیدکننده از طریق بورس کالا سیمان خود 
را عرضـه می کنیم و تاثیـری برای ما نخواهد داشـت و 
درآمد مـازادی برای مـا ایجـاد نخواهد کرد اما سـبب 

التهابات در بـازار آزاد می شـود.  

همچنیـن برخـی واحدهـای بـزرگ تولیـد کننـده 
فـولاد نسـبت بـه کاهـش شـدید تولیـد بـا توجـه به 
میـزان محدودیت هـای اعمـال شـده هشـدار دادند. 
فولاد خراسـان اعـلام کـرد: پیـش بینی می شـود در 
صورت اعمال ایـن محدودیت، تولید و فروش شـمش 
پیش بینـی شـده بـرای دوره چهـار ماهـه مذکـور به 
ترتیب حـدود ۶۰ درصـد و ۳۰ درصد کاهش داشـته 

باشـد.

بـا وجـود ایـن شـرایط، نابسـامانی بـازار مصالـح 
سـاختمانی می توانـد بخـش مسـکن را بـه عنـوان 
یک حـوزه پیشـران تحـت تاثیـر قـرار دهـد. در حال 
حاضـر دولـت پـروژه چهـار میلیـون واحـدی نهضت 
ملی مسـکن را در دسـتور کار خود قرار داده که همین 
حالا هـم از گرانی نهاده های سـاختمانی رنـج می برد. 
پیمانـکاران این طـرح می گویند کـه هر نـوع افزایش 
قیمت مصالـح سـاختمانی گذشـته از آنکـه می تواند 
پروژه ها را با رکـود مواجه کند، اثرات سـوئی بر قیمت 
تمام شـده واحدهـا خواهد داشـت که بـار آن بر دوش 

متقاضیـان می افتـد.
روستاییان و کابوس گرانی مصالح ساختمانی

شـاید یکی از مهمترین گروههایی که از گرانی مصالح 
ساختمانی آسـیب می بینند روسـتاییانی هستند که 
قصـد نوسـازی و بهسـازی واحدهـای خـود را دارنـد. 
از آبـان سـال گذشـته روسـتاییان در انتظـار افزایش 
سـقف تسـهیلات از ۱۰۰ بـه ۲۰۰ میلیـون تومـان با 
نرخ سـود ۵ درصد هسـتند و هنـوز سـازمان برنامه و 
بودجـه ضمانت نامـه پرداخـت مابه التفاوت سـود این 
تسـهیلات را ارایه نکرده اسـت. این در حالی اسـت که 
از سال گذشـته تا کنون نهاده های سـاختمانی حدود 

۴۰ درصـد افزایش قیمـت را تجربـه کرده اند.

برق کلید صعود دوباره سیمان را زد 

سیمان در آستانه ۹0 هزار تومانی شدن 
سنا

: ای
س

عک

رئیس اتاق اصناف ایران اعلام کرد که “تنفس یک ساله مالیاتی اصناف” به 
مجلس می رود و ارائه اظهارنامه مالیاتی اصناف تا ۱۵ تیر ماه تمدید شد.

به گزارش ایسنا، به نقل از اتاق اصناف، سعید ممبینی در نشست مشترک 
هم اندیشــی در خصوص مالیات بر درآمد مشــاغل صنفی گفت: رویکرد 
سازمان امور مالیاتی کشور امسال برای تعیین مالیات سال ۱۴۰۰ مبنای 

تراکنش های بانکی واحدهای صنفی و مودیان صنفی است. این موضوع به چند دلیل مورد انتقاد 
جامعه اصناف قرار گرفته اســت. نخستین دلیل عدم اطلاع رســانی کافی به مودیان در گذشته 
اســت. به این معنا که بعضا تراکنش ها لزوما به معنای فروش محصول نبوده است. دوم اینکه در 
اولین سال از اجرای این قانون شاهد برداشت های متفاوت و نظرات متناقض از قانون در استان ها 
هستیم. این موجب ســردرگمی مودیان شده اســت. به این علت مکاتباتی از سوی اتاق اصناف 
ایران با وزیر امور اقتصادی و دارایی، شــخص رئیس جمهوری، ســایر مقامات اجرایی و مجلس 

شورای اسلامی انجام شده است.

تنفس یک ساله مالیاتی اصناف به مجلس می رود

سازمان امور مالیاتی کشــور اعلام کرد که مهلت تسلیم اظهارنامه مالیاتی 
اشخاص حقیقی تا ۱۵ تیرماه با اخذ مجوز قانونی تمدید شد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از سازمان امور مالیاتی کشور، در جلسه چهار 
ساعته با حضور وزیر امور اقتصادی و دارایی، رؤسای کمیسیون اقتصادی و 

فراکسیون اصناف و تعدادی از نمایندگان مجلس شورای اسلامی، رئیس کل سازمان امور مالیاتی، رئیس 
اتاق اصناف کشور و بیش از ۵۰ تن از رؤسای اتحادیه های صنفی تهران و استان ها برگزار شد، مقرر شد تا 

مهلت تسلیم اظهارنامه مالیاتی اشخاص حقیقی تا ۱۵ تیرماه با اخذ مجوز قانونی تمدید شود.
سازمان امور مالیاتی نسبت به رسیدگی به اعتراضات اصناف در خصوص ضرایب فعالیت رسته های صنفی 

منتشره از سوی آن سازمان با قید فوریت اقدام خواهد کرد.
اصنافی همچون نمایشگاه های اتومبیل، نمایندگی های بیمه، کافی نت ها، حق العمل کاران و… که 
واریزی پوز آنها لزوماً نشان دهنده فروش آنها نیست، از طریق اتحادیه های مربوط لوح فشرده فروش 
اعضای خود را به سازمان امور مالیاتی تحویل نمایند. بر اساس این اطلاعیه، رونوشت کلیه بخشنامه های 

سازمان از طریق اتاق اصناف ایران در اختیار کلیه اعضای اتحادیه های صنفی قرار گیرد.

مهلت تسلیم اظهارنامه مالیاتی اشخاص حقیقی 
تا 1۵ تیرماه تمدید شد

نمایندگان مجلس شورای اسلامی از توضیحات وزیر صمت دربارۀ گرانی 
قیمت کالاها قانع نشدند و به وی کارت زرد دادند.

نمایندگان مجلس شورای اسلامی با ۹۱ رأی موافق، ۱۴۱ رأی مخالف و 
۱۰ رأی ممتنع از مجموع ۲۴۶ نمایندۀ حاضر در جلسۀ علنی، پاسخ های 

فاطمی امین به علت عدم کنترل قیمت ها را قانع کننده ندانستند و به این ترتیب مجلس اولین کارت 
زرد را به دولت سیزدهم داد. به گزارش مهر ، در جلسۀ علنی روز گذشته )سه شنبه ۲۴ خرداد ماه( 
مجلس شورای اسلامی، سوال محمد وحیدی نماینده مردم بجنورد از سید رضا فاطمی امین مبنی 

بر ضعف عملکرد وزارت صمت در کنترل قیمت کالاها در دستور کار قرار گرفت.
پس از ارائۀ توضیحات وزیر صمت، نماینده سوال کننده گفت: »این سوال پنج ماه پیش در کمیسیون 
مربوطه مورد بحث و بررسی قرار گرفت و وزیر صمت قول داد این مشکلات را حل کند اما حل نشد«.
نماینده مردم بجنورد در مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: »با توجه به اینکه اقدامی در این زمینه 
انجام نشد و به احترام به ۳۷ نمایندۀ دیگری که این طرح سوال را امضا کردند، بنده از پاسخ های وزیر 

قانع نمی شوم و خواستار آن هستم توضیحات وی به رأی نمایندگان گذاشته شود«.

اولین کارت زرد مجلس به دولت سیزدهم؛
وزیر صمت اخطار گرفت

صمتمالیاتمالیات

کاغذ اقتصادی

گزارش
مرضیه  قاضی زاده
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چند وقت پس از »طلاق« روان افراد 
آماده »ازدواج مجدد« می شود؟

یک روانشناس با تاکید بر اهمیت پشــت سر گذاشتن بحران 
طلاق بــرای ازدواج مجــدد، اظهار کرد: پــس از جدایی بین 
شش ماه تا یک ســال زمان لازم اســت تا افراد بتوانند بحران 
روانشناختی طلاق را پشــت ســر بگذارند، از این رو، ازدواج 
مجدد بلافاصله پس از طلاق، احتمال شکست را زیاد می کند

شبنم طلوعی در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: افراد باید بحران 
طلاق را پشت سر بگذارند و این فرآیند نیازمند زمان است. از 
این رو ازدواج مجدد بلافاصله پس از طلاق احتمال شکســت 
زیادی دارد و این امر آشــفتگی روانی زن و مــرد را افزایش 
می دهد.این روانشــناس با بیان اینکه پس از جدایی بین شش 
ماه تا یک سال زمان لازم است تا افراد بتوانند  بحران طلاق را 
پشت ســر بگذارند، افزود: در این مدت زن و مرد باید بر روی 

نقص های خود کار کنند.
 از خود سوال کنند پس از طلاق چه تغییری کرده اند که اکنون 
از ازدواج مجدد خود انتظار موفقیت و خوشبختی در زندگی را 
دارند؟. هر فرد وقتی با همسر خود دچار مشکل شده و طلاق 
می گیرد باید بر روی نواقص و اشــتباهات خــود تمرکز کند و 
تصور نکند که مشکل از سوی همســر بوده و او هیچ نقصی و 

اشتباهی در طلاق نداشته است.
وی معتقد است که جدایی یک باخت دو طرفه است و در این 
باخت هر دو طرف یعنی هم زن و هم مرد ســهیم هســتند.به 
گفته طلوعی، وقتی زن و مرد به باخت طلاق می رسند به این 
معنا است که در زندگی مشترک یک ســری نا بلدی ها وجود 
داشته و زوجین مهارت هایی که برای زندگی و مسیر پر پیچ و 

خم رابطه مشترک لازم است را نیاموخته  بودند.

فرمانده انتظامی تهـران بزرگ جزئیات بیشـتر و 
ناگفته هایـی را از سـرقت از صندوق هـای امانات 

شـعبه دانشـگاه بانک ملی ایران اعـلام کرد.
بـه گـزارش ایسـنا، سـردار حسـین رحیمـی در 
حاشـیه پنجاه و ششـمین مرحلـه از طـرح رعد 
که صبـح امـروز در مقـر مرکزی پلیـس پایتخت 
برگـزار شـد، بـا حضـور در جمـع خبرنـگاران به 
تشـریح آخرین خبرها درباره سـرقت از صندوق 
امانـات شـعبه دانشـگاه بانـک ملـی پرداخـت و 
گفـت: براسـاس تازه تریـن اعترافـات ایـن افراد، 
سـارقان اصلـی همانطـور کـه پیش تر نیـز اعلام 
کـرده بودیـم چهـار نفر متشـکل از سـه بـرادر و 
یـک پسـرخاله هسـتند. این هـا آخرین جلسـه 
خود را شـب جمعـه، سـاعت ۱۰ شـب در منزل 
پدری خود و بـا حضور پدرشـان برگـزار کردند و 
با تیم های دیگـر که بایـد در ادامه کارهـا را انجام 
می دادنـد هماهنـگ شـدند. بلیـط آن هـا را نیـز 
یکی از این افـراد و همسرشـان از پیش خریداری 

و رزرو کـرده بـود.
ماجرای بازگشت دوباره سارقان به 

شعبه دانشگاه بانک ملی
وی ادامـه داد: سـارقان سـاعت یـک و نیـم تا دو 
بامـداد وارد بانـک شـدند. دو نفـر کار تـدارکات، 
مراقبـت و آوردن آذوقـه را داشـتند و دو تـن نیز 
این مسئولیت را بر عهده داشـتند که اول وسایل 
حفاظتـی و مراقبتـی بانـک کـه از مقـدار لازم 
برخوردار نبـوده را قطع و صندوق هـا را باز کنند. 
آنهـا تقریبـا سـاعت چهـار بعدازظهر همـان روز 
کارشـان تمـام شـده و از مجموعـه بانـک خارج 
شدند، اما روز بعد، یعنی شـنبه متوجه شدند که 
برخی از لوازمشـان داخل شـعبه بانک جـا مانده 
اسـت که دوبـاره می آینـد و برخـی را پاکسـازی 
می کننـد و برخـی را نیـز در نقاط مختلـف بانک 
جاسـازی می کننـد کـه ایـن لوازم کشـف شـده 

اسـت.
رحیمـی درباره اموال کشـف شـده نیز گفـت: در 
همـان روز اول، امـوال مـردم کـه بالغ بر هـزاران 
سـکه و مبالـغ زیـادی دلار و سـکه و سـایر ارزها 
بـود شـمارش شـد و تحویـل خزانـه بانـک ملی 
شـد کـه بـا نظـارت نماینـده دادسـتان، بانک و 
پلیس انجام شـد. تیم ویـژه ای هم تشـکیل داده 
شـد که اعضای این تیم حـدود پنـج روز فعالیت 
کردنـد تا طلاهـای بـه سـرقت رفتـه را ارزیابی و 

شناسـنامه دار کننـد.
به گفتـه رییس پلیـس پایتخـت حدود سـاعت 
شـش صبـح روز گذشـته کار بسـته بنـدی، 

شناسـنامه دار کـردن این ها تمـام شـد و تمامی 
اقلام کشـف شـده به خزانـه بانک ملی داده شـد. 
تمـام ایـن اقدامـات مسـتند و مکتـوب شـده و 

توسـط شـش دوربیـن نیـز ثبت شـده اسـت.
مالباختگان بانک ملی چطور اموال خود 

را پس بگیرند؟
رحیمـی در پاسـخ بـه پرسـش خبرنـگار ایسـنا 
دربـاره اینکه مالباختـگان بانک ملی چطـور باید 
اموال خـود را پس بگیرنـد، گفت: تحویـل اموال 
مردم بر عهـده بانک ملـی و مرکزی و دادسـتانی 
اسـت. مـا امـوال مسـروقه را کشـف کردیـم و با 
سـخت ترین ضوابط و مقـررات تحویـل دادیم اما 

اموال مردم کشـف شـده اسـت.
وی ادامه داد: روز گذشـته جلسـه ای با افسررابط 
پلیس جمهوری اسـلامی با کشـور مقابل که سه 
نفر متواری را دسـتگیر کردند برگـزار کردیم و به 
دنبـال این هسـتیم کـه ایـن افـراد نیـز زودتر به 
کشور منتقل شـوند و پرونده پیگیری شود. البته 
با وجـود متهمان فعلـی تماما صحنه وقـوع جرم 
و اقداماتـی که انجام شـد بازسـازی شـده اسـت؛ 
تقریبا از نیمه شـب گذشـته تا سـه صبـح دیروز 

بازسـازی صحنه صـورت گرفت.
فرمانده انتظامی پایتخت گفت: این سـریع ترین 
کشـف در مقایسـه بـا سـرقت های دیگـر در این 
مقیـاس بـود. رکـوردی کـه دنیا هـم متعلـق به 
پلیس ایران اسـت. فکـر می کنم بعـد از ما پلیس 
یکـی از کشـورهای اروپایی اسـت که بـا اختلاف 

حـدود ۲۰ یا ۳۰ سـاعت پـس از ایران قـرار دارد.
رحیمی ادامـه داد: سـارقان دسـتگیر شـده یک 
تیم تخصصـی کامپیوتر، لوازم هـای الکترونیکی، 
حفاظتـی و مراقبتی، آهنگـری و برش هـوا و... را 
داشـتند و در کنار این نیز پیش بینـی کرده بودند 

که از کشـور خارج شـوند.
چرا در تصاویر سارقان بانک ملی 9 نفر 

حضور داشتند؟
وی در پاسـخ به اینکه چـرا در عکس هـا علیرغم 

آنکه تعـداد دستگیرشـدگان ۱۰ نفر اعلام شـده 
امـا ۹ نفـر دیـده می شـوند، گفـت: آن یـک نفـر 
خانـم بـود کـه سـارق نبـوده و در تیـم فـروش 
حضور داشـته اسـت، او آن روز در میان سـارقان 

قـرارداده نشـد.
ایـن  از  برخـی  اینکـه  بیـان  بـا  رحیمـی 
دستگیرشـدگان سـابقه دار بـوده و حتی سـابقه 
سـرقت از بانـک را نیـز داشـتند، گفـت: برخـی 
مخالفان و معانـدان کـه از پلیس ضربـه خوردند 
ممکن اسـت حرف هایی بزنند کـه از آن ها گلایه 

نداریم اما از دوسـتان خـود که پلیس خـود را در 
مقیاس پلیـس جهانی مطـرح نمی کننـد گلایه 
داریـم. در وهلـه اول کـه سـرقت به ما اعلام شـد 
سرنخی نداشـتیم اما کمتر از ۲۴ سـاعت سناریو 
برای ما مشـخص شـد که ایـن نشـانه توانمندی 

پلیس اسـت.
فرمانده انتظامـی تهران بـزرگ افـزود: بانکی که 
مورد سـرقت قرار گرفتـه یکی از شـعبات مطرح 
بانک ملی اسـت اما سـارقان از روی در پارکینگ 

به داخل رفتنـد و بعد هم قفل را شکسـتند و وارد 
آن شـدند، ایـن نشـان می دهد کـه بایـد ضریب 

امنیتـی بانک هـا افزایش پیـدا کند.
وی گفـت: ایـن سـرقت بعد امنیتـی نداشـته اما 
سـارقان حرفـه ای و کاربلـد بودنـد. مـدت ها نیز 
در آن بانـک رفـت و آمـد داشـتند. سـرقت ناکام 
قبلـی از بانـک تجـارت نیز داشـتند که بـه گفته 
خودشـان زمـان کـم آوردنـد. موضوعی هـم در 
خصـوص همـکاری عوامل بانـک وجود نداشـته 
اسـت و همـکاری در ایـن خصـوص بـا سـارقان 

نداشـتند.
رحیمی درباره اموال کشـف شـده از سـارقان نیز 
گفـت: عمـده امـوال سـرقت شـده از سـوی این 
افراد کشـف شـده اسـت. ممکن اسـت بخشی از 
ارزهـا را با خـود برده باشـند کـه البته مقـدار آن 
هم بسـیار کم اسـت و تحقیقـات پلیـس در این 

زمینه ادامـه دارد.
ماجرای برخورد موتورسوار با اسکورت 

رییس جمهور ونزوئلا
وی در خصوص کلیپ منتشـر شـده بـرای زمین 
خـوردن یـک موتورسـوار در اسـکورت رییـس 
جمهـور ونزوئـلا نیـز گفـت: این بـا توجه بـه بی 
انضباطی یک موتورسوار رخ داده بود که شهروند 
عـادی بود. مطلـب خاصی نبـود و جنبـه خاصی 
نداشـت. او بعـد از تصـادف مـورد بازرسـی قـرار 
گرفتـه و پس از بررسـی رها شـد. این فـرد قانون 
موتورسـواری را بلد نبود شـایعات مطرح شده در 

مورد آن بی اسـاس اسـت.

 پویش ملی »کاغذهای مهربانی« به مناسبت آغاز 
هفته محیط زیست برگزار می شــود؛ در این طرح، 
دانش آموزان با اهدای کتب درسی سال قبل خود 
در این پویش شــرکت می کنند و درآمد حاصل از 
جمع آوری کتب درسی به منظور ساخت و تجهیز 

آزمایشگاه های مدارس استفاده می شود.
به گزارش ایسنا، پویش ملی )طرح جمع آوری کتب 
و دفاتر درسی دانش آموزان مدارس پس از آخرین 
امتحان( به مناسبت آغاز هفته محیط زیست و در 
راستای ترویج فرهنگ صرفه جویی در مصرف کاغذ، 
استفاده بهینه از منابع طبیعی از طریق بازیافت کتب 
و دفاتر بلااستفاده درسی، توسعه فرهنگ مشارکت 
دانش آموزان در فعالیت های عام المنفعه و با هدف 
تجهیز آزمایشگاه ها و کارگاه های مدارس برگزار می 
شود. در این طرح، دانش آموزان با اهدای کتب درسی 
سال قبل خود در این پویش شرکت می کنند و درآمد 
حاصل از جمع آوری کتب درسی به منظور ساخت 

و تجهیز آزمایشگاه های مدارس استفاده می شود.

علیرضا کریمیان؛ مدیرکل آموزش و پرورش شهر 
تهران در آیین افتتاح نمادین پویش ملی »کاغذهای 
مهربانی« که در مدرسه شــهید اشرفی اصفهانی 
منطقه ۱۷ شهر تهران برگزار شد، با بیان اینکه در 
گذشته با حرکت انسان به سوی زندگی اجتماعی، 
تعامل دوسویه انسان و محیط زیست مسالمت آمیز 
بود و جلوه های متعددی از این همزیســتی های 
مسالمت آمیز انسان با طبیعت دیده می شود اظهار 
کرد: متاسفانه با ورود تکنولوژی، زمینه آسایش فراهم 
اما آرامش از زندگی گرفته شد و با کاهش توجه به 
محیط زیست، متاسفانه انسان به عاملی برای تخریب 
محیط زیست تبدیل شده که با دخالت در ساختار 
طبیعت و اکوسیستم نظم چرخه طبیعی و ساختار 
جغرافیایی اقلیمی را دســتخوش تغییر کرده و در 
نتیجه؛ حجم عظیمی از جنگل ها و منابع طبیعی 
در دست نابودی و خطر اســت. کریمیان با اشاره بر 
اینکه داشتن آسمان آبی و طبیعت پاک؛ حق طبیعی 
تمام فرزندان و آیندگان کشور است، حفظ طبیعت 

و محیط زیســت را یک وظیفه همگان دانســت و 
خاطرنشان کرد: منابع طبیعی سهم و حق همه مردم 

و به ویژه آیندگان است که باید برای آنها حفظ کنیم.
مدیرکل آموزش و پرورش پایتخت با اشاره به منویات 
مقام معظم رهبری در خصوص »استفاده  از سرمایه 
ایمان مردم برای تولید عمل صالح« اظهار کرد: در 
توصیه های اخیر رهبری استفاده از سرمایه ایمان مردم 
برای تولید عمل صالح است گفت: حفظ و حراست از 
محیط زیست هم زمینه مناسبی برای این مهم است. 
همچنین در آموزه های دینی نیز ما تاکیدات فراوانی 
به حفظ محیط زیست شده و لذا به عنوان یک شهروند 
باید در حفظ طبیعت و محیط زیست عامل موثری 
باشیم و همه ارکان جامعه در جایگاه خود این توصیه 

معظم له را اجرایی کنند. 
وی در پایان ابراز امیدواری کرد این کار نمادین؛ سر 
آغاز یک کار و پویش بزرگ باشد که در سراسر کشور 
نهادینه شود و دانش آموزان به عنوان مدیران آینده 
کشور؛ دوستدار محیط زیست باشند و طبیعت، این 

ثروت ارزشمند را برای نسل های بعد حفظ کنند و 
هر دانش آموز یک سفیر فرهنگی در زمینه حفظ و 

حراست از محیط زیست باشد.
در ادامه این مراسم، مهدی کاظمی، معاون آموزش 
متوسطه وزارت آموزش و پرورش؛  پویش کاغذهای 
مهربانی را در وهله اول یک کلاس درس و موقعیت 
یادگیری دانست و اظهار کرد: در سند تحول بنیادین 
به دنبال تربیت چند ساحتی دانش آموزان هستیم و 
بخشی از ساحت های تربیتی در کلاس درس محقق 
نمی شود بلکه زمینه تحقق آن در بستر های دیگر 
نظیر همین پوشش است. وی افزود: این طرح حداقل 
زمینه پرورش دو ســاحت تربیتی یعنی »ساحت 
اعتقادی و اخلاقی« و »ساحت اقتصادی و حرفه ای« 
فراهم می کند. کاظمی با بیــان اینکه برای تولید 
کتاب های درســی هزینه های فراوانی می شود و 
برای تولید کاغذ، انرژی های زیادی نظیر برق و آب 
نیز مصرف می شود ترویج فرهنگ صرفه جویی در 
مصرف کاغذ را موجب جلوگیری از این هزینه دانست.

رییس پلیس پایتخت بیان کرد:

ناگفته های جدید از سرقت بانک ملی

با تشریح پویش »کاغذهای مهربانی« اعلام شد

جمع آوری کتب و دفاتر دانش آموزان پس از آخرین امتحان

برنامه ریزی برای آموزش ایمنی
 به ۲ میلیون نفر در تهران

سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شــهر تهران با همراهی 
جمعیــت هلال احمــر بــه دو میلیــون نفر از شــهروندان 

آموزش های ایمنی را ارائه می دهد.
به گزارش ایســنا، شــاهین فتحی، مدیرعامل جمعیت هلال 
احمر اســتان تهران در نشســت کارگروه تخصصی آموزش 
همگانــی در مدیریت بحران شــهر تهران گفــت: در هنگام 
بحران ها و حوادث آمــوزش همگانی اهمیــت زیادی دارد، 
در واقع این آموزش ها علاوه بر اینکه ســبب انجام یکســری 
اقدامــات در پیشــگیری و مقابله با مخاطرات می شــود، در 
هنگام وقوع بحران نیز می تــوان در نجات جان افراد و انجام 

رفتارهای مناسب از سوی حادثه دیدگان موثر باشد.
فتحی، توجه و هزینــه در حوزه آموزش و پیشــگیری را به 
منزله ســرمایه گذاری بلندمدت توصیف کرد و گفت: هرچه 
فرهنگ ایمنــی بالاتر رفته و آموزش های بیشــتری به مردم 
ارائه شــود، قطعا میزان آســیب دیدگی جوامع از مخاطرات 
طبیعی و حوادث مختلف کمتر خواهد شد. ضمن اینکه اصلا 

درپی آموزش اصلا برخی از حوادث رخ نخواهد داد.
در این جلسه، مظفری، معاون سازمان پیشگیری و مدیریت 
بحران شــهر تهران نیز به جزئیات اجرای پویش شهر آماده 
پرداخت و گفت: طبق برنامه ریزی هایی که در سازمان انجام 
داده ایم، بنا شــد تا در فاز اول اجرای پویش شهر آماده به دو 
میلیون نفر از شــهروندان تهران آموزش هایی ایمنی و مقابله 

با مخاطرات ارائه شود. 
وی با بیان اینکه برای اجرای فــاز اول این پویش بازه زمانی 
چهار ساله در نظر گرفته شده است، گفت: پویش شهر آماده 
با هدف بهره گیری  از آمــوزش و آمادگی در برابر مخاطرات، 
با مشــارکت جمعیت هلال احمر اســتان تهران، ســازمان 
پیشگیری و مدیریت بحران و بسیج سازندگی برگزار خواهد 
شــد و افراد متقاضی می توانند آموزش های لازم را دریافت 

 . کنند
مظفری درباره اینکه چه افرادی امــکان دریافت آموزش در 
این پویش را دارند، گفت: شــهروندان از هشــت سال به بالا 
می توانند در این دوره های آموزشــی شرکت کنند. برای این 
دوره ها سه سرفصل آموزش آمادگی در بلایا، کمک های اولیه 
و اطفای حریق در نظر گرفته شده و شرکت کنندگان در این 

طرح ها این موارد را فرا خواهند گرفت.
معاون ســازمان پیشــگیری و مدیریت بحران شــهر تهران 
همچنین درباره زمان اجرای این طرح نیز گفت: به زودی به 
زودی سامانه ای برای ثبت نام اعلام خواهد شد و شهروندان 
و ســاکنان هر محلات می تواننــد با مراجعه به این ســامانه 
ثبت نام خود را انجام داده و با شروع کلاس ها به آنان اطلاع 

رسانی خواهد شد.

به گزارش ایسنا، متخصصان آمریکایی اظهار 
داشتند: استرس به شکل حوادث آسیب زا، فشار 
شغلی، تبعیض و عوامل استرس زای روزانه، روند 
فرسوده شدن سیستم ایمنی را سرعت داده و فرد را در معرض 
بیماریهای سرطان، قلبی-عروقی و عفونت هایی از قبیل کووید-۱۹ 
قرار می دهد. این مطالعه می تواند به توضیح نابرابری ها در وضعیت 
سلامت مرتبط با سن از جمله عوارض نابرابر همه گیری و شناسایی 
نقاط احتمالی برای مداخله کمک کند. با افزایش جمعیت افراد 
مسن در جهان، درک نابرابری ها در وضعیت سلامت مرتبط با 
سن ضروری است. تغییرات مرتبط با سن در سیستم ایمنی، نقش 
مهمی در به تحلیل رفتن وضعیت سلامت دارد. به گفته متخصصان 
آمریکایی این مطالعه به روشن شدن مکانیزم های موثر در تسریع 
فرسودگی سیستم ایمنی کمک می کند. با بالا رفتن سن، سیستم 
ایمنی بدن به طور طبیعی تحلیل می رود و مشخصه های سیستم 
ایمنی فرد ضعیف می شود. اما چه عواملی باعث تفاوت های شدید 
در وضعیت سلامت در بزرگسالان می شود که در یک رده سنی 
قرار دارند؟ متخصصان به این موضوع پرداختند تا متوجه شوند آیا 
می توان ارتباط بین قرار گرفتن در معرض استرس در طول زندگی 
را که یکی از عوامل شناخته شده در ضعف سلامت است با کاهش 
توان سیستم ایمنی کشف کرد. متخصصان آمریکایی برای محاسبه 
میزان قرار گرفتن در معرض شکلهای مختلف استرس اجتماعی، 
پاسخ  های یک بررسی ملی که شامل ۵۷۴۴ بزرگسال بالای ۵۰ 
سال بود را تجزیه و تحلیل کردند. همچنین نمونه خون این افراد 
به منظور شمارش و طبقه بندی گلبولهای خون مورد ارزیابی قرار 
گرفت. به گزارش مدیکال اکسپرس، همانطور که انتظار می رفت، 
افرادی که میزان استرس بالاتری داشتند، پروفایل های ایمنی 
فرسوده تری داشتند، همچنین درصد سلولهای ایمنی برای مقابله 
با بیماری در آنان کمتر بوده و در خون آنها درصد بالاتری از گلبول 
های سفید فرسوده مشاهده شد. همچنین ارتباط بین اتفاقات 
استرس زای زندگی و سلول های T با میزان آمادگی پایین برای 
مقابله حتی پس از کنترل فاکتورهایی همچون تحصیلات، استعمال 
سیگار، مصرف الکل، شاخص توده بدنی و نژاد یا قومیت همچنان 

قوی بوده است.

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت از افزایش سطح پوشش بیمه ای 
خدمات بستری به ۹۵ درصد و خدمات سرپایی به 8۰ درصد خبر 

داد و برای پوشش خدمات پرستاری در منزل اعلام آمادگی کرد.
به گزارش ایسنا، دکتر محمدمهدی ناصحی در اولین همایش ملی 
پرستاری جامعه نگر، گفت: اگر در برنامه ریزی نظام سلامت همه 
ارکان کنار یکدیگر باشند و همه جوانب دیده شود، آن وقت این 
نظام بر ریل خود به سمت ارائه خدمات باکیفیت پیش می رود. اگر 
هر ارگانی جداگانه کار کند، جواب نخواهیم گرفت. وزارت بهداشت 
در حوزه های مختلف دست کمک دارد، اما در مولفه های مرتبط 
با سلامت حداقل ۲۵ مرکز نقش دارند و اگر همه مراکز کنار هم 

نباشند، مطمئنا برون داد ضعیفی خواهیم داشت.
وی افزود: در حوزه اعتبارات نظام سلامت می بینید که اعتبارات 
پراکنده هستند و کم اثرگذار هستند. بیمه سلامت یکی از ارکان 
مهم تامین مالی در عمده جمعیت کشور است. ما قشر زیادی را 
تحت پوشش داریم و نزدیک به ۴۶ میلیون نفر جمعیت از قبل و 
به تازگی ۵ میلیون نفر را هم طی سال جاری تحت پوشش بیمه 
برده ایم و این ظرفیت اجتماعی مناسب درمانی است که اگر خوب 
عمل کنیم هم منابع به درستی هزینه می شود و هم رضایتمندی 

مردم افزایش می یابد
او تاکید کرد: پوشش جمعیتی، پوشش خدمات و پوشش هزینه ای 
از اقدامات ما است . در بحث پوشش جمعیت، کشور ما وضعیت 
بدی نداشته است و در رتبه بندی سال ۲۰۱۷_۲۰۱8 رتبه ۴۲ 
را داشته است و الان با اقدام فعلی دولت سیزدهم باز هم پوشش 
جمعیتی افزایش داشته است و افراد کم برخوردار جامعه نیز تحت 
پوشش بیمه رایگان قرار گرفتند و پشتیبانی مالی هم با نگاه عدالت 
محور صورت گرفته است. در حال حاضر پوشش خدمات بخش 

سرپایی را 8۰ درصد و در بخش بستری ۹۵ درصد کرده ایم.
وی افزود: خدمات زیادی ارائه می دهیم؛ در این زمینه کشور ما 
رتبه ۴8 را دارد، اما خدمات پرستاری در منزل، پزشکی از راه دور 
و... هم باید به خدمات ما اضافه شوند. اتفاق خوبی در بیمه سلامت 
در حال رخ دادن است و در برنامه های پیشنهادی خود به این موارد 
هم اشاره کرده ایم که تحت پوشش بیمه قرار گیرند و خود ما در 

این بخش اعلام آمادگی کرده ایم.

 تاثیر استرس در تسریع 
فرسودگی سیستم ایمنی بدن

مطالعات تازه نشان می دهد که استرس روند فرسوده 
شدن سیستم ایمنی را تسریع می کند.

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت خبر داد

افزایش پوشش بیمه ای خدمات 
سرپایی و بستری

خبر

خبر

وی در خصوص کلیپ منتشر شــده برای زمین خوردن یک موتورسوار در اسکورت رییس 
جمهور ونزوئلا نیز گفت: این با توجه به بی انضباطی یک موتورسوار رخ داده بود که شهروند 
عادی بود. مطلب خاصی نبود و جنبه خاصی نداشت. او بعد از تصادف مورد بازرسی قرار گرفته 
و پس از بررسی رها شد. این فرد قانون موتورسواری را بلد نبود شایعات مطرح شده در مورد 

آن بی اساس است.

هر
س: م

عک

کاغذ جامعه

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

زرند
وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی آگهی موضوع  ثبتی 
ماده 3 و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
رای شماره  برابر  فاقد سند رسمی  و ساختمان های   اراضی  و 
قانون تعیین تکلیف  1۴۰1۶۰31۹۰۰8۰۰۰۲۶۹ هیات دوم  موضوع 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک زرند تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی خانم فاطمه آسیمه فرزند عباس به شماره شناسنامه 
۲۲۹1 صادره از زرند در یکباب خانه به مساحت ۲3۲.۶۰ مترمربع 
مفروز و مجزی شده از پلاک8 فرعی از 5۰۶8 اصلی واقع در زرند 
شهرک امام سجاد ع خیابان شهدای عباس آباد مدافعین حرم 
۷ خریداری از مالک رسمی آقای محمود محمدی محرز گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. م/الف 33
تاریخ انتشار نوبت اول:1۴۰1/3/1۰
 تاریخ انتشار نوبت دوم:  1۴۰1/3/۲5
حسین توحیدی نیا _ رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان 
زرند

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون ششدانگ یک قطعه زمین محصور 
با بنای احداثی دران پلاک 1۴۴- فرعی 
از ۲۹- اصلی به مساحت 1۹3 متر مربع 
واقع در عباس آباد  شهر کهنوج قطعه یک بخش ۴۶ 
کرمان مورد تقاضای آقای حسین شهریاری نیا فرزند 
تحدید  به  نیاز   315۰۶۶۲۷۴5 ملی  شماره  به  احمد 
مورخ  مالک  درخواست کتبی  حسب  .لذا  دارد  حدود 
پلاک  اختصاصی  حدود  تحدید  آگهی   1۴۰1/۰3/۲1
فوق  منتشر و عملیات تحدید آن از ساعت 8 صبح روز 
پنجشنبه مورخه 1۴۰1/۰۴/1۶ در محل شروع و به عمل 
خواهد آمد، لذا به مالک و مالکین مجاور رقبه مذبور 
اخطار میشود که در موعد مقرر در این آگهی در محل 
وحقوق  حدود  بر  چنانچه کسی  و  حاضر  ملک  وقوع 
تاریخ  از  میتواند  باشد  داشته  واخواهی  آن  ارتفاقی 
تنظیم صورت مجلس تحدیدی لغایت 3۰ روز واخواهی 
خود را به اداره ثبت اسناد واملاک کهنوج تسلیم تا به 
دادگاه صالحه ارسال شود ،در غیر این صورت پس از 
انقضای مهلت مذکور هرگونه ادعایی مسموع نیست / 

م الف :538
تاریخ انتشار : چهارشنبه 1۴۰1/۰3/۲5
علی رحمانی خالص - رئیس اداره ثبت اسناد واملاک 
شهرستان کهنوج .

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
1۴۰1۶۰31۹۰۹1۰۰۰1۹۶-1۴۰1/۰۲/۲۰ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای عیسی محسنی نسب  فرزند ایرقلی بشماره شناسنامه 1۰۴ صادره 
از ششدانگ یک باب خانه به مساحت 3۹۷.۶5متر مربع پلاک - فرعی 
از۴۶- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۴۶ اصلی قطعه یک بخش ۴5 
کرمان  واقع در شهرک نارنج خریداری از مالک رسمی آقای علی قصری 
بلوچ محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . 
  مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک
 تاریخ انتشار نوبت اول:1۴۰1/۰3/۲5
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1۴۰1/۰۴/۰8

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
قانون تعیین  اول موضوع  13۹۹۶۰31۹۰۹1۰۰3۴5۷-13۹۹/1۲/1۲ هیات 
فاقد سند رسمی مستقر  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت 
در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض 
شناسنامه  بشماره  داراب  فرزند  دوستکی   رفعت  خانم  آقای  متقاضی 
۶۰۶۹555۲۹5 صادره از عنبرآباد در ششدانگ یک باب خانه به مساحت 
از  و مجزی شده  مفروز  اصلی  از 5۰-  فرعی   - پلاک  مربع  متر   ۲۹3
پلاک 18 فرعی از 5۰- اصلی قطعه یک واقع در عنبرآباد خریداری از 
مالک رسمی آقای مجید ابراهیمی که طی سند رسمی به آقای ماشاالله 
ملایی انتقال قطعی نموده است محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به 
این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد .  
 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک
 تاریخ انتشار نوبت اول:1۴۰1/۰3/۲5
تاریخ انتشار نوبت دوم :1۴۰1/۰۴/۰8

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک 

رودبارجنوب
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی برابر 
رای شماره 1۴۰1۶۰31۹۰۷۹۰۰۰۰۴۹-1۴۰1/۰۲/1۹ هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر رودبار جنوب 
تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای غلامرضا سنجری فرد 
فرزند دوست محمد بشماره شناسنامه صادره از رودبار جنوب در یک 
باب خانه به مساحت ۲8۲ متر مربع پلاک 1۶۷۷ فرعی از188- 
اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 188 اصلی قطعه سه واقع در 
رودبار جنوب –شهرک علویان بخش۴۶ کرمان خریداری از مالک 
رسمی آقای محمد مهدی ، مهسا مهیمی و فاطمه بیگ مرادی ورثه 
عبدالمهدی مهیمی  محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:11۴
  محمد کردستانی - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/03/10 – تاریخ انتشار نوبت دوم 
1401/03/25:
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پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال پنجم | شماره پیاپی 1251
5چهارشنبه 25 خرداد ماه 1401 کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

»رده بندی سنی فیلم های سینمایی« عنوان 
طرحی بود که در سال ۹8 و در دوران مدیریت 
حسین انتظامی رییس وقت سازمان سینمایی 
در دستور کار این سازمان قرار گرفت؛ طرحی 
که با هدف ملاحظه موازین تربیتی و اخلاقی 
و نیز باورهای اجتماعی به منظور پیشگیری از 
هرگونه آسیب به کودکان و نوجوانان، در قالب 
نظام رده بندی سنی برای انتخاب و تماشای 
آثار تصویری در ســینماها و نمایش خانگی 
اجرایی شد. انتظامی همان زمان با ایجاد شورایی 
متشــکل از پوران درخشنده، بهروز شعیبی، 
روح الله حجازی، همایون اســعدیان و حبیب 
رضایی و هیاتی مرکب از شخصیت های آشنا با 
فیلم و سینما در حوزه های فرهنگی، آموزشی، 
تربیتی، روانشناسی، جامعه شناسی و رسانه 
در کنار این ســینماگران، عنوان کرد که کار 
این شــورا هیچ موازی کاری با شورای پروانه 
نمایش ندارد و همچنین مطرح کرد که: »نظام 
رده بندی سنی فیلم ها، معیار مناسبی برای 
خوب یا بد بودن محتوای آثــار نبوده و صرفاً 
هدایتگر مخاطبان در تشخیص مطابقت آثار 
با موازین تربیتی و روحی روانی است.« شورایی 
که البته خیلی زود منحل شد. دیوان عدالت 
اداری به فاصله تنها ۴ ماه از اجرایی شدن این 
قانون، با شکایت دادستان کل کشور حکم به 
توقف رده بندی سنی فیلم های سینمایی داد. 
در آن زمان دادســتانی کل کشور درخواست 
ابطال دستورالعمل رده بندی سنی فیلم های 
سینمایی را به دیوان عدالت اداری داد و دیوان 
هم دســتور توقف اجرای آن را صادر کرد که 
طبق قانون یکی از دلایلش این بود که »حکم 
به مجازات و اجرای آن باید تنها از طریق دادگاه 
صالح و به موجب قانون باشد.« چندی بعد اما 
دیوان عدالت اداری در خبری رسمی عنوان کرد 
که رده بندی سنی آثار سینمایی از اختیارات 
سازمان سینمایی خارج شد. در این خبر آمده 
بود: »به دنبال شکایت از وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و سازمان امور سینمایی و امور سمعی 
و بصری مبنی بر درخواست ابطال کل شیوه 
نامه )آئین نامه( رده بندی سنی آثار سینمایی 
مصوب ۲/۶/۹8 رئیس سازمان امور سینمایی و 
امور سمعی بصری، هیأت عمومی دیوان عدالت 
اداری پس از بحث و بررســی رده بندی آثار 
سینمایی با لحاظ قید اصل ۱۳8 قانون اساسی 
را ضروری دانست، اما تصویب ضوابط مربوطه 
را از شئون سازمان سینمایی خارج دانست و از 
بعُد عدم صلاحیت معاون وزیر و رئیس سازمان 
سینمایی در صدور شیوه نامه مذکور، مقرره 

مربوط را ابطال کرد.«

فتح الله امیری 
مشاور مدیر شبکه 

مستند شد
مدیر شبکه مستند ســیما در حکمی فتح 
الله امیری را به ســمت مشاور خود در تولید 
مســتندهای حیات وحش منصوب کرد. به 
گزارش روابط عمومی شبکه مستند، محسن 
یزدی مدیر شبکه مستند سیما در حکمی 
فتح الله امیری را به سمت مشــاور خود در 
تولید مستندهای حیات وحش منصوب کرد.

در متن این حکم آمده است:
 »نظر به مراتب تجربه و تخصص جنابعالی در 
حوزه تولید مستند حیات وحش و اشرافی که 
بر شرایط حاکم بر حیات وحش کشور دارید، 
جنابعالی را به سمت مشــاور خود در تولید 
مستندهای حیات وحش منصوب می کنم. 
امیدوارم با همکاری و بهره مندی از تجربیات 
دیگر مستندسازان این حوزه، فرهنگ عمومی 
جامعه برای حفاظت از محیط زیست کشور را 
ارتقا داده و شاهد تولید مستندهای کیفی تر 
حیات وحش در شبکه مستند باشیم.« فتح 
اله امیری کارشناســی ارشد تهیه کنندگی 
مستند از دانشگاه صدا وسیما، عضو انجمن 
مستندســازان ایران، عضــو انجمن تهیه 
کنندگان سینمای مستند ایران و عضو ستاد 

محیط زیست سازمان صدا و سیما است.
این مستند ساز بیش از ۵۰ جایزه داخلی و ۲۰ 
جایزه بین المللی برای آثار مختلف که همگی 
در عرصه محیط زیست و حیات وحش ایران 
تولید شده اند، در کارنامه کاری اش دارد و از 
افتخاراتش می توان به برنده سیمرغ بهترین 
مستند بلند در سال ۱۳۹۰ برای مستند »در 
جســتجوی پلنگ ایرانی«، تندیس جایزه 
بزرگ بهترین فیلم جشنواره سینما حقیقت 
در سال ۹۳ برای مستند »حیات در رگهای 
سرد«، تندیس سرو بهترین مجموعه مستند 
سیما جشنواره جام جم سیما ۱۳۹۲ برای 
تهیه کنندگی مجموعه »خزندگان ایران«، 
تندیس سرو بهترین کارگردانی مستند سیما 
جشنواره جام جم سیما ۱۳۹۷ برای مستند 
»محیط بان و پلنگ« و جایزه بهترین مستند 
جشنواره ملی دانشجویان ایران برای مستند 

»زندگی در کسوف« اشاره کرد.
امیری بــا ســاخت »در قلمــرو افعی دم 
عنکبوتی« موفق شد جایزه »وایلد اسکرین« 
که یکی از معتبرترین جایزه های سینمای 
حیات وحش و مشهور به اسکار سبز است را 

دریافت کند.

جلسه شورای راهبردی اکران عصر امروز با حضور رئیس سازمان 
سینمایی و اعضای شورا برگزار شد.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از روابط عمومی سازمان 
سینمایی، جلسه شورای راهبردی اکران عصر امروز دوشنبه 
۲۳ خردادماه جاری با حضور رئیس سازمان سینمایی و اعضای 

شورا برگزار شد.
تعیین یک گروه ویژه پژوهشی و متخصص در زمینه اکران آنلاین 

هم از جمله مصوبات این جلسه شورا بود.
در ابتدای جلسه به دلیل اهمیت ظرفیت اکران آنلاین به عنوان 
بازوی مؤثر در شرایطپساکرونا در کنار سالن های سینمایی و به 
منظور بهره وری از این هم افزایی برای تقویت چرخه عرضه و 
نمایش آثار عطف به یکی از فصول نظامنامه اکران، درباره بررسی 
و تعیین روش های جدید آنلاین اکران آثار سینمایی بحث و 
تبادل نظر و مقرر شد یک گروه پژوهشی و متخصص مطالعات 
و بررسی های لازم در زمینه اکران آنلاین، بازشناسی نقاط قوت 
و ضعف، ارزیابی ضریب موفقیت پلتفرم ها و بسترهای موجود و 
افق های پیش رو را به عمل آورد و نتیجه را جهت جمع بندی و 

تصمیم گیری نهایی به شورای راهبردی اکران ارائه دهد.
همچنین، شورای راهبردی اکران با جایگزینی ۲ فیلم جدید 

سینمایی از تاریخ چهارشنبه اول تیرماه ۱۴۰۱ موافقت کرد.
و  شیبانی  براهیم  ا کارگردانی  به  »طلاخون«  فیلم های 
تهیه کنندگی حسن کلامی و موسسهپخش فیلمیران سبز و 
»روز ششم« به کارگردانی حجت قاسم زاده اصل و تهیه کنندگی 
رحمان سیفی آزاد و موسسه پخش راه عرفان برای تاریخ 
چهارشنبه اول تیرماه ۱۴۰۱ برای اکران در سینماها معرفی شد.

۲ فیلم جدید از اول تیر
 به سینماها می آید

ورود مجدد
 سازمان سینمایی
 به رده بندی سنی

قزاقستان از لغو تمام محدودیت های کرونا برای سفر به این کشور خبر 
داد. به گزارش ایسنا، محدودیت های کرونا برای سفرهای بین المللی به 
تدریج درحال رفع است، این رویه با سرعت بیشتری از سوی کشورهای 
اروپایی در قیاس با آسیا دنبال می شود. با این وجود، قزاقستان در قاره 
آسیا به جمع کشورهایی پیوسته که محدودیت های کرونا را برای تمام 

اتباع خارجی برداشته است.
دفتر نخست وزیری قزاقستان اعلام کرده است: با اثبات وضعیت کرونا 
 PCR برای ورود به قزاقستان دیگر به ارائه گواهی واکسن و تست

نیاز نیست.
علاوه بر این، ایست بازرسی خودروها در مرزهای قزاقستان که به 
خاطر همه گیری کرونا انجام می شد،  به طور موقت، متوقف شده است.
با این وجود به مسافران توصیه شده است با توجه به ناپایدار بودن 
شرایط کرونا، پیش از سفر، مقررات مرزی و شرکت های هواپیمایی 

بررسی شود.

قزاقستان محدودیت های 
سفر را برداشت

آییـن یادبـود حجت الاسـلام سـید محمـود دعایی، 
نماینـده ولی فقیـه و سرپرسـت موسسـه مطبوعاتی 
اطلاعـات، سه شـنبه ـ ۲۴ خـرداد مـاه ـ در تـالار 
وحدت برگزار شـد. به گزارش ایسـنا، حجت الاسلام 
سـیدمحمود دعایـی، مدیرموسسـه اطلاعـات ایران 
ظهر یکشـنبه ـ ۱۵ خرداد ماه ـ در سـن 8۱ سـالگی 

بر اثـر ایسـت قلبـی دار فانـی را وداع گفت.
در ایـن مراسـم کـه سـاعت ۱۱ و ۱۰ دقیقـه در تالار 
وحـدت آغـاز شـد، محمـد مهـدی اسـماعیلی وزیر 
فرهنگ و ارشـاد اسـلامی، فرشـاد مهدی پور معاون 
امـور مطبوعاتـی، محمـد اله یـاری مدیـرکل دفتـر 
موسـیقی وزارت فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی، علـی 
منتظـری رییس پژوهشـکده علـوم بهداشـتی جهاد 
دانشـگاهی، علـی متقیـان مدیرعامـل ایسـنا، سـید 
عباس صالحی سرپرسـت جدید موسسـه مطبوعاتی 
اطلاعـات، مجیـد زین العابدیـن مدیرعامـل بنیـاد 
رودکـی، غلامعلـی حدادعـادل رییس فرهنگسـتان 
زبـان و ادب فارسـی، محمـد مهـدی فرقانـی اسـتاد 
ارتباطـات، سـیدعلی موسـوی گرمـارودی شـاعر، 
حمیدرضـا نوربخـش خواننـده و مدیرعامـل خانـه 
موسـیقی و جمعـی از اصحـاب فرهنـگ و رسـانه 

حضـور داشـتند.
حمیدرضـا نوربخـش ـ مدیرعامـل خانه موسـیقی ـ 
با ابراز تسـلیت بـرای از دسـت دادن حجت الاسـلام 
دعایـی، خاطرنشـان کـرد: همـه آنهایـی کـه آقـای 
دعایـی را یـک بـار دیدنـد حتمـا شـیفته او هسـتند 
یک مغناطیسـی در وجود این مرد بـود. آقای دعایی 
روحانـی مردمی بـود. من به یقیـن باور داشـتم آقای 
دعایـی اگر بـرای کسـی دعـا کند خـدا می شـنود و 
دوسـت داشـتیم آقای دعایی در وقت رحلت برای ما 
دعـا بخواند. آقای شـجریان هـم گفته بودند دوسـت 
دارم نمـازم را آقـای دعایی بخوانـد. باورمـان بود که 
اگـر آقـای دعایـی در محضـر الهـی شـهادت بدهد، 
حتمـا خداوند مـی شـوند. روح ایـن مرد بزرگ شـاد 
که حتمـا در بهتریـن جای هسـتی نظاره گر ماسـت.

نوربخش سـپس با یادآوری خاطره ای از سیدمحمود 
دعایی، گفت: یک روز اسـتاد داود گنجـه ای که اینجا 
هسـتند به دلیلـی از بعضـی دوستانشـان قهـر کرده 
بودنـد. در خانه موسـیقی این مسـائل پیـش می آید. 
آقای دعایـی وقتـی فهمیدنـد، گفتنـد بـه گنجه ای 
بگو من چـه کنـم که تـو برگـردی و قهـر نکنـی اگر 

لازم اسـت برویـم بـه خانه شـان که ایـن پیـام را من 
به اسـتاد عزیـز دادم و مسـئله حل شـد.

سیدحسـین دعایی، فرزند مرحوم دعایی در مراسـم 
یادبود پدرش گفـت: از طرف خانواده وظیفـه دارم از 
همـه عزیزان تشـکر کنـم. عزیزانـی که در ایـن چند 
روزی کـه از فقـدان پـدر می گـذرد مـا را شـرمنده 
خودشـان کردنـد. اگر ایـن همدردی هـا نبـود قطعا 
تحمـل داغ پـدر بـرای مـا سـخت بـود. نکتـه ای که 
باعـث شـده ایـن جمـع فرهیختـه خـود را عـزادار 
بداننـد فضـای مهربانـی حـاج آقـا بـوده اسـت. اگـر 
بخواهیـم چکیده ای از پیام سراسـر مهـر مقام معظم 
رهبری را بیـان کنیم صفـا و مهری بود کـه در وجود 
حـاج آقـا همـواره جـاری بـود و همیـن صفـا و مهـر 
بـود که ایشـان را بـه حلقـه وصـل تبدیل کـرده بود. 
حلقـه وصـل این نظـام بـرای کسـانی که آغـوش باز 
دیگـری نمیدیدنـد. و ایـن از اعتقـاد راسـخ بـه امام 
)ره( و انقـلاب و عهـدی کـه بـا امـام بسـته بودنـد، 
مـی آمـد. عزیزانـی را می دیـدم کـه جـز روزنامـه 
اطلاعـات پناهـی نداشـتند. بزرگانـی مثـل دکتـر 
کدکنـی و بـزرگان دیگـر هـر که مشـکلی برایشـان 
پیـش می آمـد،  پناهشـان محـل روزنامـه اطلاعـات 
و شـخص حاج آقـا بـود. و ایـن برمی گردد بـه همان 
حلقه وصل دانسـتن خـودش. برای همین اسـت که 
می بینیـم حاج آقـای خمینـی خودشـان را عزادارتر 
از مـا می داننـد. برادرمـان آقـای خاتمـی آنگونـه 
پیـام می دهنـد و خودشـان را عـزادار می داننـد. اگر 
بخواهیـم مسـیر پـدر  را ادامـه دهیـم، همـان مهر و 
صفایی که در وجودشـان بـود را باید ادامـه دهیم. در 
این مراسم همچنین سـید علی موسـوی گرمارودی 
شـعری بـه نـام مهربانـی را در توصیف سـید محمود 

دعایـی خوانـد.
در ایـن مراسـم همچنیـن حجـت الاسـلام حجتـی 
کرمانـی از دوسـتان قدیمی مرحـوم دعایـی، درباره 
گذشـته او چنین یادآور شـد: حیف اسـت که از همه 
چیز سـخن رود غیر از گذشـته دعایی؛ از زمـان تولد 
تا بیسـت سـالگی. این درخت پـر ثمر  کـه میوه های 
گوناگون داشـت کسـی نگفـت ریشـه اش کجـا بود. 
ایـن را مـن می دانـم. کسـی نگفـت ایـن درخـت تـا 
بیسـت سـاله شـد کجا پرورش پیـدا کـرد. دعایی از 
مادری متولد شـد کـه با بافندگـی و بـا روزی ۹ ریال 
ایـن بچـه را پـرورش داد. پـدر بعـد از ازدواج بـا مادر 

آقـای دعایـی گذاشـت و رفت یـزد. تنهـا مـادر بود و 
سـید محمود دو سـاله . این مـادر با چه مشـقتی این 
بچـه را پـرورش داد. دعایی اگـر اینقدر خـدوم بود و 
بـه درد مـردم می رسـید و عاشـق مـردم بـود، چون 
خودش درد دیـده بود. از دو سـالگی فقـر و گرفتاری 
و ناراحتـی دیده بود. این ریشـه ی این درخت اسـت. 
شـب که رفتیم منـزل آقـای دعایـی، وقتی رسـیدم 
نتوانسـتم خـودداری کنـم و پـر از اشـک و آه گفتـم 
کـه هیچکس در ایـن جلسـه عزادارتر از من نیسـت؛ 
برای اینکـه هیچ کدام از شـما در کرمان و در سـنین 
۱۷ ـ ۱8 سـالگی دعایـی کـه پا طلبـه بودیـم و با هم 
بودیـم، بـا او آشـنایی نداشـت؛ بـا شـاکله دعایـی  و 
کیفیـت پـرورش دعایـی. مـن می دانـم دعایـی کـه 
بـوده اسـت. همـه شـما از ایـن درخـت پربـار بهـره 
گرفتیـد. مـن می دانـم کـه ریشـه ایـن درخـت چه 
بود. مـادر و تنهـا مادر،  پـدر داشـت ولی در یـزد بود 
به کلی در تربیـت آقای دعایـی ابدا دخالت نداشـت. 
مـن می دانم کـه ایـن مـادر در چـه غربتی ایـن بچه 

را پـرورش داده بـود.
او سـپس بـا طـرح ایـن پرسـش ها کـه »چـرا سـید 
محمود دعایـی تا این حـد معتـدل بود و چـرا مظهر 
اعتـدال بـود؟« خاطرنشـان کـرد: شـما می دانیـد 
شـاکله افـراد از سـنین ۹ سـالگی تـا ۲۰ سـالگی 
شـکل می گیرد. شـخصیت دعایـی در کرمان شـکل 
گرفت. بـه کرمـان می گوینـد دارالامـان. کریم خان 
زند از شـر آقا محمدخـان قاجار بـه کرمـان پناهنده 
شـد. آن شـاهزاده خانـدان زنـد بـه کرمـان پناهنده 
شـد. در آن زمـان بسـیاری از افـراد به کرمـان تبعید 
می شـدند. برادر رضا شـاه هـم تبعیدی کرمـان بود. 
نـوه ناصرالدین شـاه هم همین طـور. کرمـان محیط 
تعـادل بـود. علمـای کرمان هـم متعـادل بودنـد و با 
هم رفیـق بودنـد. این شـهر، محیط پرورشـی دعایی 
بـود. واجب بـود به عنوان کسـی کـه سـابقه دارترین 
آدم نسـبت به آقای دعایی هسـتم و کم شـانس ترین 
آدم نسـبت بـه مجالس آقای دعایی هسـتم از ریشـه 

آقـای دعایـی، این درخـت پربـار صحبـت کنم.
غلامعلی حدادعادل هم از دیگر سـخنرانان مراسـم 
»رسـم محمـود« بـود. او بـه سـابقه آشـنایی اش 
بـا حجـت الاسـلام محمـود دعایـی در سـال های 
قبـل از انقـلاب اشـاره کـرد و گفـت: قبـل از 
اینکـه سـیمایش را ببینیـم صدایـش را از رادیـو 

شـنیدیم. در ایـن چهـل و سـه سـال هـم بـا هـم 
دوسـت بودیـم. کمتـر محفـل فرهنگـی و ادبـی 
بـود کـه دعایـی در آن حاضـر نباشـد. آخریـن بـار 
۲۵ اردیبهشـت روز پاسداشـت زبـان فارسـی  بـود. 
مـا از همـه دعـوت می کردیـم ولـی دعایـی اگـر 
دعوتـش هـم نمی کردیم می آمـد و تا آخـر مجلس 
هـم می نشسـت . در همـه محفل هـای فرهنگـی و 
ادبـی بی ادعا حضور داشـت. مـن خواننـده قدیمی 
اطلاعات هسـتم و در خانواده ما خوانـدن اطلاعات 
سـنت بود و خود من هـم صدهـا مقالـه در روزنامه 
اطلاعـات داشـتم. دعایـی ۴۱ سـال مسـتمر یـک 
روزنامـه بـا سـابقه را اداره کـرد. عصـر روز پانزدهم 
خرداد بود که تازه از سـفر برگشـته بودم و در تلفن 
همـراه خبرهـا را می دیـدم؛ یک دفعه دیدم نوشـته 
اسـت، حجت الاسـلام دعایی درگذشـت. خبر مثل 
صاعقـه بـر سـرم گذشـت. آخـر دعایـی چیزیـش 
نبـود. او جوان تـر از سـنش بـود. دعایـی همـه را 
غافلگیـر کـرد. تصـور نبودنـش برایمـان دشـوار 
اسـت. شـخصیت دعایی از ابعاد مختلف قابل بحث 
اسـت. در عالم سیاسـت با دعایی در مجلـس بودم. 
دعایـی یک سـلیقه داشـت من سـلیقه دیگـری در 
عالـم فرهنگ و ادب بنـده اعتراف می کنـم که هیچ 
روزنامـه ای به انـدازه اطلاعات در دوران مسـئولیت 
آقـای دعایـی بـه زبـان و ادبیـات فارسـی خدمـت 
نکـرد. او به زبـان فارسـی عشـق می ورزیـد. بعضی 
وقت هـا مطالـب مفیـدی را کـه در مجـلات دیگـر 
بود چـون مفید بـود بدون توجـه به اینکـه در جای 
دیگری هـم چـاپ شـده، در روزنامه اطلاعـات هم 
چـاپ می کـرد. در تصمیم گیـری مقامـات دخالت 
نمی کـرد اما سـفارش می کـرد. بارهـا به خـود من 
اشـخاص متعـددی را سـفارش کـرده بـود امـا در 
ایـن پیگیری هـا دو چیـز مسـلم بـود؛ یکـی اینکـه 
دعایـی هر سـلیقه سیاسـی کـه داشـت در اصول و 
مبانـی انقـلاب شالوده شـکن نبـود. دوم اینکه همه 
می دانسـتند دنبـال حـل مشـکل هر کسـی باشـد 
هیچ وقت بـرای خودش چیـزی نمی خواهـد. اینکه 
همـه دوسـتش داشـتند مـن را یـاد سـید محمود 
طالقانـی می انـدازد. از بعضـی جهات دعایی شـبیه 
مرحـوم طالقانـی بـود. آقـای طالقانی مـرد بزرگی 
بود. همان طـور کـه خانـه طالقانی به  روی سـلایق 
مختلف باز بـود آغوش دعایـی هم همین طـور بود.

»رسم محمود« برگزار شد

مادری که کودکش را تنها بزرگ کرد
ناگفته هایی از زندگی سیدمحمود دعایی

درمراسـم رونمایـی کتـاب »فریادهـای 
خامـوش روزنگاشـت تنهایـی« نوشـته 
عماد افـروغ مباحثی پیرامـون کتاب عماد 
افروغ مطرح شـد و رئیس سـازمان اسـناد 
و کتابخانـه ملـی او را، روشـنفکرِ مسـئولِ 
متعهدِ حاضـر در صحنه جامعـه خواند که 

کامـلًا در کنـار مردم اسـت.
بـه گـزارش ایسـنا بـه نقـل از روابـط 
عمومـی سـازمان اسـناد و کتابخانـه ملـی 
ایـران، مراسـم رونمایـی و معرفـی کتـاب 
»فریادهـای خاموش روزنگاشـت تنهایی« 
تالیـف عمـاد افـروغ بـا حضـور نویسـنده 
کتـاب،  حسـن سـبحانی- اقتصـاددان-، 
محسـن اسـماعیلی - نماینـده مجلـس 
خبرگان رهبری- ، سـیداحمد حسـینی- 
پژوهشگر در حوزه فلسـفه -،  مهدی امامی 
- رئیس مؤسسـه علمـی و فرهنگی انقلاب 
اسـلامی ،  مانی کلانی - انسـان شـناس-، 
علیرضا مختارپور - رئیس سـازمان اسـناد 
و کتابخانـه ملـّی ایـران-، حجت الاسـلام 
و المسـلمین محمدرضـا زائـری  -رئیـس 
اندیشـگاه فرهنگـی-، معاونـان و مدیـران 

ایـن سـازمان برگزار شـد. 
علیرضا مختارپور رئیس سـازمان اسـناد و 
کتابخانـه ملی ایـران با اشـاره بـه محتوای 
مجموعه هفـت جلـدی این کتـاب، گفت: 
هدف نویسـنده عـلاوه برثبت اندیشـه ها و 
تجربیات، تلاشـی برای اندیشـدن به قصد 
اصلاح اسـت. به عبارت دیگر هـدف غایی، 
نوشـتن خاطـرات بـرای خود شـخص و به 
یـادگار مانـدن نیسـت، بلکـه هـدف ایـن 
اسـت که در مسـائل فکـری و عملـی و نیز 
ابعاد مختلـف اجتماعی جامعه تفکر شـود 
و مشـکلات، شناسـایی و تبییـن شـود تـا 
با توجه بـه منابـع اندیشـه دینـی و تجربه 
بشـری، راه حلی بـرای اصلاح امـور فردی 
و اجتماعـی در جامعه گشـوده شـود. نکته 
دوم، بـاور عمیـق نویسـنده بـه حضـور 
خداونـد متعـال اسـت کـه موضوع بسـیار 
مهمی اسـت. سـومین نکته مربوط به بیان 
جزئیـات فعالیـت روزانـه یک اندیشـمند، 
متعهـد، مسـئول و دغدغه منـد اسـت؛ 
وقتـی جزئیـات زندگـی بیـان می شـود، 
می توانیـد متوجه شـوید کـه آیا شـکاف و 
دره عمیقـی بیـن فکـر، نظـر و عمـل ایـن 
متفکـر و نویسـنده وجـود دارد؟ یعنـی 
آیـا او همان طـور کـه زیسـت می کنـد، 

ندیشـد؟ می ا
او بـا بیـان این مطلـب کـه گفتـار صادقانه 

افکار، احساسـات عمیق نویسـنده و پرهیز 
از سانسـور، مصلحت اندیشـی یـا ریـای 
معکـوس، نکته دیگـر این اثر اسـت، گفت: 
در کتـاب »فریادهای خاموش روزنگاشـت 
تنهایی« مجموعه تصاویر صادقانه و واقعی 
آمـده اسـت و هرآنچـه که اتفـاق افتـاده - 
خوب یـا بد و درسـت یـا غلط - بیان شـده 
اسـت. بنابرایـن موضـع افـروغ صادقانـه، 

منتقدانـه و واقعی اسـت.
او با تاکید بر مطالعات مفید این نویسـنده، 
یکـی از فوایـد مطالعـه ایـن مجموعـه را 
دست یافتن به یک سـبک مطالعه دانست 
و گفت: یکـی از ویژگی های برجسـته این 
کتـاب، این اسـت کـه مطالعات نویسـنده 
بـه خوبـی دیـده می شـود و اثـر مطالعـه 
را در تـار و پـود مجموعـه می تـوان دیـد. 
یکـی از آمـوزش هـای ایـن کتاب بـه طور 
غیرمسـتقیم، ارائـه سـبک مطالعه اسـت. 
طـرح ایـن موضـوع کـه چگونـه کتـاب 
بخوانیـم و چگونـه از محتـوای کتـاب در 
رفتـار، افـکار، ارزیابـی، بیـان و غیـره خود 
اسـتفاده کنیـم، بـه ویـژه بـرای جوانـان 
بسـیار اهمیـت دارد. اهمیـت ایـن مبحث 
کـه بـرای تهیه یـک مجموعـه بایـد تعداد 
قابل توجهـی کتاب خوانده شـود و این آثار 
معرفـی و ارزیابی شـود، از اهمیـت و ارزش 

بالایـی برخـوردار اسـت.
بـه گفتـه مختارپـور؛ افـروغ بـا حضـور در 

جامعـه دربـاره تمـام وقایعی کـه می بیند 
و می شـنود، نظـر خـود را مـی نویسـند، او 
روشنفکرِ مسـئولِ متعهدِ حاضر در صحنه 
جامعه اسـت و کامـلًا در کنار مردم اسـت.
رئیـس سـازمان اسـناد و کتابخانـه مّلـی 
ایـران ابـراز بندگـی و نجـوا بـا خداونـد از 
سـوی یـک اندیشـمند متفکـر بـا خـدا را 
یکـی دیگـر از ویژگـی هـای ایـن کتـاب 
دانسـت و افـزود: ویژگـی دیگر کتـاب این 
اسـت کـه تکلیـف ایـن روشـنفکرِ متفکر، 
بـا عقل و دل روشـن اسـت. به شـدت عقل 
محـور بـوده و اصالـت بـا تفکـر و اندیشـه 
اسـت. درسـت اسـت کـه در امـور دینـی، 
اجتماعی، سیاسـی بایـد از مسـیر عقلانی 
عبـور شـود، امـا شـاهراه اصلی، دل اسـت.
مختارپور صراحـت در اعلام نظر و اندیشـه 
را از ویژگی هـای دکتـر عمـاد افـروغ 
برشـمرد و گفت: نسـبت نویسـنده با فکر، 
مطالعـه، خوانـدن، نوشـتن و قلـم روشـن 
اسـت که بسـیار خواندنی اسـت. نویسنده 
بر مـردم نیسـت، با مـردم و در میـان مردم 
اسـت. آگاه، خودآگاه، خـداآگاه، دل آگاه و 
مـرگ آگاه اسـت، هوشـیار و بصیر اسـت، 
می بینـد، می شـنوند، می خوانـد، تحلیـل 
می کنـد و نظـر می دهـد. افـکار، گفتـار، 
کـردار افـراد و ملـت و دولـت هـا را دنبـال 
می کنـد. او بی نظـر نیسـت، بلکـه فعـال 

اسـت.

یید  ین شاعر( با تا پویان احمدی )فرزند ا
این خبر به ایسنا گفت که پدرش شب )۲۳ 
خرداد ماه ۱۴۰۱( در آسایشگاه فوت شده 
است.  به گفته فرزند مسعود احمدی، علت 
فوت او، کهولت سن و نارسایی ریوی بوده 
است.  مراسم تشییع مسعود احمدی امروز 
ر می شود و مراسم  دماه( برگزا ۲۴ خردا (
یادبود این شاعر روز جمعه ۲۷ خرداد ماه از 
ساعت ۱۵ تا ۱۶:۳۰ در مسجد الزهرا واقع 
در شهرک غرب، خیابان هرمزان،روبروی 

برج های تهران برگزار می شود.
مسعود احمدی متولد دهم مرداد ۱۳۲۲ 
منتشرشده  کتاب های  است.  کرمان  در 
 ۲۴ ر چنین است: » ستا یرا عر و و ین شا ا
ساعت« )منظومه برای کودکان(، »شبنم 
و گرگ و میش« )منظومه برای نوجوانان(، 
مجموعه شعرهای »زنی بر درگاه«، »روز 
نی«، »برگریزان و گذرگاه«، »دونده  بارا
خسته«، »قرار ملاقات«، »صبح در ساک«، 
ید  ی بنفشه با »بر شیب تند عصر«، »برا
صبر کنی«، »دو سه ساعت عطر یاس«، 
)مجموعه  یادی«  ز »حرف  همچنین  و 
زن«  »دو   ، تی( مطبوعا مصاحبه های 

ملو(  )شا سرکیسیان  یدا  آ با  )گفت وگو 
، »دویدن در  ) ن )مشیری( خوا قبال ا و ا
تنهایی« )گزیده ای دوزبانه( و »دیگر نبودم 

مرده بودم«.
او در فروردین ماه سال ۹8 نزدیک منزلش 

بان تصادف کرد و به  ز خیا در حین عبور ا
و مدتی در  ر شد. ا خونریزی مغزی دچا
ز آن،  قبت بود و پس ا نه اش تحت مرا خا
نه های  ز خا ۹8 به یکی ا خر سال  وا در ا

سالمندان تهران منتقل شد.

مسعود احمدی، شاعر و ویراستار در سن 
۷۸سالگی از دنیا رفت

آن چه در مراسم رونمایی 
از کتاب عماد افروغ گذشت

اسـدالله نیک نـژاد کـه قصـد دارد فیلـم جدیـدی را پـس از برگشـت به 
ایـران کلیـد بزنـد، دربـاره پروسـه پخـش خارجی فیلـم پر سـروصدای 
»لاله« در آمریـکا می گوید کـه مافیای پخش در سـینمای ایـران ضربه 

بزرگـی بـه بسـیاری از فیلم هـا می زنـد.
بـه گـزارش ایسـنا، بی شـک »لالـه« سـاخته اسـدالله نیک نـژاد یکی از 
حاشـیه دارترین فیلم هـای سـینمای ایـران اسـت؛ فیلمـی که بـا تغییر 
دولـت در سـال ۱۳۹۲ و شفاف سـازی هایی کـه از پروژه صـورت گرفت 
با توقفـی چند سـاله روبرو شـد تـا تکلیـف مالکیت آن مشـخص شـود.  
ایـن فیلـم سـرانجام پـس از انتخـاب حَکـم و تـلاش بـرای رفـع برخی 
موانـع تکمیـل شـد و در نـوروز ۱۴۰۰ کـه سـینما تحت تاثیـر شـیوع 
کرونـا از رونق افتـاده بود، به اکـران در آمـد ولـی همانند دیگـر فیلم ها 
نتوانسـت فـروش قابـل قبولـی داشـته باشـد و بـا وجـود خـرج چنـد 
میلیـاردی ای کـه برایـش شـده بـود، طبـق آمـار ثبت شـده در سـمفا 
۱۰۰ میلیـون تومـان هـم نفروخـت. البتـه اتفاق مثبـت برای ایـن فیلم 
اکرانش در امریکا بود که شـاید به برگشـت سـرمایه کمک کرده باشـد. 
دربـاره »لالـه« و حاشـیه هایش و حتـی دلیـل اکـران آن در مقطعـی 
کـه مشـخص بـود در گیشـه شکسـت می خـورد، گـزارش و مصاحبـه و 
نقدهای زیـادی در چنـد سـال گذشـته در رسـانه های مختلف منتشـر 
شـده ولـی حـال کـه مدتـی بیشـتر گذشـته، مصاحبـه ای از کارگردان 
این فیلم - اسـداله نیک نـژاد- در اختیار ایسـنا قـرار گرفته کـه هرچند 

بـا تاخیـر منتشـر می شـود ولـی ضمـن مـرور 
آنچـه بـر ایـن فیلـم پرحاشـیه گذشـته، نکاتـی 
دربـاره پخـش فیلـم در خـارج از کشـور مطـرح 
می شـود کـه بـرای علاقه منـدان می توانـد قابـل 

توجـه باشـد.
 بحـث را از زمانـی کـه فیلـم آمـاده تولیـد شـد شـروع می کنـم. مـا 
مشـکلات زیـادی در جریـان تولیـد »لالـه« داشـتیم کـه همگـی در 
جریـان هسـتید. پروسـه تولیـد فیلـم هشـت سـال طـول کشـید کـه 
بخشـی از آن بـه دلیـل ناملایمتی هـا، بی تدبیری هـا و تصمیم هـای 
نادرسـت و البتـه خصومت هـای سیاسـی و یـک مقـدار خصومت هـای 
فـردی و یکسـری حسـادت ها بـود. همـه اینهـا باعث شـد کـه فیلـم تا 
۲۰۱8 )۱۳۹۷( متوقـف بمانـد و وقتـی کـه در ۲۰۱8 تصمیـم گرفتـه 
شـد ادامه پیـدا کنـد در کمـال ناامیـدی بـرای همه دسـت انـدرکاران 
فیلم و خیلـی از مسـئولین این سـوال مطـرح بود کـه این فیلـم چگونه 
می توانـد تمـام شـود؛ فیلمی کـه هشـت سـال خوابیـده و چنـد بازیگر 
آن رفته انـد و یـک بازیگـر آن فوت کرده اسـت و حتـی بازیگر پسـربچه 
آن بزرگ شـده اسـت، دیگر چطور مـی تواند فیلم شـود؟ ولـی مطمئن 
بـودم متریالی کـه داریم قابـل کار کـردن اسـت، از این بابت از دوسـت 
عزیزمـان آقـای منصـوری تشـکر می کنـم کـه مدیریـت تولیـد فیلم را 

قبـول کردنـد و تهیه کننـده فیلـم شـدند. 

ناگفته هایی از یک فیلم جنجالی سینما
خبر
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حمید سجادی : هیات دولت همیشه پیگیر 
تیم ملی است و در راس دولت جناب آقای 

رییس جمهوری پیگیر تیم ملی هستند
جلســه مشــترک وزیر ورزش و جوانان و 
سرپرســت و مربی تیم ملــی فوتبال ایران 
برگزار شد و طرفین صحبت های مفصلی را 

از خود ارائه دادند.
به گزارش  پایگاه خبــری وزارت ورزش و 
جوانان، در این نشســت که روز گذشته در 
محل سفارت جمهوری اســلامی ایران در 
قطر و با حضور حمید ســجادی، قاضی زاده 
هاشمی، فروردین، ســفیر ایران در دوحه، 
مدیــرکل حراســت، سرپرســت اداره کل 
روابط بین الملــل وزارت ورزش و جوانان، 
حمید استیلی و وحید هاشمیان برگزار شد، 
درباره حمایت از تیم ملی تا زمان برگزاری 

جام جهانی به گفت وگو پرداخته شد.
ســجادی در ابتدای این جلســه با اشــاره 
به حضــورش در اردوی تیم ملــی در قطر 
اظهار کرد: مــن به بازیکنــان تیم ملی هم 
گفتم هر آنچــه لازم باشــد در اختیار تیم 
ملی قرار خواهد گرفت. آنهــا فرزندان این 
میهن هســتند و ما هم برادر و خانواده شان 
هســتیم و به آنها گفتیم که بــه هیچ وجه 
نباید احساس تنهایی کنید و بدانید که کل 

کشور در کنارتان است.
وی با اشــاره به حمایت دولــت از تیم ملی 
گفت: هیــات دولت همیشــه پیگیــر تیم 
ملی اســت و در راس دولت جنــاب آقای 
رییس جمهــوری پیگیر تیم ملی هســتند. 
ایشان نکاتی را دستور دادند که ما باید آنها 

را دنبال کنیم.
وزیــر ورزش و جوانان با اشــاره به حضور 
ایرانی ها در قطر همزمان بــا برگزاری جام 

جهانی گفت:
نکته دیگری که به تیــم ملی برنمی گردد و 
مربوط به جلســه ما با وزیر ورزش و جوانان 
قطر اســت و از ســوی آقای رییس جمهور 
پیگیری می شود، موضوع حضور هموطنان 
در قطر اســت که این موضوع هــم دنبال 

خواهد شد.
پس از صحبتهای ســجادی، حمید استیلی 
ســرمربی تیم ملی با قدردانی از ســجادی 

برای حضور در اردوی تیم ملی گفت:
در دو مرتبه ای که در این ســفر در اردوی 
تیم ملــی حاضر شــده اید بازیکنان روحیه 
بســیار خوبــی گرفتنــد. اینکــه در کنار 
بازیکنــان و کادر فنی قــرار گرفتید و درد 
و دل هایشــان را شنیدید بســیار ارزشمند 
بود. در ســی ســالی که در فوتبال حضور 

دارم، ندیدم وزیر یا مســئول ورزشــی این 
چنین کنار اعضای تیم ملی بنشــیند و درد 
و دل ها را گوش کند. چون خود آقای وزیر 
ورزشی هستند درد بازیکنان را خیلی خوب 
متوجه می شــوند. وقتی بازیکنان ما »الف« 
می گفتند تا آخر متوجه موضوع می شــدند 

و این می تواند خیلی کمک کننده باشد.
وی افزود: برای موفقیت تیم ملی همه باید 

در یک راستا باشیم.
 یعنــی هــم وزارت ورزش و جوانــان، هم 
فدراســیون فوتبال، هم مجلس باید در یک 
راســتا باشــیم. اگر جدا از هم باشیم ضربه 
می خوریــم. اگر بخواهم مســائل گذشــته 
را مرور کنیــم همه در جریان هســتید که 
بازی ما برابــر کانادا هماهنگ شــده بود و 
اصلًا برنامه ای برای اردوی قطر نداشــتیم. 
بازی با اکوادور هــم قطعی بود و فقط محل 
بازی مشخص نشــده بود. با السالوادور هم 
صحبت کرده بودیم و این طور نبود که بدون 
برنامه باشــیم. مربی تیم ملی از ما خواسته 
بود که به کانادا برویم چون سبک بازی اش 
به آمریــکا خیلی نزدیک بــود و این دیدار 
می توانســت به کمک کند. تمــام برنامه ما 
تا آن زمان درست بود و حتی وقتی نخست 
وزیــر کانــادا اظهارنظر کــرد وزیر ورزش 
کانادا با آن صحبتهــا مخالفت کرد و گفت 
ورزش راهی است که ملت ها را می تواند به 
هم نزدیک کند اما بصــورت یک طرفه این 

بازی لغو شد.
استیلی با اشــاره به نیاز تیم ملی به حمایت 

گفت:

ما بازیکنــان خیلی خوبی داریم. درســت 
اســت بازی بــا الجزایــر را باختیــم اما ما 
بازیکنــان بســیار خوبی داریــم. تا اردوی 
بعــدی چهــار، پنج مــاه زمــان داریم که 
می توانیــم نقــاط ضعف را برطــرف کنیم. 
تیــم ما تیــم خوبی اســت و ان شــاءالله با 
برنامه سازی خوب وضعیت بهتری هم پیدا 

خواهد کرد.
وی با اشــاره به فرصت کوتــاه تیم ها برای 
آماده ســازی گفت: برای نخستین بار است 
که جــام جهانی در ایــن شــرایط برگزار 
می شود. در دوره های قبل، پیش از جام های 
جهانی مربیان فرصت یک ماهه تا ۴۰ روزه 
برای آماده سازی داشتند اما در حال حاضر 
این فرصت برای تیم ها فراهم نیست و باید 
با برنامه ریزی ویژه تیــم را آماده حضور در 

جام جهانی کرد.
سرپرست تیم ملی با اشــاره به برنامه های 
پیش رو برای دیدارهای دوســتانه در فیفا 
دی بعدی گفــت: برای فیفادی ســپتامبر 
مذاکرات آغاز شده است که بتوانیم حداکثر 

استفاده را از آن اردو داشته باشیم.
استیلی افزود:

حضور آقای وزیر بعد از بازی تاثیر بســیار 
خوبی در روحیــه بازیکنان داشــت و آنها 
متوجه شدند که به هیچ وجه تیم ملی تنها 
نیست. وقتی ایشــان از نزدیک با بازیکنان 
صحبت کردند اعتماد بــه نفس گرفتند و از 
این رو به آن رو شدند و متوجه شدند دولت 

و ملت پشت سرشان هستند.
در بخــش بعدی وحیــد هاشــمیان هم با 

قدردانــی از وزیــر ورزش و جوانــان برای 
حضــور در اردوی تیم ملی گفت: ایشــان 
چــون از جنس ورزش هســتند، صحبت ها 
و نگرانی هــای مطرح شــده را درک کردند 
و امیدوارم بــا حمایت هــای لازم تیم ملی 
در جام جهانی وضعیت خوبی داشته باشد.

هاشــمیان با اشــاره به تغییرات مدیریتی 
فدراسیون فوتبال در سه سال گذشته گفت: 
جام جهانی ویترینی است که همه کشورها 
ســعی می کنند حضور داشــته باشــند. به 
عنوان مثال قطر میلیاردها دلار هزینه کرد 
که در این ویترین حضور داشــته باشد. این 
موقعیت برای کشورمان بوجود آمده و این 
شانس در اختیارمان اســت که یکی از ۳۲ 
تیم حاضر در جام جهانی باشــیم. بنابراین 
باید بهترین اســتفاده را ببریم. ما الان نیاز 
به حمایت داریــم؛ این حمایــت باید همه 

جانبه باشد.
 نه تنها وزارت ورزش و جوانان بلکه مجلس 
هم باید کنار مــا باشــد. ایرانی ها هر وقت 
در شرایط ســخت قرار می گیرند با همدلی 
می توانند کارهای بزرگــی را انجام بدهند 
اما حمایت مسئولان از تیم ملی باید عملی 

باشد.
وی افزود: دیروز که آقای سجادی در اردوی 
تیــم ملی حاضر شــدند متوجه شــدند که 
مشکلات چقدر زیاد اســت. اگر بتوانیم در 
جام جهانی عملکرد خوبــی ارائه کنیم این 
موضوع شــادی بزرگی را به کشور می آورد. 
در این شرایطی که فدراسیون دارد وزارت 

ورزش و جوانان در کنار تیم ملی باشد.

در جلسه وزیر ورزش با اعضای تیم ملی 
پس از شکست برابر الجزایر چه گذشت؟

نایب قهرمان وزنه برداری جهان: 
به دلیل شرایط بد اردویی و 
سلامتی اردو را ترک کردیم

نایب قهرمان وزنه برداری جهان گفت: رییس فدراســیون شفاف 
توضیح دهــد وقتی برای خرید مایع ظرفشــویی هــم التماس 
می کردیم، منظور او از فراهم کردن امکانات چه چیزی اســت. 
مصطفی جوادی در گفت و گو با ایسنا در واکنش به صحبت های 
رییس فدراســیون وزنه برداری مبنی براینکه نمــی تواند بریز و 
بپاش کند، بیان کرد: بحث ما اردوی خارج از کشور نبوده است که 
آقای مرادی عنوان می کند، نمی تواند بریز و بپاش کند. خواسته 
های ما مواردی است که حتی یک فرد عادی هم برای یک زندگی 
روزانه خود به آنها نیاز دارد. شرایط به حدی بد بود که حتی یکی 
از وزنه برداران به دلیل خوابیدن روی تشک های خوابگاه بیماری 
پوستی گرفت.او ادامه داد: من از مسابقات قهرمانی جهان در مورد 
کیفیت بد غذاها صحبت کردم اما شرایط نه تنها بهتر نشد بلکه 
بدتر هم شد. ما به خاطر ســلامتی خود مجبور شدیم که اردوی 
تیم ملی را ترک کنیم. شک نکنید که اگر یکی از اعضای تیم ملی 
در اردو باقی می ماند، به دلیل شرایط بدی که وجود داشت قطعا 
آسیب می دید. وقتی کیفیت غذا و مکمل ها خوب نباشد و برای 
۱۵ وزنه بردار، یک ماســاژور بگذارند قطعا ورزشــکار ریکاوری 
مناسبی نمی شــود و احتمال آســیب دیدگی به شدت افزایش 

پیدا می کند.
ما بخاطر شرایط بد اردویی و سلامتی خود اردو را 

ترک کردیم
جوادی در مورد اینکه گفته شده است بخاطر تمرینات سرمربی 
تیم ملی، اردو را ترک کرده اند، تصریــح کرد: ما به هیچ عنوان به 
خاطر سرمربی تیم ملی اردو را ترک نکردیم و فقط به خاطر شرایط 
بد اردویی و اینکه سلامتی خودمان به خطر نیفتد، مجبور به ترک 

اردوی تیم ملی شدیم.
 نمی دانم منظور رییس فدراسیون از فراهم امکانات 

چه چیزی است
وزنه بردار ایران در پاسخ به این پرســش که فکر می کند شرایط 
اردو تغییر کرده باشد؟ تاکید کرد: از فدراسیون وزنه برداری با من 
تماس گرفتند و من را به اردوی تیم ملی دعوت کردند اما شرایط 
هیچ تغییری نکرده است. جالب این است که آقای مرادی رییس 
فدراســیون اردوهایی که برگزار کرده را بهترین اردوها نه تنها در 
ایران بلکه در جهان می داند در حالی کــه از نظر ما وزنه برداران، 

بدترین اردوهای ممکن برگزار شده است.
اجاره دادن سالن مسابقه برای کنسرت ها آرامش را 

از ما گرفته است
نایب قهرمان جهان با اشاره به مزاحمت هایی که برگزاری کنسرت 
در سالن مســابقات وزنه برداری برای ورزشکاران ایجاد می کند، 
گفت:  وزنه برداران شــاید از ۲۰ تا ۳۰ درصــد کل مجموعه وزنه 
برداری که در ورزشگاه آزادی قرار دارد، استفاده می کنند. سالن 
مسابقه )ایرانیان( را که برای برگزاری کنسرت ها اجاره داده اند، 
آرامش را از وزنه برداران گرفته است. شب ها  نمی توانیم از صدای 
موســیقی بخوابیم و حتی  گاهی اوقــات در تمرینات هم صدای 
موسیقی، مانع تمرکز  ورزشکاران می شــود. نکته این است، این 
آرامشی که از ما گرفته شده است، منبع درآمدی برای فدراسیون 
اســت اما نمی دانیم که این درآمد کجا هزینه شده است و تا الان 
هم هیچ چیزی ندیده ایم که نشــان دهد ایــن درآمد در کجای 

وزنه برداری هزینه شده است.

رئیــس فدراســیون ووشــو کشــور گفت: 
امیدواریم امســال برای اولیــن بار یک تیم 
در بخش جوانان در لیگ کشور حضور یابد.

امیر صدیقی، در دیدار با نماینده ولی فقیه در خراســان 
جنوبی اظهار کرد: توانســتیم در دو حوزه توسعه ورزش 
رتبه اول را کســب کنیم و ورزش تنها امری است که در 

این دوران سخت به جامعه و جوانان کمک کند.
به گزارش ایســنا، وی افــزود: بحث فرهنگی و توســعه 
همگانی ورزش را در دستور کار خود قرار داده ایم چرا که 

ورزش نقش سلامت محور دارد.
رئیس فدراســیون ووشــو کشــور بیان کــرد: در ۳۷۵ 
شهرستان هیئت ووشــو فعال وجود دارد و بیش از ۱۱۰ 
هزار ووشوکار به صورت رسمی ثبت شده اند و نزدیک به 
۲۰۰ هزار نفر ووشــوکار به صورت غیررســمی در کشور 

داریم.
صدیقی بیان کرد: ووشــو رشــته جذاب و کم هزینه ای 
است و بحث اخلاقی را تحت نظر دارد و امیدواریم امسال 
برای اولین بار یک تیمی در بخش جوانان در لیگ کشور 

حضور یابد.
وی یادآور شــد: تلاش می کنیــم تا نیازهــای جوانان و 
خانواده ها را در زمینه بحث های فرهنگی برطرف کنیم و 
به دنبال این هســتیم تا از مناطق کم برخوردار و محروم 
حمایت کنیم و شاهد راه اندازی این رشته ورزشی باشیم.

عدم شــرکت ســریع ترین مرد ایــران در 
مســابقات داخلی ایران با بهانه مصدومیت 
و شرکت در مســابقات برون مرزی تناقض 

عجیبی را رقم زده است .
به گزارش ایســنا، حسن تفتیان، ســریع ترین مرد ایران 
شنبه شب در تور قاره ای سطح برنزی به میزبانی سوئیس 
شــرکت کرد و رکورد ۱۰.۲۰ ثانیه را ثبــت کرد. این در 
حالی است که این دونده در مســابقات داخلی قهرمانی 

کشور و جام امام رضا)ع( غایب بود.
سریع ترین مرد ایران گفت: "ســه روز قبل در تمرینات 
از ناحیه پشــت ران دچار گرفتگی شــدم و پزشکم برای 
جلوگیری از آســیب جدی تر توصیه کرد در مســابقات 
شــرکت نکنم. نهایتا تا ۲ هفته دیگر که پروســه درمانم 
به اتمام برســد، در یک یــا ۲ مســابقه بین المللی برای 
آمادگی بیشتر و کسب ورودی مســابقات جهانی تلاش 

خواهم کرد."
اگر دلیل غیبت این ورزشــکار در جام امام رضا گرفتگی 
عضلات بود پس چرا در قهرمانی کشــور کــه قبل از این 
مســابقات برگزار شــد، شــرکت نکرد؟ چگونه تفتیان 
مصدومیت داشته اما توانسته در اولین مسابقه فصل خود 
در ســوئیس که تنها حدود ۱۰ روز پس از جام امام رضا 
)ع( برگزار شــد، رکورد ۱۰.۲۰ ثانیه ثبت کند؟ تفتیان 
که در اوج آمادگی خود برای حضــور در المپیک رکورد 
۱۰.۱۷ ثانیه را ثبت کرد چگونه با پشــت ســر گذاشتن 
مصدومیت چنین رکــوردی را در اولین مســابقه فصل 

خود ثبت کرد؟ 

تیم جوانان ووشو 
در لیگ کشوری حضور می یابد

حسن تفتیان مسابقات ایران 
را دوست ندارد!

خبر

خبر

خبر
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کاغذ ورزش

آگهی تحدید حدود عمومی 
نوبت دوم  سال 1401

به موجب ماده 1۲ قانون ثبت اسنادواملاک و 
مواد 5۹ و ۶۴ آیین نامه اصلاحی قانون ثبت و همچنین 
تبصره ۴ ماده ۲ قانون اصلاح و حذف موادی از قانون 
ثبت بدینوسیله فهرست املاکی که در سه ماهه سوم سال 
1۴۰۰ در حوزه ثبتی شهرستان کهنوج بخش ۴۶ کرمان 
تقاضای ثبت شده اند به ترتیب شماره پلاک و ذکر نام و 
نام خانوادگی متقاضی ثبت و محل وقوع ملک به شرح 

ذیل آگهی میشوند.
زه،  واقع در گلستان  اصلی  از پلاک 1 _  فرعیات ذیل 

نخلستان ، پشته دول آباد و پونان قطعه یک
رضا   فرزند   محمودی  حسین  آقای   فرعی    ۲۶5۶
ششدانگ یک باب خانه به مساحت ۴53.8 متر مربع .

  ۲۶58  فرعی آقا حسین آرمات  فرزند منصور  ششدانگ 
یک باب خانه به مساحت  33۶.۲۹متر مربع .

  ۲۶۶۲  فرعی  آقای میثم مرادی  فرزند عطاالله ششدانگ 
یک باب خانه به مساحت ۲۶8.1۶  متر مربع

ساعت 8 صبح روز شنبه مورخه 1۴۰1/۰۴/۲5 در محل 
شروع و بعمل خواهد آمد

   ۲۶۶3  فرعی   آقای محمد امین خوروش فرزند کرامت 
ششدانگ یک باب خانه به مساحت ۴33.8۰مترمربع .

   ۲۶۶۴  آقای صادق اطمینانی فرزند  حسین  ششدانگ 
یک باب خانه به مساحت 1۰8۹.۲5 متر مربع .

   ۲۶۶5  فرعی  خانم صدیقه عیدی فرزند رضا ششدانگ 
یک باب مغازه به مساحت 3۲.3۰ متر مربع

.ساعت 8 صبح روز یکشنبه مورخه 1۴۰1/۰۴/۲۶ در محل 
شروع و بعمل خواهد آمد

۲۶۶۶  فرعی  آقای  حسین پور جمالی فرزند ابراهیم  
ششدانگ یک باب خانه به مساحت ۴۰3 متر مربع .

۲۶۶8  فرعی  خانم نیره میرهاشمی بلوچ گوهری   فرزند  
قدمعلی  ششدانگ یک باب خانه  به مساحت ۴5۰ متر 

مربع .
 ۲۶۶۹ فرعی خانم فاطمه فلاحی فرزند علی  ششدانگ 

یک باب خانه به مساحت ۴۷3.1۷متر مربع
اصغر   فرزند  سنجری  الهدی  بنت  خانم  فرعی   ۲۶۷۰

ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 3۷5 مربع
ساعت 8 صبح روز سه شنبه مورخه 1۴۰1/۰۴/۲8 در محل 

شروع و بعمل خواهد آمد

فرعیات ذیل از پلاک ۹۹ – اصلی واقع در چراغ آباد، ده 
زرد ،چاه زیارت شهر کهنوج قطعه یک .

55۰8 فرعی آقای بهرام درویشی فرزند  حسن ششدانگ 
یک سوله و باسکول به مساحت   ۴8۰ متر مربع

55۰۹ فرعی آقای بهرام درویشی فرزند حسن ششدانگ 
یک باب مغازه به مساحت   ۴۴.5۰ متر مربع

 551۰ فرعی آقای مالک درویشی دیوانمراد فرزند  حسن 
ششدانگ یک باب مغازه به مساحت   ۲3.۲۰ متر مربع

ساعت 8 صبح روز چهارشنبه مورخه 1۴۰1/۰۴/۲۹ در محل 
شروع و بعمل خواهد آمد

فرعیات ذیل از پلاک 155 – اصلی واقع در عبدل اباد شهر 
فاریاب قطعه دو .

188 فرعی خانم صغری ساروئیه ایلاغی  فرزند  فتحعلی  
ششدانگ یک باب خانه به مساحت   ۲۰۴.۴۰   متر مربع

18۹  فرعی آقای محمد گداری فرزند حسین   ششدانگ 
یک باب خانه  به مساحت   ۶۶3.85  متر مربع

1۹۰ فرعی خانم لیلا پایند فرزند  شنبه ششدانگ یک باب 
خانه  به مساحت  ۲5۴.۴5 متر مربع

ساعت 8 صبح روز پنج شنبه مورخه 1۴۰1/۰۴/3۰ در محل 
شروع و بعمل خواهد آمد

۴۴۲ فرعی از ۴۷۲– اصلی آقای حسین مسندانی فرزند 
به مساحت   قنبر ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی 
33۴۹8.۶5   متر مربع واقع در شمزان، چاه باغ شهر 

قلعه گنج قطعه چهار
  ۲۰1 فرعی از ۴۹۲– اصلی خانم کلثوم احمدی کهنعلی 
فرزند خدارسان ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به 
مساحت  ۲۷5۶8.1۲   متر مربع واقع در تاریکماه  شهر 

قلعه گنج قطعه چهار
محل  در   1۴۰1/۰5/1 مورخه  شنبه  روز  صبح  ساعت 8 

شروع و بعمل خواهد آمد
  فرعیات ذیل از پلاک 5۰۲ – اصلی واقع در حسن آباد 

شهر قلعه گنج قطعه چهار .
آقای رضا حیدری زاده فرزند  خدامراد   3۶8  فرعی  
ششدانگ یک باب خانه  به مساحت   5۰۶.۷۰متر مربع

3۶۹  فرعی  آقای مسلم بخرد فرزند  کهندل  ششدانگ 
یک باب خانه  به مساحت   ۲۶۶.۴5  متر مربع

رضا   فرزند   نیا  حیدری  مهدی  آقای  فرعی     3۷۰
ششدانگ یک باب اتاق مشتمل بر زمین   به مساحت  

 ۴8۷  متر مربع

زاده فرزند  عزت   3۷1  فرعی  خانم سکینه حیدری 
ششدانگ یک باب خانه  به مساحت   ۹۹۴.۴5 متر مربع
  3۷۴ فرعی  آقای محسن شهریاری فرد فرزند علی  

ششدانگ یک باب خانه  به مساحت   3۰۷  متر مربع
ساعت 8 صبح روز یکشنبه مورخه 1۴۰1/۰5/۰۲ در محل 

شروع و بعمل خواهد آمد
فرعیات ذیل از پلاک 5۰3 – اصلی واقع در چیل آباد 
و سرتک، زر و شمس آباد و سورگ آباد شهر قلعه گنج 

قطعه چهار .
۶58 فرعی  آقای مراد پالش فرزند  حسین  ششدانگ 

یک قطعه زمین   به. مساحت 1۷8.۶3 متر مربع
غلامرضا   فرزند   فدائی  علیرضا  آقای  فرعی     ۷1۷
ششدانگ یک باب خانه  به مساحت   ۴3۴.55  متر 

مربع
۷18  فرعی آقای عبدالرضا پور محمدی رودباری فرزند  
محمد  ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی  به مساحت  

 3۲8۲۷.۶۲متر مربع
فرزند  عبدالوهاب صمیمی کشیتی  آقای  فرعی    ۷۲۰
عبدالرضا ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت  

13۶۷۲1.13  متر مربع
ساعت 8 صبح روز دوشنبه  مورخه 1۴۰1/۰5/۰3 در محل 

شروع و بعمل خواهد آمد
۷۲1  فرعی خانم صغری محمودی پسند  فرزند  محمد  
ششدانگ یک باب مغازه  به مساحت   ۲5.۴8  متر مربع

فرزند  موسی   بازگیر  آقای غلامحسین  فرعی     ۷۲۲
ششدانگ یک باب خانه  به مساحت   1۰۰۴.۶۶  متر مربع
۷۲3  فرعی  آقای حمید بازگیر  فرزند  مراد  ششدانگ 

یک باب خانه  به مساحت   15۷۰.۴۷  متر مربع
۷۲۴  فرعی  آقای یعقوب پاکباز مسندانی فرزند  محمد  
ششدانگ یک باب خانه  به مساحت   ۹۰1.۷۲  متر مربع
ساعت 8 صبح روز سه شنبه  مورخه 1۴۰1/۰5/۰۴ در محل 

شروع و بعمل خواهد آمد
شاهی   فرزند   مسندانی  مرضیه  خانم  فرعی     ۷۲5

ششدانگ یک باب مغازه  به مساحت   3۰  متر مربع
شاهی   فرزند   مسندانی  کبری  خانم  فرعی     ۷۲۶

ششدانگ یک باب مغازه  به مساحت   3۰  متر مربع
۷۲۷  فرعی خانم راضیه خارایی فرزند  حسین  ششدانگ 
یک باب خانه نیم ساخته  به مساحت   ۲۶۶.۴۲  متر 

مربع

ساعت 8 صبح روز چهارشنبه  مورخه 1۴۰1/۰5/۰5 در محل 
شروع و بعمل خواهد آمد 

۹ فرعی از ۹۰1 اصلی آقای راهی شاورزی فرزند  گزی  
ششدانگ یک باغ مرکباتی  و نخیلات   به مساحت  
 5۰1۴1 متر مربع واقع در چاریان شهر منوجان قطعه پنج.

۷ فرعی از ۹33 اصلی آقای رسول سالاری پاک فرزند  
نواب  ششدانگ یک باب خانه به مساحت   15۰۰ متر 

مربع واقع در ماهکنگان شهر منوجان قطعه پنج.
ساعت 8 صبح روز پنج شنبه  مورخه 1۴۰1/۰5/۰۶ در محل 

شروع و بعمل خواهد آمد
فرعیات ذیل از پلاک 1۶۲3 – اصلی واقع در بجگان شهر 

نودژ منوجان قطعه پنج.
1۲1۰ فرعی  آقای یوسف قربانی فرزند  عبدالله  ششدانگ 
یک باب خانه مشتمل بر زمین به مساحت   ۲۰۰8.۲8  

متر مربع .
1۲11 فرعی آقای غلامعلی خادمی ده کهان فرزند  دادشه  
ششدانگ یک باب خانه به مساحت   1۶۴۹.38متر مربع

غلامحسین   فرزند   رازمند  عباس  آقای  فرعی   1۲15
به  برقی  پمپ  بر  مشتمل  باغ  قطعه  یک  ششدانگ 

مساحت   ۲۹551.۹۰متر مربع .
1۲1۶ فرعی خانم زینب جعفری شیبکوه فرزند  حسن  

ششدانگ یک باب خانه به مساحت   153۰متر مربع .
ساعت 8 صبح روز شنبه  مورخه 1۴۰1/۰5/۰8 در محل 

شروع و بعمل خواهد آمد
لذا بدینوسیله به مجاورین و مالکین و رقبات فوق اخطار 
این اعلان در محل وقوع  میشود که در موعد مقرر در 
املاک مندرج در این آگهی حاضر  و چنانچه واخواهی 
بر حدود و حقوق ارتفاقی آنها داشته باشند میتوانند از 
تاریخ تنظیم صورتجلسه تحدید حدود لغایت سی روز 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان 
کهنوج تسلیم و الا پس از انقضای مهلت مذکور هیچ 
گونه ادعایی مسموع نخواهد بود . ضمنا" باستناد ماده 8۶ 
قانون ثبت معترضین باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض نسبت به تقدیم دادخواست به مرجع 

قضایی اقدام نمایند. 

علی رحمانی خالص .رئیس اداره ثبت اسناد 
واملاک شهرستان کهنوج .
تاریخ انتشار:روز چهارشنبه 1۴۰1/۰3/۲5

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک رودبارجنوب

اراضی و  هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تکلیف  تعیین  قانون  نامه  آئین   13 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت 
تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   1۴۰1/۰۲/1۹-1۴۰1۶۰31۹۰۷۹۰۰۰۰5۰
در  فاقد سند رسمی مستقر  و ساختمانهای  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت 
واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر رودبار جنوب تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی خانم فرشته احمدی نژاد میری  فرزند فرامرز بشماره شناسنامه 
مربع  متر   ۲۲۰ مساحت  به  خانه  باب  یک  در  جنوب  رودبار  از  صادره   ۰
 188 پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی  از188-  فرعی   1۶۷۲ پلاک 
اصلی قطعه سه واقع در رودبار جنوب –شهرک انقلاب –کوچه 1۴ بهمن 1 
خریداری از ورثه مالکین  رسمی ایران دخت خدادادی عبدالمهدی مهیمی 
)آقای عبدالحسین و محمدمهدی ، خانم مهسا مهیمی و خانم فاطمه بیگ 
نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  است.لذا  گردیده  مرادی(محرز 
به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
انتشار  تاریخ  از  توانند  می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند 
اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت 
مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد 

./م الف:113

 محمد کردستانی - رئیس ثبت اسناد املاک
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/03/10 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/03/25

آگهی فقدان سند مالکیت
شماره  نامه  قیم  برابر  علیائی  صومعه  قنبری  فاطمه  خانم 
۰1۲1۹۴۰۰۰۰۰۲5818 _ مورخه 1۴۰1/۲/8 دادیار محترم شعبه 
سرپرستی دادسرای عمومی و انقلاب زرند قیومتا از طرف خانم 
مرضیه محمدی، مالک ۴ سهم از 5۰ سهم ششدانگ پلاک 13 فرعی از ۲38۹ 
اصلی واقع در زرند بخش 13 کرمان که سند مالکیت ان در دفتر 1۶۴ صفحه 
۴۷5 به شماره ثبت ۲5۴1۰ و شماره چاپی 155۴5۴ صادر و تسلیم گردیده، 
ضمن ارائه دو برگ استشهادیه تصدیق شده مدعی است که سند مالکیت فوق 
بعلت نامعلوم مفقود گردیده و درخواست سند مالکیت المثنی نموده لذا باستناد 
تبصره یک ماده 1۲۰ اصلاحی آیین نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت در تاریخ 
مندرج در ذیل آگهی می شود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به 
ملک فوق الذکر می باشد که در این اگهی ذکر نگردیده و یا مدعی وجود سند 
مالکیت نزد  خود می باشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار اگهی به اداره ثبت 
اسناد و املاک شهرستان زرند مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند 
مالکیت و یا سند معامله تسلیم نماید در غیر این صورت پس از اتمام مدت 

مذکور نسبت به صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد شد. م الف ۴1

تاریخ انتشار: چهارشنبه 1401/3/25
بیست و پنجم خرداد ماه یکهزار و چهارصد و یک شمسی
حسین توحیدی نیا
رییس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان زرند
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خبرخبر

رییس سازمان غذا و دارو با بیان اینکه وقتی تورم 
حادث می شود برای همه کالاها اتفاق می افتد که 
دارو هم یکی از آنهاست، گفت: اصلاح قیمت را 
همراه با اصلاح پوشش بیمه انجام دهیم؛ یعنی 
همزمان پوشش بیمه ای با قیمت جدید اعمال 
می شود و مردم هزینه اضافه ای را برای داروهای 
بیمه ای نسبت به سال ۱۴۰۰ پرداخت نخواهند 
کرد. دکتر بهرام دارایی در حاشــیه یازدهمین 
همایش طلای سبز و دهمین همایش مکمل های 
غذایی و رژیمی، درباره هشدار سندیکای دارو در 
زمینه وضعیت بحرانی دارو در حوزه مالی، گفت: 
خوشبختانه یکی از دستاوردهای ما در جمهوری 
اسلامی، صنایع دارویی مان است که هم با فناوری 
بالا و هم با حضور نخبگان همراه است و ما سفت 
و سخت از این صنعت حمایت کرده و کمک شان 
می کنیم. وی افزود: یکی از روش های حمایت 
بحث هایی است که در زمینه اصلاح قیمت دارو 
خواهیم داشت که خوشبختانه بر اساس لایحه 
بودجه ۱۴۰۱ این اصلاح قیمت بر این اســاس 
است که اصلاح قیمت را همراه با اصلاح پوشش 
بیمه انجام دهیم. یعنی همزمان پوشش بیمه ای 
با قیمت جدید اعمال می شــود و مردم هزینه 
اضافه ای را برای داروهایی که تحت پوشش بیمه 
است نسبت به سال ۱۴۰۰ پرداخت نخواهند کرد. 
دارایی گفت: بنابراین علی رغم اینکه ممکن است 
قیمت قفسه دارو تغییر کند، اما پرداختی مردم با 
بیمه افزایش نمی یابد که  این  روند انجام می شود. 
طبیعی هم هست زیرا وقتی تورم حادث می شود 
برای همه کالاها اتقاق می افتد که دارو هم یکی 
از آن هاست. این اصلاح قیمت به تداوم تولید و 
گسترش آن کمک می کند. وی گفت: فعلا با ارز 
دارو هیچ کاری نداریم و ارز مانند سال ۱۴۰۰ دارد 
پرداخت می شود. این اصلاح قیمت مبتنی بر تورم 
است که به زودی انجام می شود؛ زیرا ما سه ماه 
است که اصلاح قیمت نداشتیم . وی گفت: صنعت 
دارو هم حق دارد که در زمینه نگرانی هایشــان 
صحبت کنند و درست هم هست، اما ما مطمئنا 
اجازه نمی دهیم تولید آن ها دچار مشکل شود و 
جلسات مکرری هم با حضور ریاست جمهوری و 
ستاد تنظیم بازار داشتیم که به نحو مقتضی این 
اصلاح را قبل آن تاریخ انجام دهیم. رییس سازمان 
غذا و دارو در پاسخ به ایسنا، درباره ذخایر دارویی 
و وضعیت کمبودها، گفت: کمبودهای دارویی 
که اخیرا داریم به دلیل بحث تولید داخلی است 
که اگر ان شاءالله قیمت هایشان به زودی اصلاح 
شود، این کمبودها هم برطرف می شود. دارایی 
درباره وضعیت قاچاق فراورده های آرایشی نیز 
گفت: از زمانی که امورات آرایشی و بهداشتی در 
زمینه واردات و صادرات به وزارت صمت منتقل 
شد، با ممنوع کردن واردات به هر نحوی باعث 
شد از آنجایی که تولید داخل نداشتیم، در داخل 
به نیازها پاسخ داده نشود و از طریق قاچاق تامین 
شود. حال ممکن است این قاچاق فیک یا تقلبی 
و حتی مضر باشد. بنابراین بهتر بود در خصوص 
فراورده هایی که نیاز بازار است، اما فناوری یا توان 
تولید داخلی آن را نداریم، حتما تجدید نظر کنیم. 
خوب نیســت که عمده محصولاتی که در این 
حوزه در بازار ما هستند، از مسیر قاچاق بیایند و 
حتما باید این را اصلاح کنیم. پیشنهاداتی دادیم 
و از آنجایی که سلامت این کالاها را باید تضمین 
کنیم حتما مداخله می کنیم که اصلاح شــود. 
فکر میکنم درصد بالایی از محصولات آرایشی و 

بهداشتی قاچاق است.

عضو هیات مدیره سندیکای 
تولیدکنندگان مکمل ها اعلام کرد

بازار رو به رشد مکمل ها 
در ایران

عضو هیات مدیره ســندیکای تولیدکنندگان 
مکمل های رژیمی و غذایی ایران با بیان اینکه 
تقریبا ۱۰۰درصد مکمل هایی که در کشــور 
مصرف می شــوند، تولید داخلی است، گفت: 
پیش بینی ما این است که کل بازار مکمل در سال 
۱۴۰۰، ۱۰ هزار میلیارد تومان باشد و امیدواریم 

در سال ۱۴۰۱ بازار مکمل رو به رشد باشد.
به گزارش ایســنا، دکتر پیرصالحی در مراسم 
افتتاحیه یازدهمین همایش طلای سبز و دهمین 
همایش مکمل های غذایــی و رژیمی، گفت: 
صنعت مکمل های دارویی که تقریبا از دهه 8۰ 
در کشور ما راه افتاده و مکمل های غذایی و دارویی 
ابتدا از داروسازی منفک شد و تا همین امروز هم 
بیشترین تولیدکنندگان مکمل ما شرکت های 

داروسازی هستند.
وی افزود:  رشد مکمل در کشور ما رشد خوبی 
بوده اســت. در دهه 8۰ ما سهم بسیار کمی از 
تولید داخلی مکمل داشتیم و عمده مکمل های 
ما از خارج از کشور وارد می شد. با اقدامات خوبی 
که با همکاری سندیکا و سازمان غذا و دارو اتفاق 
افتاد، در دوره های مختلف مدیریتی در این زمینه 
تلاش شد. پیش از این تقریبا ۲۰ درصد  مکمل ها 

را تولید می کردیم و 8۰ درصد وارداتی بود.
پیرصالحــی گفــت: بنابراین تقریبــا عمده 
مکمل های ما تولید داخلی است. باید توجه کرد 
که در سال ۱۴۰۰ طبق آمار سندیکای مکمل، 
هفت هزار میلیارد تومان بــازار مکمل بوده و 
پیش بینی ما این است که کل بازار مکمل در سال 
۱۴۰۰، ۱۰ هزار میلیارد تومان باشد و امیدواریم 

در سال ۱۴۰۱ بازار مکمل رو به رشد باشد

8۴۶ روز از حضور منحوس کرونا در ایران می گذرد؛ 
ویروس ناشناخته ای که ۳۰ بهمن ۱۳۹8 در کشور 
شناسایی شد و بی رحمانه تاخت و جان گرفت؛ تا 
اینکه تقریبا از نیمه اردیبهشت ماه شرایط فرق کرد 
و به دنبال اقدامات کنترلی انجام شده، چند هفته ای 
است که این تاج دار عصیان گر در آتش بس است و 
پس از دو سال و ۱۰۰ روز بالاخره در خردادماه روزِ 

صفرِ جانباختگان آن رسید.
به گزارش ایسنا،   طی تمام روزهایی که از حدود دو 
سال قبل گذشت، مهمانی ناخوانده با دنیا همراه بود 
و به گواه آمار، این ویروس تاجدار تاکنون بیش از 
۵۴۰ میلیون نفر در جهان را مبتلا و جان بیش از ۶ 
میلیون نفر را نیز گرفته است. ویروسی که در ایران 
هم تاخت و تاز کرد و تاکنون ۷ میلیون و ۲۳۳ هزار 
و 88۰ نفر را مبتلا کرده و ۱۴۱ هزار و ۳۵۲ داغ بر 

دل ها گذاشته است.
کرونا و ماراتن دو سال و نیمه ایران

روزهایی را به یاد می آوریم که به واسطه ورود این 
ویروس منحوس تمام ابعاد زندگی مان دستخوش 
تی که شاید حتی تا  تغییرات بزرگی شد، تغییرا
سالیان بعد هم آثار و عوارض آن با ما باشد و همگی 
هیم  ا در دفتر خاطرات ذهنمان به یاد خوا آن ر
نید و غیرحضوری شدن  نه بما ز »در خا داشت؛ ا
رویی و  مدارس گرفته« تا برخی کمبودهای دا
سرم های تزریقی در اوج پیک دلتا و بیمارستان هایی 

که به سختی تخت خالی در آنها پیدا می شد.
اما اکنون که ایران روزهای آرامی را از نظر بروز، 
شیوع و مرگ ناشی از کرونا می گذراند، باید پرسید 
ز قله ها و پیک های ۲۳۵ فوتی  یران ا چه شد که ا
ناشی از کرونا در هفتم مرداد ماه ۱۳۹۹، ۴8۲ فوتی 
در ششم آذر ماه ۱۳۹۹ و ۷۰۹ فوتی در روز دوم 
شهریور ماه ۱۴۰۰، به دو، سه و پنج فوتی در روزهای 

اخیر و حتی ثبت دو روز بدون هیچ فوتی کرونا در 
تاریخ ۱۲ و ۲۰ خرداد رسیده است؟

ز دو سال  ز گذر ا رسیدن به ساحل آرامش پس ا
طوفانی، بی شک مرهون تلاش ویژه متخصصان و 
مسئولانِ امر در پیشگیری از شرایط حاد، همدلی 
و همکاری مردم در جهت رعایت پروتکل ها و 
ین  ا به  است؛  واکسیناسیون  گسترش  همچنین 
ترتیب بود که به تدریج از اواخر پاییز ۱۴۰۰ آمار 
بیماری در کشور کم و کمتر شد و بالاخره با آغاز 
ردیبهشت فوتی های  ز نیمه ا قرن جدید و تقریبا ا
ناشی از این بیماری به شرایط تک رقمی رسید و به 
تدریج شمار مبتلایان روزانه آن هم دو رقمی شد. در 
ادامه همین روند کاهشی بود که سرانجام در روز ۱۲ 
خرداد ۱۴۰۱ اولین روز بدون فوتی کرونا از سوی 
وزارت بهداشت اعلام شد؛ روندی که مجددا تکرار 
شد تا دومین روز بدون هیچ فوتی کرونا در کشور در 

تاریخ ۲۰ خرداد مجددا به ثبت برسد.
بتلا و بستری و  رد ا با وجود کاهش چشمگیر موا
ما فراموش نکنیم که هنوز هم برخی  ، ا فوتی ها
روزها شاهد فوت تعدادی از هموطنانمان هستیم 
و می دانیم که حتی مرگ یک نفر هم به دلیل کرونا 
در کشور غم انگیز است و فقدانی بزرگ؛ و با توجه به 
کاهش موارد ابتلا به اعداد دو رقمی، امیدواریم که 
روزی بتوانیم به طور کامل این مهمان ناخوانده را 
از جهان حذف کرده و خبر پایان پاندمی در دنیا و 

ایران مخابره شود.
درمان نویدبخش جدیدی برای هیپرتروفی 

قلبی 
را شناسایی  نیسم جدید مهمی  مکا نشمندان  دا
کرده اند که باعث ضخیم شدن عضله قلب می شود و 
به  طور قابل  توجهی خطر ابتلا به ریتم نامنظم قلب 

و نارسایی قلبی را افزایش می دهد.
ین  ا اصلی  محقق  رتیناک،  ما بوریس  پروفسور 
تحقیق، گفت: هیپرتروفی قلبی یک عامل خطر 
ز دلایل  کلیدی برای مرگ زودرس قلبی و یکی ا
نستیم  اصلی نارسایی قلبی است. ما بالاخره توا
یکی از دلایل اصلی ضخیم شدن دیواره عضله قلب 
را مشخص و مولکول ها و مسیرهایی که باعث انجام 

این فرآیند می شوند را شناسایی کنیم.
هیپرتروفی قلبی که از هر ۵۰۰ نفر یک نفر را تحت 
تاثیر قرار می دهد، به  دلیل بسیاری از بیماری های 
یج از جمله فشار خون بالای غیرطبیعی و تنگ  را
شدن یکی از دریچه های قلب)تنگی مجرای آئورت( 
ایجاد می شود. این عارضه ناظر به وضعیتی است که 
باعث ضخیم شدن دیواره محفظه پمپاژ اصلی)بطن 
چپ( می شود و با گذشت زمان این ضخیم شدن 
ند باعث ریتم غیرطبیعی قلب و منجر به  می توا
نارسایی قلبی شود. هنگامی که نارسایی قلبی ایجاد 
ز  می شود، احتمال زنده ماندن تا پنج سال کمتر ا

۵۰ درصد است.
وضعیت  ین  ا مسئول  که  مولکول هایی  محققان 
در سلول های عضلانی قلب است را شناسایی و 
نحوه ارتباط آن ها با یکدیگر در مدل آزمایش روی 
موش ها کشف کردند. آنان کشف کردند مولکولی 
به نام Piezo1 یک فرآیند علامت دهی را با یک 
مولکول مشترک دیگر در سلول های ماهیچه قلب 

آغاز می کند.
این کشف راه را برای تولید پپتیدی هموار می کند 
ین مولکول ها با یکدیگر جلوگیری  رتباط ا ز ا که ا
می کند. این موضوع می تواند در وهله اول از ضخیم 
شدن عضله قلب جلوگیری یا از ضخیم شدن بیشتر 
آن در کسانی که از قبل آسیب دیده اند، پیشگیری 

کند.
برای  کمی  درمانی  گزینه های  حاضر  حال  در 
هیپرتروفی شدید وجود دارد. رویکردهای سنتی 
شامل پایین آوردن فشار خون بیماران یا جایگزینی 
ند  م نمی توا ئورت است که هیچکدا دریچه تنگ آ

آسیب ناشی از هیپرتروفی را جبران کند.

ن  ین تحقیق، عنوا ر ا دکتر جین یو، محقق همکا
زمدت به محض مشاهده  ا ریم در در ا میدو : ا کرد
ر به  ز ضخیم شدن عضله قلب در بیما هدی ا شوا
وی درمانی داده شود که شاید یک پپتید کوچک 
ند از پیشرفت این روند در قلب وی جلوگیری  بتوا
ا  ین درمان ر ن ا لقوه می توا کند. حتی به  طور با
ر خون شدید به  د مبتلا به فشا فرا وای ا برای مدا
کار برد تا در وهله اول از ابتلا به هیپرتروفی قلبی 

جلوگیری شود.
این درمان پیشگیرانه می تواند در کاهش تعداد افراد 
مبتلا به بیماری های قلبی در استرالیا تاثیر بسزایی 

داشته و زندگی بسیاری را در آینده نجات دهد.
بررسی  حال  در  همچنین  تحقیقاتی  گروه  ین  ا
ند به  این موضوع است که چگونه این یافته می توا

بهبودی قربانیان حمله قلبی نیز کمک کند.
رتیناک می گوید: هنگامی که کسی  پروفسور ما

ز سلول های  دچار حمله قلبی می شود، بسیاری ا
ماهیچه ای وی می میرند و قلب توانایی پمپاژ موثر 
خود را از دست می دهد؛ بنابراین با ضخیم شدن 

دیواره عضلانی خود این نقص را جبران می کند.
درمانی که این فرآیند را متوقف می کند، می تواند 
ند،  شده ا قلبی  حمله  دچار  که  کسانی  برای 
دگرگون کننده باشد و از مرگ و میر در طولانی مدت 

پس از حمله قلبی جلوگیری کند.
وی گفت: در حالی که این روزهای اولیه تحقیقات 
رد که در  بهی وجود دا ماست، درمان های مشا
قربانیان سکته امیدوارکننده است. بنابراین ما به 
شدت در مورد ظرفیت های کشف خود هیجان 

زده هستیم.
 Nature مجله  در  تحقیق  ین  ا فته های  یا
Cardiovascular Research منتشر 

شده است.

روزهای صفرِ کرونا

رئیس سازمان نظام پرستاری با اعلام بیکار شدن حدود ۵هزار پرستار 
طرحی بعد از کرونا، گفت: برخی از این افراد، طرح شان در مدت 
کرونا تمام شد، اما به درخواست بیمارستان محل خدمت و به دلیل 
کمبود نیرو ماندند و خدمت کردند و الان از اخلاق به دور است این 
انسان را در این شرایط اقتصادی به خانه بفرستند. به گزارش ایسنا،   
محمد میرزابیگی در اولین همایش ملی پرستاری جامعه نگر، گفت: 
اگرچه که گفته می شود برنامه ریزی استراتژیک دیگر معنا ندارد اما 
تفکر استراتژیک را نباید کنار گذاشت. اگر به تهدیدهای موجود نگاه 
کنیم می بینیم که به تازگی کرونا را پشت سر گذاشته ایم و همین الان 
بحث بیوتروریسم را در دنیا داریم و از طرفی با بیماری های مزمن و 
سالمندی هم روبرو هستیم. این موضوعات تهدیدهایی است که با آن 

مواجه هستیم و به حوزه ما مرتبط است.
وی افزود: در کنار آن چند فرصت اساسی هم در دست داریم که یکی 
خود اصول قانون اساسی است و یکی دیگر سیاست های کلی مقام 
معظم رهبری بویژه در اصول دوم و هشتم آن است که بر حقوق مردم 
تاکید می شود تا حقوق سلامت خود را مطالبه کنند و در بند هشتم 
کلمه مراقبت های جامع و فراگیر را مطرح می کنند که می فرمایند 
باید به سمت آن حرکت کرد. این موضوعات فرصت های حوزه 

سلامت است.
او ادامه داد: اکنون در آستانه برنامه هفتم توسعه هستیم و برنامه 
خدمات پرستاری هم تازه ابلاغ شد. وی افزود: مطالعات دقیق مجامع 
بین المللی می گوید تا 8 سال آینده تقاضای مردم برای خدمت از 
مطب ها به یک درصد  و از بیمارستان ها به ۱۲ درصد کاهش خواهد 
یافت یعنی مطالبه مردم از خدمات سلامت کاهش خواهد یافت 
و حدود ۳۶ درصد درخواست برای دریافت خدمات در منزل و ۵۰ 
درصد دریافت از جاهای مختلف مانند پلتفرم های مجازی خواهد 
بود. الان در پرستاری جامعه نگر این مباحث دنبال  می شود که 
منازل مردم برایشان یک بیمارستان امن باشد که خدمت دریافت 
کنند. میرزابیگی اظهار کرد: ما پرستاران به لطف خدا با خدماتی که 
نه چندان گران به مردم ارائه کردیم و با حضور گسترده ای که در کنار 
مردم هستیم و ارائه بهترین خدمات در بحران کرونا در میان مردم 
بوده ایم. در نظرسنجی هایی که در حوزه امنیت انجام شد برای اولین 
بار نظام سلامت در مقام رضایت بخش ترین بخش کشور بود. این امر 
یک سرمایه اجتماعی عظیم است که باید تبدیل به یک مشارکت 
بزرگ اجتماعی شود تا سود آن به هر دو گروه پرستاری و مردم برسد. 
وی با تاکید بر اینکه خود پرستاران و دست اندرکاران حوزه سلامت 
باید فضا را برای پرستار نماها ناامن کنند، بیان کرد: میزان تعرفه ای که 
برای مراقبت در منزل تعریف شده است، هرچند کم است اما بعد از 
یکسال می توانیم چانه زنی کنیم که آن را افزایش دهند. باید مراقب 
باشیم مسیری برای افراد سودجو باز نشود که سبب تخریب سرمایه 
اجتماعی شود. رئیس کل سازمان نظام پرستاری، تاکید کرد: کمبود 
نیرو تنها مشکل پرستاران نیست، مردم و سیستم هم ضربه خواهند 

خورد و در مرحله بعد پرستار فرسوده می شود.

رییس کل سازمان نظام پرستاری:

۵۰۰۰ پرستار طرحی 
بعد از کرونا بیکار شدند

رییس سازمان غذا و دارو اعلام کرد

اصلاح قیمت دارو 
مبتنی بر تورم؛ بزودی

رنا
: ای

س
عک

رییـس سـازمان غـذا و دارو بـا اشـاره بـه ممنوعیـت 
واردات مـواد آرایشـی و بهداشـتی، گفـت: اگـر تولید 
داخلی بتوانـد افزایش یابـد و جایگزین شـده و بعد از 
مدتی کیفیت مـورد نظر مـردم را تامیـن کند، خیلی 
خوب است، اما در آرایشـی و بهداشـتی این اتفاق رخ 
نداد و منجر بـه ورود مـواد آرایشـی قاچـاق، تقلبی و 
خطرناک به کشـور شـد که البته این سیاسـت وزارت 

صمـت بود.
به گـزارش ایسـنا، دکتـر بهـرام دارایـی در یازدهمین 
همایـش طلای سـبز و دهمیـن همایـش مکمل های 
غذایـی و رژیمـی، گفـت: آنچـه در حـوزه فراورده های 
طبیعـی و سـنتی تاکیـد داریـم، سیاسـت گذاری و 
حمایـت از تولیـد داخلی اسـت کـه از تاکیـدات مقام 
معظم رهبری اسـت. از سـال ها قبل تاکنـون ای کاش 
بیشتر به این سفارشـات توجه می شـد تا در جایگاهی 
باشـیم که بتوانیم در زمینه گسـترش فراورده هایمان 
در بازارهای جهانی صحبت کنیم، نـه اینکه بگوییم در 
داخل چقدر توانسـتیم به نیازهای مـردم جواب دهیم. 
اسـناد بالادسـتی مـا در ایـن زمینه اعـم از سـند ملی 
گیاهـان دارویـی و طب سـنتی، برنامه ششـم توسـعه 
و... و. خـوب تنظیم شـده اند. سـال هایی که بـه عنوان 
حمایت از تولید بوده مانند امسـال که سـال حمایت از 
تولید دانش بنیان و اشتغالزایی اسـت  و یکی از جاهایی 
کـه می توانـد اشـتغال را محقق کنـد، حـوزه داروهای 

طبیعی و سـنتی اسـت.
دارایـی با بیـان اینکه طی سـال های گذشـته نزدیک 
۴۳۰۰ مجـوز بـرای فراورده هـای طبیعـی و ۱۷۰۰ 
مجـوز بـرای داروهای سـنتی صادر شـد، گفـت: این 
اقدام بزرگ و شـجاعانه بود که باید از دوسـتان تشکر 
کنیـم. ایـن همـان مسـیری اسـت کـه نیـاز داریـم. 
البتـه حفـظ سـلامت مـردم وظیفه مـا اسـت و از آن 
کوتاه نمی آییـم و تحت تاثیـر هیچ فشـار و توصیه ای 

نخواهیـم بود.
وی گفـت: صـادرات فـرآورده هـای طبیعـی و مکمل 
در سـال گذشـته ناچیـز و حـدود ۱۵ میلیـون دلار 
بـوده اسـت. بـه نظر می رسـد کـه طبـق هدفگـذاری 
کـه داشـتیم بایـد بـه صـادرات ۱۵۰ میلیـون دلار 
می رسـیدیم کـه عقب ماندگـی زیـادی داریـم. البتـه 
دلایل مختلفـی هم مانند کرونـا  داشـت. الان وقت آن 

اسـت که جبـران کنیـم و نیـاز بـه جهـش داریم.
وی گفت: نیمـی از ذخایـر کارخانه های داروسـازی ما 
خالی اسـت؛ حدود ۵۰ میلیارد عـددی تولید می کنیم 

که می تواند تـا ۱۰۰ میلیارد عدد برسـد. نیمـی از این 
ظرفیت که بعضا سـرمایه گذاری سـنگین و تجهیزات 
پیشـرفته داشـتند، خالی هسـتند و به نظر می رسـید 
ایـن ظرفیـت می توانسـت تا چنـد سـال آینـده فقط 

ظرفیت صادرات داشـته باشـد.
دارایـی ادامـه داد: چیـزی هـم غیـر از تـراز مثبـت 
نمی توانـد بـه مـا نشـان دهد کـه مسـیرمان درسـت 
اسـت یا خیر. مطمئنا صنعتی کـه نتواند بـازار بیرونی 
داشـته باشـد و بـا اسـتانداردهای بین المللـی تاییـد 
نشـود، مشـکل پیـدا کـرده و می توانید فکـر کنید که 
خدایـی نکـرده سرنوشـت خـودرو حـادث می شـود. 
بنابراین بحـث واردات و صـادرات و تراز تجـاری باید با 
هم همخوانی داشـته باشـد در غیر این صـورت بازنده 

ما هسـتیم.
وی گفـت: چارچوب بـازار کشـور مـا و مصـرف ما هم 
مشـخص اسـت. معمولا ۵ درصد رشـد مصرف در این 
حوزه داریـم، امـا باید بـه بازارهـای بیرونی هـم توجه 
داشـته باشـیم. مشـکل دیگر در این حـوزه مجوزهای 
تکـراری از یـک محصـول اسـت. محصولـی کـه چند 
تولیدکننـده دارد، بـاز هم دوسـتان سـراغش می آیند 
و می خواهند سـهمی بگیرند و متاسـفانه روشـی برای 
سـهم گرفتن از بازار دارنـد. گاهی اوقـات فکر می کنم 
اگـر سیسـتم مـا می توانسـت ویزیتـوری را از توزیـع 

حـذف کنـد، قـدم رو به جلـو بود.
دارایـی گفـت:  از سـال ۱۳۹۶ فتیلـه حـوزه واردات را 
بسـتیم تـا تقریبـا در ۱۳۹8 قطع شـد، ظاهـرش این 
اسـت که عرصـه را بـرای تولیـد داخلـی بـاز کرده ایم، 
اگر تولید داخلی بتوانـد افزایش یابد و جایگزین شـده 
و بعد از مدتـی کیفیت مـورد نظر مـردم را تامین کند، 
خیلی خوب است، اما در آرایشـی و بهداشتی اصلا این 
اتفـاق رخ نـداد، به ضد خـودش بـدل و منجر بـه ورود 
مواد آرایشـی قاچاق، تقلبی و خطرناک به کشـور شـد 
کـه البتـه ایـن سیاسـت وزارت صمت بـود. امیـدوارم 
چیزی از محصولات سلامت دست این وزارتخانه نرود. 
درک هـم نمیکنم کـه چرا جاهـای دیگـر می خواهند 
که حوزه وظایف ذاتی سـازمان های دیگـر را یکجوری 
جذب کنند، اما درسـت نیسـت. سـلامت حوزه وزارت 
بهداشـت اسـت و سـال ها قبل هـم ثابت شـده که هر 
گاه سـلامت جابجا شـده و مثلا به سـازمان اسـتاندارد 
رفتـه مـردم ضـرر کردنـد. در دارو هـم کـه ایـن خـط 

قرمز اسـت.
دارایی ادامه داد: من شـخصا با بستن درها و ممنوعیت 

مخالفم، می تـوان با وضـع تعرفه و کمک هـای دیگر به 
تولیدکننـدگان داخلی و ایجاد سـطح حاشـیه امنیت 
برایشـان، بتواننـد تولیدشـان را ارتقـاء داده و رقابـت 
کنند، اما بسـتن درب هـای واردات سرنوشـت خودرو 

را رقـم می زنـد.
وی گفـت: آنچـه کـه می توانـد کمـک کنـد و رئیـس 
جمهور و وزیـر بهداشـت روی آن تاکید دارنـد، تمرکز 
روی کیفیـت اسـت. روز گذشـته بحث دانـش بنیانی 
کالاهـای سـلامت محـور در هیـات دولـت بـا عنـوان 
طرح حمایـت از تولید دانـش بنیان در حوزه سـلامت 
تصویـب شـد. از چنـد مـاه قبـل ایـن طـرح را شـروع 
کردیم که وارد فـاز اجرایی شـد. تا سـقف ۲۵ درصد از 
هزینه تحقیق و توسـعه را در قیمت محاسبه می کنیم. 
کار بزرگی اسـت و می تواند تحول ایجـاد کند. کیفیت 
بهتـر و مبتنـی بـر دانـش، قیمت بهتـر هـم می گیرد.   
البته راسـتی آزمایـی هـم انجـام می شـود و خودمان 
این کار را انجـام می دهیـم. بنابراین کیفیـت و اصالت 

برایمـان مهم اسـت.
وی گفـت: اصلاحاتـی هـم بایـد در ایـن حـوزه انجام 
دهیم و نیـاز به کمـک انجمن هـا و سـندیکاها داریم. 
چند سـال قبل برای نظارت بر عرضه مکمـل ها برنامه 
ای گذاشـتیم که البته ایـن کار انجام نشـد اما امسـال 
این کار را انجـام می دهیـم. واگذار هم می کنیـم کار را 

اما اگر درسـت انجـام ندهنـد، آن را پـس می گیریم.
دارایـی بـا بیـان اینکـه در وزارت بهداشـت 8۰۰ مرکز 
تحقیقاتـی داریم کـه متاسـفانه چند مرکز بیشـترین 
اعتبـارات را می گرفتند، گفـت: ۳۰ سـال در این حوزه 
کار کـردم امـا متوجـه نشـدم کـه حداقـل در دارو این 
هزینه هـا کجـا میرفـت و چـه محصولـی از آن بیرون 

آمـد.
وی با بیـان اینکـه اصالت سـنجی هم فقط با شناسـه 
گـذاری و ردیابی انجـام می شـود که سیسـتم ردیابی 
ما از پیشـرفته ترین سـامانه های دنیاسـت، گفت: این 
سـامانه بـه لحـاظ طراحـی قدرتمند اسـت امـا خوب 
اجـرا نشـده اسـت. در اجـرا سـلیقه ها می آیـد و خوب 

پیاده نشـده اسـت.
دارایـی گفـت: دارونامـه رسـمی طبیعـی سـنتی را با 
کمک متخصصـان بـرای اولیـن بـار چـاپ کردیم که 
نقشـه راه خوبـی اسـت. همچنیـن دارونامـه رسـمی 
کشـور را بعد از شـش سـال به روز کرده و چاپ کردیم. 
البته با تغییرات عمـده و دسـتورالعمل های بالینی و با 
جزئیات مـورد نیاز گروه های پزشـکی که روی سـایت 

قـرار می گیـرد.
وی گفت: ما بـه دنبـال تولیـد فراورده های بـا کیفیت 
قابـل قبـول، تقویـت شـرکت های دانـش بنیـان و 

حمایـت از صـادرات بـا کیفیت هسـتیم.

رییس سازمان غذا و دارو اعلام کرد

مواد آرایشی قاچاق و خطرناک درکشور
سنا

: ای
س

عک

محمدمهدی ناصحی در اولین همایش ملی پرستاری 
جامعه نگر، گفت: اگر در برنامه ریزی نظام سلامت همه 
ارکان کنار یکدیگر باشــند و همه جوانب دیده شود، 
آن وقت این نظام بر ریل خود به ســمت ارائه خدمات 
باکیفیت پیش می رود. اگر هر ارگانی جداگانه کار کند، 
جواب نخواهیم گرفت. وزارت بهداشــت در حوزه های 
مختلف دســت کمک دارد، اما در مؤلفه های مرتبط با 
سلامت حداقل ۲۵ مرکز نقش دارند و اگر همه مراکز 

کنار هم نباشــند، مطمئناً بــرون داد ضعیفی خواهیم 
داشت.

وی افزود: در حوزه اعتبارات نظام ســلامت می بینید 
که اعتبارات پراکنده هســتند و کم اثرگذار هســتند. 
بیمه ســلامت یکی از ارکان مهم تأمین مالی در عمده 
جمعیت کشور است. ما قشــر زیادی را تحت پوشش 
داریم و نزدیــک به ۴۶ میلیون نفــر جمعیت از قبل و 
به تازگی ۵ میلیون نفر را هم طی ســال جاری تحت 

پوشش بیمه برده ایم و این ظرفیت اجتماعی مناسب 
درمانی اســت که اگر خوب عمل کنیم هــم منابع به 
درســتی هزینه می شــود و هم رضایتمنــدی مردم 

افزایش می یابد
ناصحی تاکید کرد: پوشش جمعیتی، پوشش خدمات 
و پوشش هزینه ای از اقدامات ما است . در بحث پوشش 
جمعیت، کشــور ما وضعیت بدی نداشــته است و در 
رتبه بندی ســال ۲۰۱۷_۲۰۱8 رتبه ۴۲ را داشــته 

است و الان با اقدام فعلی دولت سیزدهم بازهم پوشش 
جمعیتی افزایش داشــته اســت و افراد کم برخوردار 
جامعه نیز تحت پوشــش بیمه رایگان قرار گرفتند و 
پشتیبانی مالی هم با نگاه عدالت محور صورت گرفته 
است. در حال حاضر پوشــش خدمات بخش سرپایی 

را 8۰ درصد و در بخش بستری ۹۵ درصد کرده ایم.
وی افــزود: خدمات زیــادی ارائه می دهیــم؛ در این 
زمینه کشور ما رتبه ۴8 را دارد، اما خدمات پرستاری 
در منزل، پزشــکی از راه دور و…، هم باید به خدمات 
ما اضافه شــوند. اتفاق خوبی در بیمه سلامت در حال 
رخ دادن است و در برنامه های پیشنهادی خود به این 
موارد هم اشــاره کرده ایم که تحت پوشش بیمه قرار 

گیرند و خود ما در این بخش اعلام آمادگی کرده ایم.
ناصحی با اشاره به اینکه ایران اولین کشور منطقه در 
پوشش جمعیتی خدمات سلامت است، بیان کرد: اما 
خدمات نیاز به تکمیل دارند تــا ارزان تر و راحت تر به 

دســت مردم برســند. در بحث حفاظت مالی از مردم 
جدیدترین موضوع پوشــش بیمه بیمــاران مزمن و 
صعب العلاج است که ۵,۰۰۰ میلیارد تومان اختصاص 
بودجه برای سال ۱۴۰۱ گرفته ایم که کارهای نهایی آن 
درحال انجام است تا پرداختی از جیب این بیماران را به 
شدت کاهش دهد و در این بخش هم موضوع پرستاری 
در منــزل بیماران را مشــخص کردیــم و امیدواریم 

تصویب شود.
وی با اشاره به اینکه اقدامات در زمینه پوشش خدمات 
توانبخشی مناسب نبوده است، اظهار کرد: ما خدمات 
اوتیسم را تحت پوشش برده و با تعرفه دولتی پرداخت 
می کردیم اما دیدیم کافی نیســت و امسال پیشنهاد 
کردیــم این خدمات بــا ۷۰ درصد تعرفــه خصوصی 
پرداخت شــود. قطعاً برای مراقبت های در منزل هم 
باید تعرفه درستی دیده شود و صیانت از حقوق مردم 

دیده شود.

افزایش پوشش بیمه ای خدمات
 بستری و سرپایی
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

به مناسبت هفته صنایع دستی؛
کارگاه های تولید زنده نقاشی ایرانی و 
قلمزنی مس در کرمان برگزار می شود

از  کرمان  استان  و صنایع دستی  گردشگری  میراث فرهنگی،  اداره کل  معاون صنایع دستی 
برگزاری کارگاه های تولید زنده نقاشی ایرانی و قلمزنی مس به مدت دو روز در تاریخ های ۲۵ 

و ۲۶ خردادماه سال جاری در کاروانسرای گنجعلیخان خبر داد.
کاظم حسین زاده اظهار کرد:این کارگاه های تخصصی توسط استاد علی رشیدی، فهیمه 

زنگی آبادی و ریاض برهان نژاد و به صورت آموزشی از ساعت ۱۶ تا ۱۷ برگزار می شود.
کرمان  استان  صنایع دستی  و  میراث فرهنگی،گردشگری  اداره کل  صنایع دستی  معاون 
افزود:برگزاری این کارگاه ها فرصت بسیار خوبی برای علاقمندان به رشته های هنری نقاشی 

ایرانی و قلمزنی مس است که از علاقمندان دعوت می شود در این کارگاه ها شرکت کنند.
او بیان کرد: با توجه به راه اندازی بازارچه صنایع دستی در کاروانسرای گنجعلیخان، این مکان 

تاریخی محل مناسبی برای برپایی این کارگاه ها است.
حسین زاده در ادامه از تجلیل هنرمندان، اساتید، فعالان و پیشکسوتان حوزه صنایع دستی 
در تاریخ ۲۶ خردادماه سال جاری خبر داد و افزود: این مراسم با حضور مسئولان استانی 

برگزار می شود.
او خاطرنشان کرد:حدود ۷۰هزار هنرمند در ۷۰۰ کارگاه صنایع دستی این استان به صورت 

گروهی و انفرادی مشغول به فعالیت هستند

خبر

ارز دیچیتال

خبر

خبرخبر

خبر

اینفوگرافیک

شهرستان  نتظامی  ا ۱۱فرماندهی  کلانتری  رییس 
سیرجان از دستگیری عامل ضرب و شتم مامور اجرائیات 

شهرداری سیرجان در کمتر از ۲۴ ساعت خبر داد.
سرهنگ علی گلزاری در این رابطه گفت: در پی انتشار 
خبری در فضای مجازی مبنی بر ضرب و شتم مامور 
قدامات  نجام وظیفه، ا ئیات شهرداری در حین ا اجرا
پلیسی برای شناسایی عامل این اقدام در دستور کار 

پلیس قرار گرفت.
او افزود: ماموران کلانتری ۱۱ در کمتر از ۲۴ ساعت 
ز  قدام را پس ا نجام کارهای اطلاعاتی،عامل این ا با ا
نه در مخفیگاهش  شناسایی طی یک عملیات غافلگیرا

دستگیر و به مرجع قضایی معرفی کردند.

از  کرمان  شهرستان  انتظامی  فرمانده 
شناسایی دو انبار پارچه قاچاق به ارزش 
۶۰ میلیارد ریال در عملیات  از  بیش 

ماموران کلانتری ۱۱ بازار خبر داد.
سرهنگ مهدی پورامینایی گفت: در اجرای 
طرح مبارزه با قاچاق کالا، ماموران کلانتری 
۱۱ بازار با انجام اقدامات اطلاعاتی از وجود 
حجم زیادی پارچه قاچاق در ۲ انبار مطلع 

و این موضوع را مورد بررسی قرار دادند.
او می گوید: در ادامه ماموران پس از تکمیل 
تحقیقات خود با هماهنگی قضایی به همراه 
نماینده ادارات صمت و تعزیرات حکومتی 
در بازرسی از این دو انبار واقع در سطح شهر 
کرمان ۵۰ تن پارچه قاچاق کشف کردند 

که ارزش آن ها از سوی کارشناسان مربوطه 
بیش از ۶۰ میلیارد ریال برآورد و این انبار ها 

پلمب شد.
فرمانده انتظامی شهرستان کرمان گفت: 
در این ارتباط یک متهم دستگیر و تحویل 

مراجع قضایی شد.
او گفت:قاچاق کالا باعث اخلال در عرصه 
تولید و عرضه تولیدات داخلی، تعطیلی 
کارخانه ها و افزایش بیکاری می شود از اینرو 
از مردم می خواهیم برای حمایت از تولید و 
اشتغال،هرگونه موردی در حوزه قاچاق کالا 
و تخلفات اقتصادی را به پلیس اعلام و در 
این حوزه مهم هم با خادمان نظم و امنیت 

همکاری کنند.

رئیس هیئت اسکیت استان کرمان از برگزاری چهارمین دوره مسابقات لیگ برتر 
اسکیت سرعت استان کرمان طی مرداد ماه جاری خبر داد.

امیررضا آشورماهانی گفت: چهارمین دوره مسابقات لیگ برتر اسکیت سرعت استان 
کرمان به مناسبت گرامیداشت یاد و خاطره سردار شهید حسین پورجعفری برگزار 
می شود. او می گوید: رقابت های بخش آقایان و بانوان طی سه مرحله انجام می شود 
که در مرحله نخست مسابقات آقایان از ساعت 8 صبح روز ۶ مرداد ماه و بخش بانوان 

از ۷ مرداد ماه آغاز می شوند.
به گفته آشورماهانی، در مرحله دوم رقابت های آقایان ۱۳ و مسابقات بانوان ۱۴ 
مرداد ماه و در مرحله سوم، مسابقات آقایان ۲۷ و رقابت های بانوان ۲8 مرداد ماه 
برگزار می شوند. رئیس هیئت اسکیت استان کرمان گفت: هیات استان قصد دارد به 
شهرستان ها و باشگاه های علاقه مند میزبانی مراحل لیگ را اعطا کند؛ لذا شهرستان ها 
یا باشگاه هایی که قصد قبول میزبانی هر یک از مراحل سه گانه لیگ برتر اسکیت 
سرعت استان را مطابق شرایط اعلام شده در بخشنامه دارند، باید حداکثر تا ۳۱ ماه 

جاری کتباً به دبیرخانه هیات اسکیت استان کرمان اعلام کنند.

عامل ضرب و شتم مامور اجرائیات
شهرداری سیرجان دستگیر شد

مسابقات لیگ برتر اسکیت سرعت در کرمان برگزار می شودکشف 60 میلیارد ریال پارچه قاچاق در کرمان 

عکس نوشت

رئیس شورای فرهنگ عمومی شهرستان 
کهنوج گفت: به منظور افزایش نرخ باروری 
جمعیت شهرستان کهنوج قرارگاه جمعیتی 

در این شهرستان راه اندازی می شود.
حجت الاسلام احمد نجنو در نشست شورای 
فرهنگ عمومی شهرستان کهنوج، گفت: تفکر 
فرزند کمتر و کاهش جمعیت جفایی است که 

با نفوذ از بیرون مرزها شکل گرفته است.
رئیس شورای فرهنگ عمومی شهرستان 
کهنوج ابراز کرد: در گذشته علی رغم وجود 
مشکلات اقتصادی اما مردم دیدگاه های 
امروزی مبنی بر فرزند کمتر زندگی بهتر را 

نداشتند.
او خاطرنشان کرد:عامل پیروزی ما در دوران 
دفاع مقدس حضور جوانان و نوجوانان بود که با 
ایثارگری از این مرز و بوم دفاع کردند و دشمن 
از همان زمان به دنبال نابودی این ظرفیت بود.

حجت الاسلام نجنو ضمن ابراز نگرانی از روند 
کاهشی جمعیت، تاکید کرد: کاهش جمعیت 

کشور به نفع جمهوری اسلامی ایران نیست.
امام جمعه کهنوج با اشاره به لزوم فرهنگ  
سازی ازدواج آسان در جامعه اظهار کرد: 
باید با سعی و تلاش این فرهنگ را در جامعه 

نهادینه کنیم.
او با بیان اینکه کاهش جمعیت تبعات بسیار 
سنگینی دارد، تصریح کرد: نباید اجازه دهیم 
مشکل بحران جمعیتی پیش بیابید و برای 
تحقق این مهم باید قرارگاه جمعیتی راه اندازی 

شود

 سرپرست ستاد امر به معروف و نهی 
از منکر استان کرمان با بیان اینکه 
مطالبه گری و گشت ارشاد مسئولین از 
جمله مواردی است که در دو سال اخیر 
مورد توجه قرار گرفته است،افزود:این 
حوزه در رویکرد جدید ستاد امر به 
معروف قوی تر دنبال می شود و باید 
زمینه و فرصتی برای مردم فراهم شود تا 
بتوانند نسبت به نهادها و دستگاه ها امر 

به معروف و نهی از منکر کنند.
حجت الاسلام حسن علیدادی سلیمانی ، 
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه 
کرمان در جلسه شورای امر به معروف و 
نهی از منکر استان،با بیان اینکه مصوبات 
شورای امر به معروف و نهی از منکر باید 
در نهادها و دستگاه های استان کرمان 
اجرا شود،گفت:تاکنون گزارشی از 
اجرای این مصوبات گزارش نشده است و 
بازرسی استانداری و ستاد امر به معروف 
و نهی از منکر استان سریع تر گزارشات 

خود در این زمینه  را ارائه دهند.
او تصریح کرد:جلوگیری از بعضی از 
منکرها و یا امر به بعضی معروف ها ممکن 
است مورد حمایت تعداد کمتری قرار 
بگیرد در حالی که برای حفظ و صیانت 
جامعه مهم هستند، بنابراین در این 
زمینه باید بر اساس اولویت ها عمل کرد 
و شورای امر به معروف و نهی از منکر 

استان اولویت ها را مشخص کند.
حجت الاسلام علیدادی سلیمانی با تاکید 
بر اینکه مسئولین و اعضای شورا موظف 
هستند در جلسه شورای امر به معروف 
و نهی از منکر استان شرکت کنند و 
باید نام کسانی که در جلسه شرکت 
نکردند اعلام شود، ادامه داد: نحوه ی 
اجرایی کردن مصوبات شورای امر به 
معروف و نهی از منکر مهم است و برای 
اجرای مصوبات باید مرحله به مرحله 
جلو رفت و بستر را فراهم کرد تا بتوانیم 

موفق باشیم.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی گفت:در هفته جهاد کشاورزی حدود ۱۰۱ 
طرح به بهره برداری می رسد که برای هزار و ۱۳۰ نفر شغل ایجاد می شود.

 محمد خیراندیش گفت:امنیت غذایی برای ما خیلی مهم است در دو بخش 
دامی و گیاهی و باغی تولیدات مهمی  مد نظر است.

او گفت: ۱۳۰ هزار تن گندم از ابتدای امسال تاکنون در استان برداشت 
شده اند.

او می گوید:۶۵ درصد گوشت سفید مورد نیاز کرمان در خود استان تولید 
می شود.

به گفته خیراندیش در بحث گوشت قرمز با وجود کمبود نهاد ه ها مدیریت 
خوبی صورت گرفته است و نهاده ها در اختیار دامداران قرار گرفته است تا در 

تولید گوشت قرمز به مشکل بر نخوریم.
و می گوید:در هفته جهاد کشاورزی حدود ۱۰۱ طرح کشاورزی به  ا

بهره برداری می رسد و برای هزار و ۱۳۰ نفر شغل ایجاد می شود.
خیراندیش گفت:برای این میزان طرح یک هزار و 8۰۵ میلیارد ریال اعتبار 

دربخش های مختلف کشاورزی، دامی و … هزینه شده است.
او گفت: دیروز افتتاح سد خاکی با اعتبار ۹۵ میلیارد ریال انجام شد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی می گوید:یک کارخانه دویست تنی خوراک 
آبزیان، طرح فرآوری پسته در مجموع با هزار و ۲۲۰ میلیارد اعتبار به بهره 

برداری می رسد.
او گفت:در سال ۱۴۰۰، ۴۳۰میلیارد تومان اعتبار به طرح های کشاورزی داده 

شده و حدود ۷۰۰ میلیارد تومان طرح به بانک معرفی شده است.
خیراندیش می گوید:از دیگر بانک های استان ۱۰۰ میلیارد تومان اعتبار برای 

مرغداران گرفته ایم.
به گفته او در بخش آبزیان ۳۱8 مجموعه در استان فعال هستند و ۲8۰۰ تن 

انواع آبزیان طی سال تولید می شود.
خیراندیش گفت: در سطح استان سه هزار هکتار آبیاری تحت فشار در حال 

انجام است و حدود ۴ هزار هکتار آبیاری تحت فشار در برنامه قرار دارد.
او می گوید:لایروبی ۲۵۰ قنات با اعتبار های استانی صورت گرفته است.

خیراندیش می گوید: از زمان هدفمندی یارانه ها در بخش تولید مرغ مشکلی 
نداشته ایم و ۲۵۰ تن مرغ خریداری شده و در سردخانه ها ذخیره شده است 

تا مرغ در مرغداری های نماند و هزینه مضاعف به تولید کننده وارد نشود.

 کلیسا سنت نشان و قبرستان ارامنه در
نماگرد فریدن

روسـتای غرغـن در شهرسـتان فریدن کـه نام 
آن نیز یـک واژه ارمنی اسـت، در گذشـته محل 
سـکونت ارامنه بـوده، درهای کلیسـای سـنت 
نشان یا نشـان مقدس هر سـاله در مناسبت های 
مختلف بـه روی هموطنان مسـیحی و ارمنی باز 
می شـود. در ایـن کلیسـا آئین هـای مختلفـی 
انجام می شـود کـه از آن بـه »رازهای کلیسـا« 
تعبیر می کننـد. این کلیسـا در ۲۲ بهمن سـال 

1۳۸6 بـه ثبت ملی رسـیده اسـت.
قبرسـتان های ارامنـه در اکثـر روسـتاها وجود 
دارد کـه بزرگ تریـن آن ها قبرسـتان روسـتای 
نماگرد اسـت که دارای سـنگ قبرهـای کوچک 
و بزرگ چند تنُی اسـت کـه روی آن ها اسـامی، 

سـن و تاریخ وفـات افراد حک شـده. /ایسـنا

سنا
: ای

بع
من

قرارگاه جمعیتی در کهنوج 
راه اندازی می شود

گشت ارشاد مسئولین قوی تر دنبال می شود

1۰1 طرح کشاورزی در کرمان افتتاح می شود

خبر

نماینده مردم کرمان در مجلس با تأکید بر خودداری 
نمایندگان از ارائه طرح های احساساتی بر اساس جو 
جامعه که تنها برای ۲سال کاربرد دارند، گفت: قوانین 

باید پایدار، شفاف، کارآمد و غیرقابل تفسیر باشند.
محمدمهدی زاهدی با اشاره به تاکیدات رهبر معظم 
انقلاب مبنی بر نگاه بلندمدت در وضع قوانین، گفت: 

مجلس باید از مصوبات روزمره ای خارج شود.
نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی 
بر همین اساس یادآور شد: گاهی احساسات و جو به 
وجود آمده در خارج از مجلس باعث تدوین طرحی در 
مجلس می شود که پس از بررسی به تصویب می رسد 
اما ممکن است نهایتا برای ۲ سال کاربرد داشته باشد.

او افزود: این اتفاقات در حالی رخ می دهد که قوانین 

۱۰۰ ساله و ۲۰۰ ساله در برخی کشورها به تصویب 
رسیده که تا کنون نیز تغییر نکرده است، از این رو 
قوانین باید پایدار، شفاف و کارآمد باشند و در کنار 
آن آزمایشی و قابل تفسیر نبوده و نیاز به اصلاح 

نداشته باشند.
زاهدی در ادامه با اشاره به لزوم تدوین ساختار اساسی 
برای بودجه، افزود: لازم است مجلس برای اصلاح 
ساختار بودجه به نوعی تدبیر کند که شاخص بندی 
موجهی برای آن ایجاد شود تا هر کس نتوانند بر اساس 
منافع صرفا منطقه ای در صحن مجلس اظهارنظر کند.
او در این خصوص با ذکر مثالی ادامه داد: در جریان 
بررسی بودجه بارها دیده ایم که با پیشنهادی برای یک 
روستا امکاناتی قرار داده شده که اصلا موضوعی کلان 

نیست لذا باید در وهله اول به این امر معتقد شویم که 
اگر شاخص های اصلی در چارچوب منافع بلندمدت 

نباشد، در آینده دچار مشکل خواهیم شد.
عضو کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس 
شورای اسلامی در پایان با اشاره به بخشی از تاکیدات 
رهبری در بیانیه گام دوم انقلاب در خصوص موضوع 
تمدن اسلامی خاطرنشان کرد: انتظار می رفت مجلس 
برای تحقق این موضوع، دستوری به کمیسیون های 
مختلف حسب شرح وظایف آنها دهد تا در زمان 
مشخصی خط مشی ها را مشخص کنند که زمان 
تدوین برنامه هفتم توسعه، چارچوب ها مشخص باشد 
و به سمت ایجاد یک تمدن اسلامی بر اساس بیانات 

رهبری حرکت کنیم

زاهدی: 

مجلس به سمت تصویب قوانین با کارآمدی بلندمدت حرکت کند

عنوان: خانم دلوی
نویسنده: ویرجینیا وولف

ترجمه: فرزانه طاهری
انتشارات: نیلوفر

دغدغه ی ویرجینیا وولف این بود که با واژه ها هیجان، درد، 
وولف  بکشد.  تصویر  به  را  مدرن  دوران  ترس های  و  زیبایی 
در کتاب خانم دلوی یک روز از زندگی زنی اشر افی به نام 
کلاریسا دلوی را در انگلستان پس از جنگ جهانی اول روایت 
توانایی  خواننده ای  هر  که  دشوار  و  سخت  روایتی  می کند. 

ارتباط برقرار کردن با آن را ندارد.
کتاب خانم دلوی شاهکار ویرجینیا وولف است و همواره از 
کتاب های  ماندگارترین  و  بزرگ ترین  از  یکی  عنوان  به  آن 

ماندگار در تاریخ یاد می شود.

فراخوان رقابت بین المللی 
طراحی پوستر ما جاز می 

 We want jazz خواهیم
۲۰۲۲ منتشر شد.
مهلت: ۲۶ تیر ۱۴۰۱

 EURO جاز  موسیقی  ترویج  بنیاد  توسط  مسابقه  این 
JAZZ مستقر در ورشو، لهستان برگزار می شود.

* چه کسانی می توانند شرکت کنند؟
شرکت در این مسابقه برای هنرمندان از سراسر جهان آزاد 

است.
*  موضوع رقابت امسال:

»ما جاز می خواهیم نه جنگ«
 لینک ها و دانلود ها:

وبسایت رقابت بین المللی طراحی پوستر ما جاز می خواهیم 
We want jazz

کتاب

فراخوان 


